
DUMA_newspaper

DUMA newspaper

facebook.com/www.duma.bg

Л Е В И Я Т  В Е С Т Н И К

ВТОРНИК 20 СЕПТЕМВРИ 2016 ГОДИНА/26 БРОЙ 214 (7516)

9

ИНТЕРВЮ ПОБЕДА

Сергей Станишев:
Спестените 160
млн. евро да са за
социална политика 1 1

Партията на
Путин спечели
конституционно
мнозинство 9

Над 260 уважавани личности - инте-
лектуалци, учени, военни, спортисти,
журналисти, влязоха в Инициативния
комитет за издигането на Румен Радев
и Илияна Йотова за президент и вице-

президент. Първият български космо-
навт Георги Иванов, ген. Ангел Марин,
проф. Маргарита Ваклинова, рали шам-
пионът Крум Дончев, Велислава Дъре-
ва, Елена Йончева са сред тях.

Корнелия Нинова и Стефан Данаилов изразиха
увереност, че генералът ще е новият президент

АНАЛИЗ

Наградени филми
от Кан показват
в София

Корнелия Нинова и проф. Стефан
Данаилов внесоха в ЦИК документите
на Инициативния комитет. За регист-
рацията бяха подадени 48 имена на
учредители. Ние ще победим на избо-

рите, отговорността е моя - да, ще я
нося, категорична бе Нинова. Скъпи
мои приятели, чичо ви Ламбо е опти-
мист и тоя път ще ги победим, добави
Данаилов. 3
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260 уважавани личности
подкрепиха Радев и Йотова

Държавната
електроенергетика
се разпада
ускорено 1 4
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Инициативният комитет за издигането на кандидатпрезидентската двойка
ген. Румен Радев и Илияна Йотова бе представен от председателя на ИК

проф. Стефан Данаилов. Актьорът заяви, че вярва в генералската чест на Радев и
разчита срещите с членовете на ИК да продължат и след избирането му за президент

ЗАЩО ТРЯБВА ДА СЕ СЛУША БСП?
Цялото евроатлантическо

фейсбук войнство вчера
настръхна от думите на вече
избрания депутат от “Единна
Русия” Пьотр Толстой, че Ру-
сия била изкупила половина-
та крайбрежие на България, а
след това щяла да изкупи и
цялата страна. Не виждам
какво толкова може да се
коментира в репликата на
един политически гамен. Уви,
всяка политическа система
ражда такива. Въпросът оба-
че има и друга страна. Бълга-
рия е в плен на управление,

което е сведено до едно ог-
ромно его. Това его си въоб-
разява, че е геополитически
балансьор, стратег и дипло-
матически гуру. А резултатът
от този нарцисизъм всъщност
е, че България изобщо не я
бръснат. Нито руснаците, нито
Европа. А нека да припомним
и един факт на всички, които
днес си късат тениските, ко-
гато говорят за това как рус-
наците изкупуват имоти и
земя у нас. Ето класическо
доказателство, че БСП тряб-
ва да бъде слушана. Още в

далечната 2004 година, ко-
гато се променяше Консти-
туцията, БСП отново и отно-
во предлагаше да се разре-
ши само на граждани на ЕС
да купуват българска земя.
Днешните конспиратори на
свободна практика обаче от-
вориха ей-такива уста как
това не било правилно. На-
деждата им беше, че амери-
канците ще дойдат да инве-
стират у нас. Но стана както
винаги - дойдоха руснаците.

Приятно ли ви е сега,
мамини сладки?!

Александър
СИМОВ

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Разнобой между
Гунев и Бъчварова
за центровете
за бежанци
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Зам.-министър Гунев опроверга думите на Румяна Бъчварова, че това не можело да се случи

Държавата обмисля изграждането на
кризисни бежански центрове от затво-
рен тип извън населените места. Това
обяви вчера зам.-министърът на вътреш-
ните работи Филип Гунев по време на
кръгла маса за бежанската криза, орга-
низирана от КНСБ. Думите му обаче са
в противоречие с казаното от министър
Румяна Бъчварова в петък в НС по вре-
ме на парламентарния контрол, че бе-
жанските центрове не можело да са
извън градовете и да са от закрит тип.
Тогава тя се оплака, че нямала много
варианти за действие и обеща по кри-
тичните точки край границата да се
дислоцират повече сили до дни.

Гунев съобщи, че в Харманли ще
бъдат обособени по-малки бежански

ъководеното от ми-
нистъра на отбра-
ната Николай Нен-
чев ведомство е

“Европа зависи много от Ру-
сия, а доходите на Русия зави-
сят от енергийните доставки,
чийто потребител е ЕС”, каза по-
сланикът на Германия в София
Детлеф Лингеман при открива-
нето на кръгла маса вчера на
тема “Напрегнатото съседство -
страните от постсъветското про-
странство и ЕС”. Дискусията е
част от цикъла “Българската
външна политика след присъе-
диняването към ЕС - на изток от
Запада и на запад от Изтока”,
организирана от фондация

центрове от затворен тип, така че “бро-
ят на хората, които свободно циркули-
рат, да бъде намален”. Припомняме, че
през август там имаше масово сбиване
между мигранти, при което пострадаха
няколко души. По думите на зам.-ми-
нистъра профилът на мигрантите е про-
менен и това създава проблеми на
местно ниво. Чужденците вече не са
семейства, а над 70% са млади мъже,
които отиват на гурбет, а не бягат от
войната в Сирия, уточни Гунев. Той
посочи, че в Европа все още няма общ
подход по въпроса какво се прави с
нелегалните мигранти от Афганистан.
Ако ние утре кажем, че афганистанци-
те нямат право на бежански статут,
защото те са икономически мигранти,

нямаме ход на европейско ниво, каза
той и обясни, че Европа тепърва сключ-
ва споразумение с Афганистан за при-
нудително връщане на хора оттам.

Изпълнителният директор на Нацио-
налното сдружение на общините в Ре-
публика България Гинка Чавдарова при-
зова да се помисли много добре за
целия пограничен район, за да бъдат
избегнати граждански ксенофобски ини-
циативи. Председателят на синдиката на
българските учители към КНСБ Янка
Такева заяви, че образователната сис-
тема не е готова да работи с децата
мигранти. “Имаме двойни стандарти по
отношение на издържането на мигран-
тите и възрастните хора. Те разделят
обществото. Създават страховете, които

всеки таи в себе си тук, в залата, но не
искаме да ги кажем открито. Аз съм при-
теснена от това, че нашият министър-
председател е притеснен. На мен това
ми говори нещо”, каза Такева.

Социалният министър Зорница Ру-
синова призна, че едно от големите
предизвикателства пред службите е
свързано с установяването на възраст-
та на децата, както и с езиковата ба-
риера. Тя призна, че липсва адекватна
социална услуга за тях и отчете, че
през юли е работено по 144 случая с
деца от чужд произход.

Премиерът Бойко Борисов, чието
участие в кръглата маса беше шумно
рекламирано в медиите, не присъства
на форума.

ИЛИЯНА ЙОТОВА:

Ако въпросът с мигрантите
не се реши, проблемът ще ста-
не хроничен, предупреди вче-
ра кандидатът за вицепрези-
дент на БСП Илияна Йотова. Тя
обяви, че ще направи официал-
но питане в Брюксел отправено
ли е искане за откриване на
нови бежански лагери у нас на
срещата на върха на ЕС.

„В бежанските ни центро-
ве не предлагат нормални ус-
ловия за живот, затова отпра-
вям директна критика към
Столичната община. Знаем ли
какви хора живеят там. Цент-
ровете са място за поражда-
не на конфликти”, категорич-
на е Йотова. По думите й хо-
рата там чакат по 2 години,
дори и повече, за обработка
на документи, а до края на
годината тенденциите са миг-
рантите, влизащи в страната
ни, да достигнат над 20 000.

АКО ВЪПРОСЪТ
С МИГРАНТИТЕ НЕ
СЕ РЕШИ, ПРОБЛЕМЪТ
ЩЕ СТАНЕ ХРОНИЧЕН

Ние обаче не знаем кой е в
държавата ни и това е по-
страшният проблем, обясни
Йотова. Тя е категорична, че
по границите не стигат само
силите на МВР, а трябва и
армията да се включи много
по-интензивно в охраната.

Йотова подчерта, че ПФ все
пак подкрепя правителството
на ГЕРБ и очевидно имат
добър диалог. “Ако те наисти-
на искат да търсят решение, а
не само да изострят и без това
напрегнатата обстановка, мо-
гат да го направят, като поста-
вят въпросите в Народното
събрание и Министерския
съвет. Това са институциите,
които могат да взимат реше-
ния”, отбеляза тя. Според Йо-
това организирането на проте-
сти е предизборно мероприя-
тие, което няма да реши нито
един от поставените проблеми.

С тържествен водосвет за здраве и благополучие вчера беше открита
новата академична 2016/2017 година в Медицинския университет във Варна.

Ректорът проф. д-р Красимир Иванов приветства студентите

Снимка  БГНЕС

МО пусна отново спряна поръчка за 71 млн. лв.
на преди три седмици.
Провалената поръчка бе
обявена в края на юли.

Миналата събота Ми-
нистерството на отбра-
ната е обявило повтор-
но поръчката за достав-
ка на горива по пет обо-
собени позиции. Разче-
тите показват, че сумата
от 71 млн. лв. ще осигу-
ри горива за нуждите на

Българската армия за
една година.

Военната авиация
има нужда от доставката
на 17,6 млн. литра авиа-
ционен керосин, става
ясно от документацията.
Прогнозната стойност е
29,3 млн. лв. Срещу 7,6
млн.лв. армията очаква
да закупи 4,5 млн. литра
автомобилен бензин.

Предвижда се още заку-
пуването на 5,9 млн. ли-
тра дизелово гориво на
стойност 9,8 млн. лв. Ар-
мията планира да заку-
пи и 7,9 млн. литра газь-
ол на стойност 13,2 млн.
лв. С 10,7 млн. лв. воен-
ните планират да купят и
6,4 млн. литра специал-
но дизелово гориво за
плавателни съдове.

ПОСЛАНИК ЛИНГЕМАН:

Европа зависи от РусияЕвропа зависи от РусияЕвропа зависи от РусияЕвропа зависи от РусияЕвропа зависи от Русия
Светла ВАСИЛЕВА “Фридрих Еберт” и Института за

икономика и международни от-
ношения.

Според Георги Пирински за
пространството “на изток от За-
пада и на запад от Изтока” може
да се каже, че е вид сива зона
и страните в него следва да
имат периферен статут по отно-
шение на центровете на светов-
но влияние, от една страна. От
друга обаче, те, в това число и
България се намират в сърцето
на един от свързващите възли
по протежението на оста Черно
море - Тихия океан и се превръ-
щат в жизнена връзка между из-
дигащия се Изток и ребаланси-

ращия се Запад. Такова схва-
щане предполага два различни
типа политика - на безусловна
вярност към евроатлантически-
те ценности и институции и на
собствена инициатива, следва-
ща националния интерес, фоку-
сирана към Черно море като нов
макрорегион.

“Брекзит” показа, че Европа
е във фундаментална криза.
Вече се говори за център и пе-
риферия, за ЕС на различни ско-
рости, а България не знае към
коя група е. В желанието да е
добре с всички тя е отпаднала
отвсякъде”, заяви проф. Здрав-
ко Попов.

Р
допуснало нарушения
при откриването и про-
веждането на обществе-
на поръчка за доставка на
горива на стойност 71 млн.
лв. без ДДС. Това става
ясно от заповед, с която
процедурата е прекрате-
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ВОЛЕН СИДЕРОВ В ЗАЩИТА НА БОЙКО БОРИСОВ

П
ГРАДСКИЯТ СЪВЕТ
НА БСП В СОФИЯ

организира среща - разговор
с кандидатите за президент

и вицепрезидент
на Република България

ген. РУМЕН РАДЕВ
и ИЛИЯНА ЙОТОВА.

Заповядайте на 20 септември
(вторник) от 18.30 ч.

в зала №3 на НДК.

Журналистката Елена
Йончева заяви, че винаги
е смятала гласуването за
личен избор, който не
трябва да бъде споделян.
През последните години
обаче е искрено обезпо-
коена за България, защо-
то за страната ни се заго-
ворило като прифронтова
държава. “Говори се, че
може би ще влязат стоти-
ци бежанци, до българ-
ската граница се водят
войни, говори се за сце-
нарии за различни кон-
фликти и какво място ще
заемем в тях. Смятам, че
за президент ни е необ-

ад 260 са учените, препода-
вателите, интелектуалците,
военните, спортистите и ува-
жаваните личности, които за-
стават зад учредяването на

инициативен комитет за издигането на
кандидатпрезидентската двойка Румен
Радев и Илияна Йотова. Начело на ко-
митета е Стефан Данаилов. Членът на
ИБ Крум Зарков обясни, че единствена-
та трудност при подготовката на комите-
та е дошла от многобройните заявки за
участие. За регистрация в ЦИК са пода-
дени 48 имена, но всички останали са
част от комитета. Заявка за участие са
подали повече от 40 професори, почти
толкова са и представителите на твор-
чески професии - актьори, режисьори,
журналисти и писатели. Над 40 са пре-
подавателите, около 30 са представите-
лите с различни военни звания. Жела-
ние за участие в комитета са дали мно-
го студенти, спортисти и общественици
със значими постижения.

В списъка са първият български кос-
монавт Георги Иванов, бившият образо-
вателен министър Анелия Клисарова,
ексминистърът на културата Георги Йор-
данов, почетният ректор на Пловдивския
медицински университет проф. Георги
Паскалев, шефката на СБЖ Снежана
Тодорова, еврошампионът по автомоби-
лен спорт и рали Крум Дончев, журна-
листката Велислава Дърева и др. На
първия ред в залата бе и бившият вице-
президент на България ген. Ангел Ма-
рин. Лидерът на БСП Корнелия Нинова
също е в имената, които са подадени за
регистрацията в ЦИК.

Убеден съм, че всички ние, напред с
нашите кандидати, действително можем
и трябва да победим тази година, да
спечелим изборите. Това може да ста-

Над 260 интелектуалци
подкрепиха Румен Радев
и Илияна Йотова

Стефан Данаилов показа изключително настроение и оптимизъм при внасянето
на документите за регистрация на инициативния комитет

Ще спечелим президентските избори и ще понеса
отговорността, заяви Корнелия Нинова

Радев и разчита срещите с членовете
на ИК да продължат и след избирането
му за президент. “Да ти кажа, генерале,
Георги Първанов ни изменти и не на-
прави среща с Инициативния комитет.
По едно време го бяха подгонили, че
ще го сменят, и тогава събрахме ИК”, не
пропусна да отбележи Данаилов.

Професорът призова Йотова и Радев
да се усмихват повече. Този тъжен на-
род иска усмивки от своите политичес-
ки ръководители, обясни Данаилов в
края на срещата.

След представянето на ИК Корнелия
Нинова, Крум Зарков, Стефан Данаилов
и представители на комитета внесоха в
ЦИК документите за регистрацията на
кандидатпрезидентската двойка Радев-
Йотова. Те са петият регистриран ини-
циативен комитет за вота на 6 ноември.

Ние ще победим на изборите, отго-
ворността е моя - да, ще я нося, кате-
горична бе Нинова. “Скъпи мои при-
ятели, чичо ви Ламбо е оптимист. Аз
съм оптимист и тоя път ще ги побе-
дим”, добави Данаилов. Той си пожела
прилична кампания, която да избистри
много неща. “Хората не искат да имат
само хляб и пенсии, а искат да имат
по-усмихнат и по-добър живот, и най-
важното - да имат по-достойно прежи-
вяване. Много ме мъчи, че някои се
срамуват да кажат, че са българи, ко-
ето е страшно. В това отношение аз
много вярвам на ген. Радев и на Или-
яна, че той иска да усети това само-
чувствие, което има самият той като
личност, такова самочувствие да полу-
чи и България”, заяви Данаилов.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

не, когато сме единни и всеки активно
работи за каузата, каза проф. Стефан
Данаилов. Любимецът на поколения
българи благодари на отзовалите се на
поканата му. Той уточни, че умишлено е
настоял срещата да се проведе в зала
8 на НДК, и се оправда, че бил суеве-

рен - припомни, че там бе учреден и
комитет за президентската кандидатура
на Георги Първанов през 2006 г., когато
той спечели втория си мандат. И тогава
оглавявах Инициативния комитет и си го
избрахме, припомни Данаилов. Той за-
яви, че вярва в генералската чест на

Н

Предстои избор не просто за
президент, предстои избор дали
ще се окажем малодушни,
примирени, изплашени или ще
кажем решително “не” - искаме
алтернатива, напредък, достойна
външна политика, гражданско
общество, искаме да върнем
доверието на хората в институ-
циите. С тези думи се обърна
към събралите се в зала 8 на
НДК кандидатът за президент
ген. Румен Радев. Той подчерта,
че иска да спомогне за промя-
ната в интерес на хората, на
обединението на нацията, в
интерес на широка обществена
подкрепа. България има нужда
от промяна и тази промяна

Генералът иска да върне доверието в институциите

Образованието и културата ще са основните каузи,
зад които застава Илияна Йотова. “Началото на новия
президентски мандат ще съвпадне с 10-годишнината
от приемането на България в ЕС. Доволни ли сме от
тези десет години, къде е държавата ни, харесва ли
ни, можем ли да убедим децата си да останат в нея,
да учат, да работят, да раждат децата си” Очевидно
не. След 10 години, след първоначалната еуфория,
след многото надежди стана така, че България отново
е в последните класации. Ето това искаме да проме-
ним”, коментира Йотова. Тя подчерта, че няма как да
се справим с бедността, с изключително лошата ико-
номическа ситуация и с международните предизвика-
телства, ако нямаме добре подготвени деца, ако не
уважаваме учителската професия и образованието не
е на ниво. Според нея президентската институция може
да направи значим обществен дебат по темата.

трябва да ни постави там,
където ни е мястото - в Европа,
каза генералът. Той подчерта, че
страната не трябва само да гони
другите европейски държави.
“Да застанем наравно с тях и
наистина да показваме, че в
много области ние можем и
трябва да водим! Така, както
вече сме го правили”, категори-
чен бе Радев. Искаме промяна и
пробив в статуквото, където
една партия владее безконтрол-
но всички институции. Искаме
да имаме президентска институ-
ция, която не да разделя хора-
та, а да ги обединява”, повтори
генералът.
“Необходим е президент, който

да настоява външната ни поли-
тика да се формира тук, в
България, а не обратно - да
внасяме политика и тук просто
да я изпълняваме”, категоричен
бе Радев. Генералът смята за
ключов въпроса ще имаме ли
президент, който да бъде социа-
лен филтър на решенията, които
не работят в полза на българ-
ския народ. Той подчерта, че
освен традиционния инструмент
на ветото, президентът може да
излезе с обръщение към нация-
та, да мотивира своето решение
и да генерира обществена
енергия, която да преобърне
нещата в полза на националния
интерес.

ЗНАКОВИ ЛИЦА ПОЖЕЛАХА ПОБЕДА
“да живне”. Той им поже-
ла победа и да вървят
напред с малки крачки, но
здраво стъпили на земя-
та. Председателят на фон-
дация “Братя Василеви”
Васил Василев също из-
рази увереността си, че
това е най-подходящата
двойка за “Дондуков”2.
Почетният ректор на Ме-
дицинския университет в
Пловдив проф. Паскалев
увери, че България може
да има генерал за прези-
дент, и посочи световни
лидери, които преди уп-
равленските си постове са
били летци и пилоти.

ходим не просто образо-
ван и доказал се в профе-
сията си човек, в този кри-
зисен момент на Бълга-
рия й трябва някой, който
е доказал, че милее за ро-
дината, който е рискувал
живота си за нея”, обос-
нова подкрепата си тя.
Йончева цитира и Шарл
дьо Гол, че политиката е
прекалено сериозно
нещо, за да разчитаме
само на политиците.

Параолимпийският
шампион по хвърляне на
диск Дечко Овчаров смя-
та, че Йотова и Радев ще
дадат шанс на България

Спас Керимов от
Младежкото обединение
на БСП благодари за
възможността да се вклю-
чи в инициативния коми-
тет. “Ние сме представи-
тели на онази част от
обществото, която най-
трудно се ангажира поли-
тически и най-трудно се
впечатлява. Фактът, че в
комитета има и много
млади хора, показва, че
двамата са увлекли наис-
тина много хора”, заяви
студентът.

Йотова избра за своя кауза
образованието и културата

Страницата подготви
Павлета ДАВИДОВА
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 70% от регистрираните МПС у нас са на възраст от 10 до 20 години, твърдят от СБА

толичните полицаи за-
почнаха операция сре-
щу водачите на мото-
циклети, които вдигаха
шум в неделя през
нощта. Повод за акци-
ята са десетки жалби
срещу шествието на
рокерите. Само в неде-
ля вечерта униформе-
ните са проверили 50
водачи на мотори. Де-
сет от тях са наказани,
а три мотоциклета са
спрени от движение.
Това съобщи вчера ди-
ректорът на столичния
КАТ комисар Тенчо Те-
нев. Задържан е и 17-
годишен младеж, шо-
фирал мотоциклет, без
да има книжка.

Проверките ще
бъдат всяка вечер,
предупредиха от “Път-
на полиция”. Досега те
са били съсредоточе-
ни главно по южната

Вместо досегашните до 300 лв. допълнител-
но към месечната заплата военнослужещите,
които са включени в охраната на държавна-
та граница, ще получават до 500 лв. Раз-
мерът на парите ще се изчислява пропорцио-
нално на календарните дни от месеца, в
които военните са изпълнявали възложената
им задача по охрана на границата, които са
между 300 и 500 души.
Българските представители в Националния
мобилен модул, който е част от командната
структура на НАТО на територията на страна-
та, също ще получат по 300 лева над възнаг-
раждението си. Повече пари ще получават
занапред и всички гвардейци, а не само
тези, които участват в официални церемонии
и военни ритуали.
Военнослужещите и цивилните служители на
МО, които участват в учения с непрекъсната
продължителност от повече от едно деноно-
щие, ще получават по 27 стотинки допълни-
телно към заплатата за всеки час от офици-
алния старт до края на учението.

Отчита се бум на
кандидати за българ-
ско гражданство през
последните месеци.
Само тази година над
16 000 чужденци са
подали молби за
български паспорти.
Министерството на
правосъдието разкри
допълнителни гишета,

До 2 години затвор и глоба до 6
хил. лв. за превъртане на километ-
ража или поправка в данните в сер-
визната книжка предлагат от Съюза
на българските автомобилисти
(СБА). Оттам посочват, че има евро-
пейска директива, свързана с про-
блема, която предстои да влезе в
сила през май 2018 г. И настояват
тя да бъде транспонирана и в
българското законодателство. Зако-
нопроектът за промяна в Наказател-
ния кодекс и Закона за движение
по пътищата беше внесен вчера в
парламентарната комисия по транс-
порт, информационни технологии и
съобщения. Започнала е и подпис-
ка в подкрепа на текстовете, съоб-

щиха от организацията.
“Манипулираните километражи

на автомобили “втора ръка” у нас
не са непознат феномен и ав-
тотърговците често прибягват до
тази практика. Над 70% от регист-
рираните МПС в България са на
възраст от 10 до 20 години, като
делът на закупените нови автомо-
били е много малък”, се казва в
съобщение на СБА до медиите. Да-
ват пример с Германия, където все-
ки трети автомобил на пазара е с
подправени данни за пробега. Там
превъртането на километражи е
криминално престъпление и се на-
казва с до 1 година затвор.

В България рядко може да се ви-

дят автомобили по автокъщите с над
160 000 км пробег. В този смисъл
българските автомобилисти са сред
най-потърпевшите, тъй като сме
сред най-големите клиенти на упо-
требявани автомобили.

От СБА предлагат и нов текст в
Закона за движение по пътищата,
който да задължи при прехвърляне
на собствеността на МПС прода-
вачът да предостави на купувача
сервизната книжка. От СБА настоя-
ват данните от километража на ав-
томобилите, които се внасят в
България, да се вписват в информа-
ционната система на сайта на ИА
“Автомобилна администрация”, а
електронната система да е със сво-

боден достъп за всички граждани.
Автомобилистите настояват за пуб-
лично достояние до историята за по-
казанията на километража на търсе-
ното МПС от първоначалната му ре-
гистрация и всеки периодичен тех-
нически преглед.

СБА искат промяна и в Наредба-
та за регистрацията, отчета, пуска-
нето в движение и спирането от дви-
жение на моторните превозни сред-
ства, така че показанията на кило-
метража да бъдат вписвани в свиде-
телството за регистрацията им. Пред-
лага се застрахователите да бъдат
задължени да вписват показанията
на километража при всеки оглед за
сключване на застраховка “Каско”.

Полицията проверява мотористите заради нощното шествие

42-годишен моторист е в реанимация в състояние
на кома, след като падна от мотора си край

благоевградското село Изгрев. Към 11,30 ч. вчера рокерът
минал по малък мост с парапет над дере, преди което

имало завой. Върху моста водачът губи контрол над
машината, чупи парапета, моторът пада в дерето,

а водачът излита и се приземява по глава на брега

С
Снимка  БГНЕС

Вдигат с до 200 лв.
заплатата на
военните, охраняващи
границата

Млад мъж загина на пътя в
района на лясковското село
Мерданя, след като катастрофи-
ра с току-що закупения си авто-
мобил, съобщават от търновска-
та полиция.

Рано сутринта вчера той
отишъл в Мерданя, за да вземе

Бум на кандидати за българско гражданство
а чиновниците работят
без обедна почивка.

Кандидат -българи
има от всички краища
на света, включително
Нова Зеландия и Авст-
ралия. Напоследък се
забелязва и увелича-
ване на молбите от
Бразилия. Те са от
граждани, които твър-

дят, че имат български
произход и искат да
получат статут. Най-
много са кандидатите
за българи от Македо-
ния, Сърбия, Турция,
Молдова и Русия. Пове-
чето не остават тук, а
ползват паспорта си
като виза за ЕС.

Яхангир Хасан Ма-

лик е един от 16-те
хиляди чужденци, кои-
то са кандидатствали
за български паспорт
заради инвестициите
си у нас. За първи път
е дошъл у нас преди 7
години и купува недви-
жими имоти, като инве-
стициите му у нас
надхвърлят 1 млн. лева.

Мъж подкара новата си кола
със 150 км/ч и загина на пътя
Мъж подкара новата си кола
със 150 км/ч и загина на пътя
Мъж подкара новата си кола
със 150 км/ч и загина на пътя
Мъж подкара новата си кола
със 150 км/ч и загина на пътя
Мъж подкара новата си кола
със 150 км/ч и загина на пътя

новата си кола, която в неделя
спазарил с предишния й собст-
веник. Мъжът потеглил към Зла-
тарица, бързайки за работа. Оба-
че едва изминал и 2 километра,
той предприел изпреварване със
150 км/час. На остър завой оба-
че изтървал управлението, пре-
обърнал се в канавката, а след
това последвал страничен удар
в дърво, в резултат на който шо-
фьорът загинал.

На място са били изпратени
два пожарни екипа, за да ре-
жат ламарините на смачкания
до неузнаваемост автомобил и
да измъкнат шофьора, като ко-
лата била толкова смачкана, че
пожарникарите не могли да оп-
ределят марката й. Установено
е, че липсва спирачен път, а ви-
соката скорост и опасният
участък са станали причина за
произшествието.

дъга на Околовръ-
стния път, по бул. “Ца-
риградско шосе” и в
жк “Люлин”, където
има прави отсечки,
създаващи предпо-
ставки за по-бързо и
шумно каране. Ще се
издирват и водачи,
които крият номерата
на моторите си с пре-
вишена скорост.

Припомняме, че
шумното мотошествие,
което подразни столи-
чани в 1 часа през
нощта на 18 септем-
ври, бе посветено на
загиналите по пътища-
та любители на мото-
ри. Шествието се про-
веде за втора поредна
година и бе позволено
от Столичната община,
която предварително е
осведомила Столична-
та дирекция на вът-
решните работи.
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Районният съвет
на БСП

„Овча купел“

честити

28-я рожден ден

на

другаря Тома Трайков
член на Районния съвет

и на градската
контролна комисия

на БСП-София

юджетът на НЗОК за 2017
г. да бъде увеличен с 235
млн. лв., предлагат от
Българския лекарски съюз.
Проектът предвижда каса-

та да разполага с 3,424 млрд. лв.,
което е с около 220 млн. лв. повече
от бюджета за 2016 г. В съсловната
организация постъпила информация,
че надсъбраните от НАП пари от
здравни осигуровки е 85 млн. лв., по-
ради което от БЛС се канят да пре-
разгледат предложението си за бюд-
жет на НЗОК за догодина и да пред-
ложат той да стане 3,44 млрд. лв. Па-
рите са необходими за извънболнич-
ната помощ, за да има повече на-
правления за преглед при специали-
сти. Междувременно стана ясно, че
отново направленията не са до-

Нова инициатива от тази учебна година въведе
общинската администрация Варна, като оборудва и

постави на входовете на училищата огромни пепелници.
Иначе чл.56а от Закона за здравето забранява

тютюнопушенето в прилежащите терени и тротоари на
детските ясли и градини, училищата, ученическите

общежития и местата, където се предоставят социални
услуги за деца, площадките за игра

ÁËÑ ïðåäëàãà 235 ìëí. ëâ.
óâåëè÷åíèå íà áþäæåòà íà êàñàòà

Б
85 млн. лв. повече от планираното събрала НАП от здравни вноски

статъчни, а в същото време някои
РЗОК реализират икономия. Тази ико-
номия идва от това, че регулативните
стандарти се дават в края на тримесе-
чието и лекарите нямат достатъчно
време да дават направления в опре-
деления срок. “Опасността от такава
фалшива икономия е, че тя може да
изкриви бюджетния анализ за 2017 г.
и правителството да каже “Защо са ви
тези пари, защо искате увеличение,
след като предната година сте реали-
зирали икономия?”, коментира д-р
Венцислав Грозев, председател на
БЛС. Това е причина да няма до-
статъчно направления и пациентите
се принуждават да си плащат.

От БЛС са категорични, че е необ-
ходимо да бъде засилен контролът
при изразходването на средства за ле-

карства, защото те са почти равни на
средствата, отделяни за медицинска
дейност. Още миналата седмица от
БЛС предложиха парите за лечение-
то на хората с редки болести да не са
за сметка на здравноосигурителните
вноски, а да се формира фонд с други
финансови източници. “Администрира-
нето на тази дейност може да се
извършва, както и досега, от НЗОК
или да се създаде отделен орган към
МЗ, който да поеме цялостната дей-
ност по администриране и обслужва-
не на хората с редки болести. Пред-
ложението ни е продиктувано от фак-
та, че за последните години размерът
на заделяните за тази цел средства
от здравноосигурителните вноски не-
прекъснато расте и за 2016 г. се очак-
ва да бъде над 90 000 хил. лв.”, пише

в предложението на БЛС. Според
съсловната организация освободени-
те 90 млн. лв. ще увеличат резерва на
НЗОК за здравноосигурителни плаща-
ния и той ще бъде 180 млн. лв., а
резервът може от 10% да стане 5%.

ДУМА припомня, че предлаганият
от БЛС бюджет на НЗОК за 2017 г. е
3 378 812 000 лв., от които близо 219
млн. лв. за първична извънболнична
помощ, над 242 млн. лв. за специали-
зирана, близо 88,8 млн. лв. за меди-
кодиагностична дейност и над 1,6
млрд. лв. за болнична помощ. За ле-
карства за домашно лечение се
предлагат близо 666,8 млн. лв., за он-
колекарства 240 млн. лв., за меди-
цински изделия 85 млн., за дентална
помощ 131 млн. лв., а за други здрав-
ноосигурителни плащания 60 млн. лв.

България е една от
европейските страни с
най-висок процент на
раждания с Цезарово
сечение - близо 43
през 2015 г. Това бе
съобщено по време на
конференцията
“Съвременна наука и

След протести в софийски-
те квартали “Младост” и “Из-
грев”, и жителите на “Лагера”
протестираха в неделя срещу
инициатива за ново строител-
ство. Става дума за проект на
частна фирма за ново учили-
ще.

Фейсбук групата “Лагера и
приятели” алармира, че на 28
юли Столичният общински
съвет е променил статута на
имот в квартала от публичен
на частен и е учредено
безвъзмездно право на стро-
еж на фирмата “Дани
партнърс” ЕООД. Целта е на
мястото в срок от три години
да бъде построено частно ос-
новно училище “Томас Еди-
сон”.

“Сделката е по-скандална,
отколкото тази с “Царските ко-
нюшни”, коментира Алек-
сандър Милев от инициатив-
ната група. Той изрази възму-
щението на жителите, че об-
щинският парцел е предаден
на частното дружество без-
възмездно и безсрочно. Освен

43% от българските бебета се раждат със секцио
практика при физиоло-
гичното раждане”.
“Само преди 30
години процентът
Цезарови сечения в
Италия беше 11. През
2012 г. той достигна
38. Как е възможно
да се случи това?

Въпреки че това е
тенденция, която е
валидна за цяла
Европа, как така
италианските жени
приеха да бъдат най-
некомпетентните в
Европа? След
Бългaрия”, коментира

д-р Сара Морано, АГ и
преподавател по
акушерство в Универ-
ситета в Генуа.
На форума бе съобще-
но, че страната ни е в
челната тройка в
Европа по фетална и
неонатална смъртност.

През 2014 г. над 460
бебета са починали
преди или по време
на раждането, други
270 са живели по-
малко от месец.
Продължаващата
акушерска грижа
води до намаляване

на преждевременните
раждания. С нея се
намалява и броят
интервенции по време
на раждането, има по-
малко Цезарови
сечения, и по-малко
фетална, неонатална и
майчина смърт.

Жители на кв. „Лагера” срещу план
за строеж на частно училище

това изрази опасения, че ще
бъдат отсечени дървета.

“Ще направим подписка с
настоявания към Столичната
община комисиите, които са
взели това решение, Столич-
ния общински съвет и община
“Красно село” да се спре този
проект”, допълни Милев.

От фирмата инвеститор

Повече от 3000 подписа са събрани само за два дни за
свикването на местен референдум срещу застрояването
на парковете и градинките в столичния район “Младост”.
От организацията посочват, че за свикването на допитва-
не с гражданите е необходимо събирането на поне 15
000 подписа в срок от 3 месеца.  От “За зелен Младост”
публикуваха във фейсбук и пунктове за събиране на
подписи за референдума. Те уточняват, че списъкът ще
бъде постоянно актуализиран и допълван. Членове на
Инициативния комитет “За Зелен Младост” смятат, че
успешното провеждане на референдума би накарало
политиците да се замислят и най-сетне да започнат да
защитават правата на гражданите.

пък обясниха, че в устройст-
вения план парцелът е отре-
ден за строителство на учи-
лище още от 2001 г. Според
тях земята остава общинска
и имат ангажимент да предо-
ставят на жителите на квар-
тала свободен достъп всички
спортни площадки около учи-
лището.

Коментар на стр. 12

3000 ПОДПИСА
ЗА РЕФЕРЕНДУМ
В ЖК „МЛАДОСТ”

Снимка БГНЕС

метът на Благоев-
град Атанас Кам-
битов забрани
събирането на
финансови средст-
ва от родители за
нуждите на дет-
ските заведения в
общината. В запо-
ведта изрично е
записано, че не е
позволено да се
събират пари за
санитарни и хиги-
енни материали,
играчки, оборудва-
не, обзавеждане,

И В БЛАГОЕВГРАД ЗАБРАНИХА СЪБИРАНЕТО
НА ПАРИ В ДЕТСКИТЕ ГРАДИНИ

ККККК
както и за ремонт-
ни дейности.
С издадената
заповед се забра-
нява и носенето, и
използването на
всякакъв вид
мобилни устройст-
ва от децата по
време на престоя
им в детското
заведение, в това
число телефони,
таблети и преноси-
ми компютри.
Мярката е с цел
да се усъвършен-

ства образовател-
ният процес и да
се насърчи соци-
алният контакт
както между сами-
те деца, така и
между децата, и
техните възпитате-
ли.
Според кмета
всяка година
община Благоев-
град заделя до-
статъчно средства
за нуждите на
детските градини.
Общината има

готовност да
извърши проверка
по всеки сигнал за
нарушение. При
неизпълнение на
изброените забра-
ни ще се търси
дисциплинарна
отговорност от
директорите на
детски заведения
и училища.
Преди седмица и
бургаският кмет
забрани събиране-
то на пари в дет-
ските градини.
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Проект на Закона за виното и спирт-
ните напитки е пуснат за обществено
обсъждане до 29 септември 2016 г. С
него се урежда материята по отноше-
ние на организацията в лозаро-винар-
ския сектор. Предлаганият проект отме-
ня действащия досега закон и ще регу-
лира по нов начин обществените отно-
шения, свързани с условията и реда за
производството, преработката, търгови-
ята и контрола на гроздето, предназна-
чено за производство на вино. В доку-
мента са засегнати още вината, продук-
тите, получени от грозде и вино, оцетът,
етиловият алкохол и дестилатите от зе-
меделски произход и на спиртните на-
питки, както и управлението и контролът
на лозаро-винарския потенциал.

Според заетите в бранша обаче
проектът на новия закон има съществе-
ни противоречия и несъответствия, а в
административно-наказателните разпо-
редби за едно и също нарушение за-
конът позволява нарушителят да бъде

Проект на закон позволява
многократни санкции
за едно и също нарушение

глобен два пъти. Освен глобите и санк-
циите, изброени за съответните нару-
шения, в текста е упоменат чл. 178, спо-
ред който “стоките - предмет на наруше-
нията, материалите и съоръженията,
послужили за извършването на всички
нарушения, се отнемат в полза на държа-
вата”. Членът е обезпокоителен и позво-
лява да бъде тълкуван по усмотрение на

контролните органи, заявиха за ДУМА
производители от бранша. Според тях,
прилагайки този член, няма ясно раз-
граничение за сериозните и по-леките
нарушения.

Органите могат да конфискуват сто-
ки, машини и съоръжения както за про-
изводство на фалшив алкохол, така и за
несъответствие в етикетирането или дру-

ги, много по-незначителни нарушения.
В проектозакона са записани и два
члена, по които ще бъдат санкционира-
ни и недобросъвестните производители
и търговци на оцет. На практика обаче
те се припокриват и съществува опас-
ност да бъдат наложени две глоби за
едно и също нарушение, коментираха
още производителите от сектора.

Средният ценови клас ци-
гари ще поскъпне с около
0,15 лв., а скъпите с около
0,10 лв. Това съобщи вчера
министърът на финансите
Владислав Горанов по повод
предложението на финансо-
вото министерство за вдига-
не на акциза на цигарите от
2017 година.

Той обясни, че промяната
на структурата на акциза се
налага заради “агресивно по-
ведение” на един от пазар-
ните участници. Това е чужда
фирма, но Горанов отказа да
назове името й.

Финансовият министър се
е срещал с търговци на цига-

До 15 стотинки ще
поскъпнат цигарите

Държавен фонд “Земеделие” (ДФЗ) започ-
ва проверки на проекти за пчелни семейства,
реализирани по подмярка 6.3 Стартова по-
мощ за развитието на малки стопанства от
мярка 6 Развитие на стопански предприятия
на Програмата за развитие на селските рай-
они (ПРСР) 2014-2020 г. Това съобщи Румен
Порожанов, изпълнителен директор на ДФЗ

Започват проверки на кошерите
за пчелните семейства

ри, които са заявили, че поч-
ти 90% от тях са обединени
около идеята, че старият ва-
риант за формиране на акци-
за за цигарите е бил по-
добър.

Горанов обясни, че от на-
чалото на следващата годи-
на цигарите ще поскъпнат. От
2018 г. трябва вече да се при-
ложи минималната акцизна
ставка за Европейския съюз,
която е 90 евро на 1000 къса.
Така че цигарите, макар и
бавно и с различна тежест
върху по-евтините и по-скъпи-
те, ще поскъпнат устойчиво
до началото на 2018 г., обяс-
ни министър Горанов.

пред Дарик. Порожанов уточни, че причината
за тези проверки са постъпилите в пъти пове-
че пчеларски проекти. Специалистът допълни,
че според ДФЗ част от подадените проекти
по подмярката са спекулативни и реално не
целят развитие на стопанството, а единствено
усвояване на помощта. Очакваме разнасяне
на кошери, пребоядисване, слагане на табе-
ли, затова в един и същи ден ще се правят
проверки на цели региони, за да избегнем
злоупотреби със средствата, каза Порожанов.

 В този прием имаме 3800 заявления, като
бюджетът е за около 2000 заявления. Плани-
раме да бъде направена проверка от общин-
ските служби по земеделие, за да се види
колко от тези 4000 или 5000 млади фермери
продължават да се занимават със земеделие.
По този начин ще можем да преценим докол-
ко са спекулативни проектите, заключи той.

До дни Министерският съвет ще реши откъде ще бъдат
осигурени парите за първата вноска по задължението на Бълга-
рия към Русия по проекта АЕЦ „Белене“. Това съобщи предсе-
дателят на парламентарната комисия по енергетика Делян До-
брев на конференция за енергийно развитие в Югоизточна
Европа.

Преди дни стана ясно, че до края на годината България
планира да плати на Русия 400 от 620 милиона евро задълже-
ние, определено от арбитражния съд в Париж, за произведе-
ното до момента оборудване за “Белене”. По думите на Добрев,
парите могат да дойдат от бюджета или от заем с държавна
гаранция.

Министърът на енергетиката Теменужка Петкова обясни, че
сумата няма как да бъде осигурена от Националната електри-
ческа компания, тъй като тя не разполага с нея. Според Пет-
кова чрез извънсъдебно споразумение България може да до-
говори с Русия лихвите по проекта да бъдат спрени, след като
платим 400-те милиона евро.

Все още не е взето решение какво страната ни ще прави с
произведеното оборудване за централата. То ще бъде в консе-
нус с всички политически партии, съобщи министър Петкова.

Министерството на земе-
делието и храните и минис-
терството на здравеопазване-
то ще изготвят списък, опре-
делящ кои храни и в какъв
срок преди окончателния
срок на годност могат да
бъдат дарявани, съобщи вче-
ра министърът на финансите
Владислав Горанов. Според
него първоначалната идея за
30-дневен срок до крайната
дата за дарените храни не е
практично решение и той ще
бъде преразгледан.

Финансовият министър
участва в дискусия по темата
за освобождаването от начис-
ляване на ДДС върху дарени
храни заедно с омбудсмана,
министъра на земеделието и
храните Десислава Танева,
представители на Българска-
та хранителна банка, Българ-

ИЗГОТВЯТ СПИСЪК ЗА

ДАРЯВАНИТЕ ХРАНИ БЕЗ ДДС

ПЪРВАТА ВНОСКА ЗА
БЕЛЕНЕ - ОТ БЮДЖЕТА
ИЛИ ЗАЕМ С ДЪРЖАВНА
ГАРАНЦИЯ

ския червен кръст, произво-
дители на храни и неправи-
телствени организации. Зако-
нопроектът за отпадане на
ДДС за дарени храни с изти-
чащ срок на годност бе при-
ет на първо четене от Народ-
ното събрание в началото на
месеца. Очаква се нови-
те правила да донесат об-
лекчение за организации,
извършващи общественопо-
лезна дейност с предмет
“хранително банкиране” или
лица, които предоставят со-
циални услуги и грижи.

Между 7 и 8 млн. лева са
оценките за потенциална за-
губа при достигането на по-
ловин процент от целия обо-
рот на дарените храни, което
е допустимо за бюджета, за-
яви още министърът на финан-
сите. Според министър Гора-

нов контролът върху качест-
вото на храните ще се запази
както и досега.

Хранителната банка, коя-
то е посредник, ще разпреде-
ля храните от изготвения
списък на бенефициентите,
след като те предварително
бъдат определени от министъ-
ра на труда и социалната
политика.

Той поясни, че контролът
върху дарените храни се обу-
славя от това, че няма произ-
волен брой субекти, които да
получават дарението, а роля-
та на хранителната банка е
да контролира даряването на
качествена храна. По думите
му изискванията към храни-
телната банка са доста сери-
озни - за покритие от най-
малко 30 на сто от територи-
ята на страната.

И парични санкции,
и конфискация
на стоки и машини
за неизрядните
производители
на вино и
спиртни напитки
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ражданите ще изпитат про-
блеми със задължителното
електронно деклариране и
плащане на данъци от 2018
г., каза финансистът Любомир

Дацов пред БНР. Предложението е част
от пакета данъчни промени, подготвен
от финансовото министерство. Пакетът от
данъчни закони вече е публикуван за
обществено обсъждане. Предвижда се
също ограничаването на кешовите раз-
плащания до 5 хил. лева. Според Любо-
мир Дацов ограничаването на кешовите
разплащания до 5 хил. лева е твърде
нисък праг. По думите му на фона на
много други ограничения, които центра-
лизират власт, това не е добра тенден-
ция. Дацов не вижда никакъв проблем
със сегашния таван от 10 хил. лв. Сред
останалите предложения на финансово-
то министерство е въвеждането на об-
лекчение от един процент от данъка

След обявените данни
миналата седмица за спад
в промишлеността у нас с
1,6 на сто през юли, произ-
водството в строителния
сектор също се сви силно
през месеца. Въпреки това
в еврозоната и в целия
Европейски съюз секторът
се подобри, показват данни
на Евростат. Секторът у нас
е спаднал с 1,4% през юли
след понижение с 2,3 на сто

Проект за бърза желе-
зопътна връзка между
пристанищата Александру-
полис – Бургас се разработ-
ва от двустранна комисия,
съобщават от гръцката
железопътна компания
“Ергосе”. Финансирането е
от Европейския съюз като
част от споразумението за
железопътен коридор
между пристанищата на
Егейско море и българските
на Черно море. По направе-
ните досега проучвания,
реализирането на този
българско-гръцки проект

По предварителни очаквания на туропе-
раторите над 500 хил. са българите, които ще
предпочетат пътуване в страната, съобщава
Bulgaria ON AIR. В момента цените по Черно-
морието ни са по-ниски с около 30% спрямо
летните оферти. Планинските и СПА курорти-
те също готвят специални предложения за
почивните дни. Голяма част от българите
сменят в последния момент планираната си в
Гърция почивка заради 48-часова стачка на
пристанищата, която започва на 22 септем-
ври.  Междувременно фериботните фирми
предлагат промяна на датите за пътуване.
Морският трафик в южната ни съседка ще
бъде възстановен в събота, 24 септември.

България все по-силно се профилира като
ол инклузив (всичко включено в цената) де-
стинация - над 85% от клиентите, доведени
от големите туроператори на българското

одготвя се тристранна
среща между представи-
тели на ЕК, България и
Русия за реализацията на
газовия хъб “Балкан” край
Варна. Тя ще се иниции-
ра от Брюксел и на нея
през ноември се очаква
да се изчистят правните
проблеми за руски оф-
шорни газови доставки
през Черно море до пла-
нирания газоразпредели-
телен център у нас. Това
съобщи вицепремиерът
по икономическите въпро-
си Томислав Дончев пред
Mediapool. Изпълнителни-
ят директор на държавно-
то дружество “Булгарт-

Åëåêòðîííîòî äàíú÷íî äåêëàðèðàíå
ùÿëî äà çàòðóäíè õîðàòà
Ограничаването на кешовите разплащания до 5 хил. лева е нисък праг

върху доходите, ако получаваме всички-
те си пари по банков път и правим поне
80% от разходите си безкасово. Според
Добрин Иванов от Асоциацията на инду-
стриалния капитал облекчението няма да
помогне на хората. Той е песимист за
администрирането на мярката.

Няма да има голямо приложение.
Малко хора ще се възползват от това
данъчно облекчение, подобно на
данъчното облекчение за кредитите на
младите семейства, смята той. Иванов
също смята, че ограничаването на ке-
шовите разплащания до 5 хил. лева е
нисък праг, тъй като много дребни фир-
ми работят с безкасови плащания при
разплащане с доставчици, особено при
земеделските производители. Според
него мярката ще затрудни малкия и
среден бизнес, въпреки че това е есте-
ствената посока.

И строителният сектор бележи спад през юли
през юни, запазвайки тази
негативна тенденция за
девети пореден месец, след
като за последно беше
отчетен растеж в сектора от
0,8% през октомври 2015
година. На годишна база
строителният сектор в
България също отбеляза
влошаване за девети поре-
ден месец, свивайки се
през юли с 11,7% след
понижение с 13 на сто през

юни, като и по двата пока-
зателя България е сред най-
слабо представящи се
страни от ЕС.
Производството в строител-
ния сектор на еврозоната
нарасна през юли с 1,8%
след повишение с 0,3%
през юни, като това пред-
ставлява подобрение на
икономическата активност в
сектора за трети пореден
месец. Строителството в

целия Европейски съюз се
повиши с 1,1% след стагна-
ция през предходния месец.
На годишна база строител-
ството в еврозоната нарасна
през юли с 3,1 на сто след
анемичен растеж с 0,6%
през юни, отбелязвайки най-
солидно повишение от
февруари насам. Повишение
с 1% на годишна база
бележи и строителството в
целия ЕС след растеж с

0,5% през предишния
месец, нараствайки за трети
пореден месец. През юли
най-силен растеж в строи-
телството на месечна база
беше отчетен във Франция -
ръст с 4,8%, Словения - с 2
на сто и Германия - с 1,8%,
докато най-сериозен спад
беше регистриран в Слова-
кия - понижение с 11%,
Унгария - с 3,2 на сто, и
България - с 1,4%.

Над 500 хил. нашенци по родните
курорти за празничните дни

Черноморие по тази схема, заяви пред Да-
рик Николина Ангелкова, министър на туриз-
ма. Прогнозите ни показват, че ще посрещ-
нем между 4,8 и 5 млн. чуждестранни тури-
сти през този летен сезон, което ще бъде
рекорд, каза Ангелкова. Сред големите ку-
рорти с най-голям ръст на туристите е
Слънчев бряг, а втори по ръст на туристите
е курортът Златните пясъци, трети е Албена,
а след тях се нареждат Дюни и Елените,
допълни още тя.

Това лято се наблюдава завръщане на
туристите от Франция, Полша, Чехия, Унга-
рия и се запазва интересът от традиционни-
те големи пазари за българския туризъм като
Румъния, Германия, Великобритания, Изра-
ел. Увеличението на руските туристи е с 20-
30 на сто на фона на спад на пътуванията от
Русия.

Тристранна среща
за газовия хъб през ноември

ППППП
рансгаз” Георги Гегов,
чиято компания ще създа-
де проектно дружество за
хъба с опция в него да се
включат чужди инвестито-
ри, допълни, че въпросът
с руското участие в газо-
вия проект е бил обсъден
и на срещата на между-
правителствената бълга-
ро-руска икономическа
комисия във Варна мина-
лия петък. В нея са участ-
вали представители на
“Газпром” и те са прояви-
ли интерес към проекта,
но очакват правни гаран-
ции от Брюксел във
връзка с прилагането на
Третия енергиен пакет,

каза Гегов. Той обясни, че
притеснението на концер-
на е да не се повтори слу-
чаят с газопровода “Южен
поток”, който бе разслед-
ван от Брюксел за наруша-
ване на антимонополните
правила на ЕС. “Газпром”
иска юридически гаранции
за евентуалните им достав-
ки по дъното на Черно
море за хъба. Руският пре-
зидент Владимир Путин за-
яви, че очаква “железобе-
тонни гаранции” при евен-
туално възобновяване на
“Южен поток” и изглежда
ще получи такива поне за
морския му участък до
България.

ЖЕЛЕЗОПЪТЕН КОРИДОР ЩЕ
СВЪРЗВА ПРИСТАНИЩАТА
АЛЕКСАНДРУПОЛИС - БУРГАС

заменя необходимите
досега около два дни за
трансфер на стоки по море
между двете пристанища до
шест часа максимално по
железопътната линия. Рязко
се намалява и цената за
трансфера на стоки между
пристанищата. Това е алтер-
нативният проект за мор-
ския превоз през Босфора.
По железопътното трасе ще
се превозват контейнери.
След приключване на
техническите и финансови
проучвания от двете страни,
което се очаква да стане до
края на ноември, проектът
ще се представи за финан-
сиране по програмите за
европейските транспортни
коридори.

Г
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Германската Християндемократиче-
ска партия (ХДС) на канцлера Ангела
Меркел отчете историческа загуба на
местния вот в Берлин, коментира Би-
БиСи. На проведените в неделя избо-
ри християндемократите бяха победе-
ни от коалиционния си партньор соци-
алдемократите. В същото време анти-
имигрантската партия “Алтернатива за
Германия” натрупа достатъчно подкре-
па, за да влезе за първи път в местния
парламент на провинция Берлин.

ХДС печели 17,6% - най-слабият й
резултат в Берлин. Това е вторият из-
борен удар върху партията за две сед-
мици, след като получи силен шамар
от “Алтернатива за Германия” в Мек-
ленбург-Предна Померания, която
завърши на изненадващото второ мяс-
то и остави след себе си християнде-

Меркел загуби
и в Берлин

Коментар
на стр. 12

Над 90% от германците обвиняват
канцлера за поредния тежък провал
на християндемократите

мократите.
Социалдемократите са най-силна-

та партия в Берлин, получавайки под-
крепата на около 22%, въпреки че гу-
бят почти 7% от гласовете си.

Силното представяне на “Алтерна-
тива за Германия”, която събра 14%,
подтикна съпредседателя Йорг Мой-
тен да заяви, че партията е в силна
позиция на следващите парламентар-
ни избори. “Твърдо убедени сме, че
ще завършим следващата година с
двуцифрен резултат”, изтъкна той. С
представянето си партията ще бъде
представлявана в 10 от 16-те местни
парламента.

След неделния вот ХДС вече няма
да е в коалиционното управление на
Берлин, тъй като социалдемократите
най-вероятно ще направят коалиция с

Левицата и Зелените. И двете партии
имат равен брой гласове - по 16,5
процента. В местния парламент влиза
още либералната Свободна демокра-
тическа партия. Изборите минаха при
висока активност - близо 70 на сто от
имащите право на глас са отишли до
изборните урни.

От Християнсоциалния съюз в Ба-
вария определиха резултата на хрис-
тияндемократите като втори “студен
душ” за последните седмици.

Изборите в Берлин бяха доминира-
ни от местни проблеми като лошите
публични услуги, изграждането на учи-
лища, закъсняващи влакове, недостиг
на жилища и проблеми с миграцията.

В същото време над 90 процента от
германците смятат, че германският
канцлер е виновна за срива на ХДС в
Берлин. Телевизия N-TV е направила
допитване, в което 93% от анкетирани-
те обвиняват Меркел за неуспеха.

Сръбският премиер
Александър Вучич призна
в интервю за държавната
телевизия РТС, че има се-
риозен натиск вътре в пра-
вителството страната да
започне да изгражда огра-
ди по своите граници, за да
спре миграционния натиск.

По думите му военният
министър Небойша Стефа-
нович и социалният Алек-
сандър Вулин настояват за
този тип съоръжения. “И
само аз съм против, защото
не искам да вдигаме огра-
ди. Сърбия обаче няма да
стане паметник за мигран-
ти”, подчерта той.

Към момента в Сърбия
има 6500 мигранти, 81% от
които са от Афганистан.
“Тези младежи са агресив-
ни, създават проблеми,
най-вече в Белград. За

вропейският съюз ще направи “Брекзит” “много
болезнен” за Великобритания, заяви словаш-
кият премиер Роберт Фицо в интервю за в.
“Файненшъл таймс”. Фицо изтъкна, че Лондон
“блъфира” относно силата, с която разполага в
преговорите за напускане на общността.

“Евросъюзът ще се възползва от възмож-
ността да каже на хората: Сега ще видите защо
е важно да си част от ЕС”, каза Фицо, чиято
страна в момента е ротационен председател
на съюза.

Британският премиер Тереза Мей многократ-
но настоява, че Великобритания ще превърне
“Брекзит” в свой успех, но предстои да се раз-
бере дали оттук нататък ще настоява достъпът
до единния пазар на ЕС да продължи или кон-
тролът върху имиграцията да се разшири.

“Те блъфират”, каза Фицо за лондонската
самоувереност и добави: Дори и да са петата
по сила икономика в света, и да разбирам фи-
нансовата им значимост, за Обединеното крал-
ство това ще е твърде болезнено.

Вучич не иска огради
първи път имаме регистри-
рани кражби и това става
все по-често. Това не озна-
чава, че ще въведем репре-
сивни мерки спрямо тях, но
това е предупреждение”,
посочи Вучич.

“Ако бяхме достатъчно
далновидни и бяхме
задържали част от сирий-
ците, особено специалисти-
те и семействата с деца,
щяхме да спечелим. Сред
тях имаше доктори на све-
товно ниво, но всички оти-
доха при американците и
германците”, допълни той.

Сърбия изпрати армия
по границите си с България
и Македония, от които идва
основната част от потока от
нелегални имигранти. Не-
веднъж Сърбия се оплака,
че нашата страна пропуска
мигранти.

Е

Лондон блъфира,
смята Фицо

Европейският съюз е започнал задълбочено разслед-
ване относно предполагаеми данъчни сделки между
френския енергиен концерн Engie и Люксембург. “Коми-
сията има опасения, че няколко данъчни решения, въве-
дени от Люксембург, може да са дали на GDF Suez (вече
Engie) нечестно предимство пред останалите компании в
нарушение на правилата на ЕС за държавните помощи”,
съобщава в изявление Европейската комисия.

ЕС разследва френски енергиен гигант
В същото време “Макдоналдс” е заплашен от глоба от

500 млн. долара заради неплатени данъци на компани-
ята в Люксембург от 2009 г. насам. Според изчисленията
на Брюксел оттогава лидерът в бързото хранене е пла-
щала по 1,49% налог, при стандартен данък в Люксем-
бург от 29,2 на сто. Разследването обхваща приходите не
само в Люксембург, където е европейската й централа,
но и в цяла Европа.

Снимки БГНЕС

Рахела Сидики, член на благотворителната организация “Жени за жените бежанки”, стои сред хиляди
спасителни жилетки, разпръснати на площада пред британския парламент. Целта на акцията

е да се привлече вниманието към нуждата от защита на търсещите убежище и закрила

В Турция се очаква
ревизия на кабинета

Най-малко 5-6 министри ще се
разделят с постовете си в тур-
ското правителство още с нача-
лото на новата законодателна
година заради пропуски в борба-
та срещу обявената за терори-
стична организация на Гюлен
ФЕТО, предаде БГНЕС. Промени-
те в кабинета се обсъждат само
между президента Реджеп Ердо-
ган и премиера Бинали Йълдъръм,
но те няма да бъдат свързани с
изненадващото отстраняване на
вече бившия министър на
вътрешните работи Ефкан Ала,
съобщи в. “Джумхюриет”.

Затварят турски
училища в Гърция

Недостигът на деца от мал-
цинствата в Гърция принуди
властите да затворят 60 учили-
ща, от които 9 са турски. С
решение на гръцкото Министер-
ство на образованието се нама-
лява драстично броят на часо-
вете по турски език в две гим-
назии в Ксанти и Комотини. Дей-
ствията предизвикаха острата
реакция на Турция.

Американски удар
уби полицаи в
Афганистан

Въздушен удар на САЩ стана
причина за смъртта на осем по-
лицаи в южната част на Афгани-
стан, съобщиха властите. Инци-
дентът е станал в неделя в рай-
она Тали на провинция Урузган,
където наскоро талибаните се
опитаха да превземат главния
град Тарин Кот. Командният
център на НАТО в Кабул
потвърди, че американски бойни
самолети са извършили въздушни
удари в района, но посочи, че
мишена са били лица, които са
заплаха за афганистанските сили.

Пак нападнаха
с нож израелци

Един палестинец беше заст-
релян, а сподвижникът му бе
тежко ранен, като по-късно по-
чина от раните си. Те се опита-
ха да намушкат израелски гра-
нични полицаи в Хеброн в южна-
та част на окупирания Западен
бряг на река Йордан. Нападение-
то е извършено близо до Гробни-
цата на патриарсите (джамия-
та Ибрахим, според мюсюлмани-
те) – свято място и за двете
религии, където са били
извършвани няколко палестински
нападения.

Нужни са още ресурси за борба
с тероризма, заяви френският

президент Франсоа Оланд по време на
церемония в Париж, посветена на

жертвите на атентати
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Турция пак иска зона
за сигурност в Сирия

Москва: Само
армията на Асад
спазва примирието

В Ню Йорк и Ню Джърси навярно
действа терористична клетка

Партията “Единна Русия” на пре-
зидента Владимир Путин спечели
две трети или конституционно мно-
зинство в Държавната дума, показ-
ват данни от преброяването на гла-
совете на парламентарните избори
в Русия. Последния път партията
имаше такова мнозинство през
2007-2011 година.

Изборите бяха произведени по
смесената система - 225 депутати
бяха избирани по партийни листи,
другите 225 -  по едномандатни
окръзи.

Според неокончателни данни
“Единна Русия” получава общо 343
мандата (76,22 на сто от местата),
комунистите - 42 мандата, или 9,34 на
сто от местата, либералдемократите -
39 мандата, или 8,67 на сто от места-
та, а “Справедлива Русия” - 23 манда-
та (5,11 на сто от местата). По един
мандат вземат партиите “Родина”,
“Гражданска платформа” и независи-
мият Владислав Резник.

Избирателната активност е била 48
процента. Тази година вместо 7 пар-
тии руските избиратели видяха в бю-

Безапелационната победа на партията
на Путин й носи 343 мандата

летините 14. Гласувалите за малки
партии обаче явно ще бъдат разоча-
ровани - никоя от тях няма да измести
парламентарните ветерани.

В разговор с екипа на кампанията
на “Единна Русия” минути, след като
избирателните секции бяха затворе-
ни в неделя вечер, руският държавен
глава Владимир Путин заяви, че по-
бедата показва, че избирателите все
още вярват на лидерите въпреки ико-
номическото забавяне, влошено от
санкциите на Запада заради случи-
лото се в Украйна.

Безапелационната победа на
управляващата партия “Единна Ру-
сия” е вот на доверие на общество-
то към президента Владимир Путин,
обяви Кремъл, цитиран от Ройтерс.
“Очевидно е, че преобладаващото
мнозинство от гласоподаватели в
действителност изрази подкрепата
си за президента. Отново държав-
ният глава получи толкова впечат-
ляващ вот на доверие от народа”,
заяви говорителят на Кремъл Дми-
трий Песков.  Песков отказа да
съобщи дали Путин, основател на

“Единна Русия”, ще се кандидатира
за нов мандат през 2018 г.

Говорителят на руския лидер не
потвърди и медийни информации за
намерение на правителството да
създаде министерство на държавната

сигурност. “Не, не мога”, отговори той,
цитиран от ТАСС, на въпрос да
потвърди информацията на “Комер-
сант” дали се готви създаване на по-
добно министерство, в което ще вли-
зат службите ФСБ, ФСО и СВР.

Зона с обща площ 5
хиляди км по сирийска-
та граница, която да оси-
гури безопасност и за-
щита от тероризма, ще
поиска отново турският
президент Реджеп Тай-
ип Ердоган по време на
лидерската среща в
ООН.

“Всяка минута от кри-
зата в Сирия е срам за
ООН”, заяви Ердоган,
минути преди да излети
за Ню Йорк от летище
Ататюрк в Истанбул. “71-
та сесия на Общото
събрание се провежда в
особено сложен за стра-

ната ни момент - от една
страна, Турция лекува
раните и пораженията
си след опита за военен
преврат, а от друга, реа-
лизира тежката опера-
ция “Щит на Ефрат”. Бит-
ките ни с убийците от
“Ислямска държава” и
ПКК са успешни, не
трябва да подминаваме
и отпора на кюрдските
сепаратисти. С помощта
на Аллах борбата ни
срещу терора и терори-
стичните групировки ще
продължи да отбелязва
нови постижения”, ко-
ментира Ердоган.

В руския Генерален
щаб смятат, че няма
смисъл сирийските пра-
вителствени войски да
спазват едностранно
режима на примирието
заради нарушения от
страна на въстаниците,
предаде Интерфакс.

“Имайки предвид, че
условията на режима на
прекратяване на воен-
ните действия не се
изпълняват от бунтовни-
ците, ние смятаме него-
тово спазване едност-
ранно от сирийските
правителствени сили за
безсмислено”, отбеляза
началникът на Главното
оперативно управление
на Генералния щаб ге-
нерал-лейтенант Сергей
Рудской.

Той също така съоб-

Активна терористична клетка може би действа
в района на американските щати Ню Йорк и
Ню Джърси, съобщи телевизионният канал Ен
Би Си, като се позова на органите на реда.
Телевизията уточни, че такива опасения са
изразили няколко служители на реда.
Късно в неделя вечер на жп гара в градчето
Елизабет в Ню Джърси беше намерена подо-
зрителна раница с 5 самоделни бомби. По
време на полицейската операция по обезвреж-
дането им имаше взрив.
В събота в Сийсайд парк в Ню Джърси се
взриви самоделно взривно устройство, поставе-
но в кофа за боклук по маршрута на благотво-
рителен маратон. Към бомбата са били прикре-
пени още две устройства, които не са се
възпламенили.

По-късно имаше взрив в района Челси в
центъра на град Ню Йорк, където се намират
много популярни ресторанти, барове и магази-
ни. Пострадаха 29 души, които вече са изписа-
ни от болница.
Взривното устройство в Ню Йорк е подобно на
това, използвано при нападението на
Бостънския маратон през 2013 г., стана ясно
по-рано. И в двата случая самоделните взрив-
ни устройства са били направени от тенджери
под налягане. Губернаторът на Ню Йорк опре-
дели като терористичен акт бомбите.
Междувременно стана ясно, че полицията в Ню
Йорк издирва 28-годишния Ахмад Хан Рахами
във връзка с експлозиите в Челси. Рахами е
американски гражданин, родом от Афганистан.
Други петима са арестувани.

щи, че от 12 септември,
когато беше обявен ре-
жимът на примирието, са
загинали 153 сирийски
войници и 63 мирни жи-
тели.

Междувременно ста-
на ясно, че датски и бри-
тански изтребители
също са участвали при
въздушните удари сре-
щу сирийската армия в
Деир Зор на 17 септем-
ври. По-рано бе съобще-
но, че и австралийски из-
требители са бомбарди-
рали позиции, за които
смятали, че са на “Ис-
лямска държава”.

При бомбардировки-
те, които според САЩ
били по погрешка, заги-
наха най-малко 90 вой-
ници от сирийската пра-
вителствена армия.

Украйна стана единствената страна, откъдето дойдоха сигна-
ли за нарушения на правата на руските граждани да гласуват за
Държавната дума, заяви пълномощничката по правата на човека
в Русия Татяна Москалкова. Тя добави, че в балтийските държави
и навсякъде другаде бяха създадени нормални условия за гласува-
не на руските избиратели.

“Не мога да премълча грубите нарушения на правата на руски-
те граждани в Украйна. Ние всички видяхме безпрецедентни сцени
и с използването на насилие, и с възпрепятстване на достъпа до
нашите консулства”, заяви Татяна Москалкова.

Тя призова международната общност да даде оценка на тези
груби нарушения на избирателните права на руските граждани в
Украйна.

В тази връзка правозащитничката разкри, че е изпратила 4
писма, сред които до върховния комисар на ООН по правата на
човека, до комисаря на Съвета на Европа по човешките права и до
представителя на ЕС в Москва.

На тези избори гласоподавателите в Крим за пръв път участ-
ваха в решението за състава на руската Дума. Това разгневи
украинското правителство.

Нарушения само в Украйна

Правозащитната организация “Амнести интернешънъл” съобщи, че американска бомба
е била използвана при въздушен удар по болница, подкрепяна от “Лекари без граници,”

в Йемен и призова Вашингтон и Лондон да спрат да снабдяват с оръжия водената от
Саудитска Арабия коалиция. При удара загинаха най-малко 20 души
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мнозинство
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Напълно вероятно е в по-

следния момент при избора на
генерален секретар на ООН да
се появи нов кандидат, който
въобще не е участвал в досе-
гашните гласувания в Съвета
за сигурност. Ако България
реши да смени досегашния си
кандидат за поста и издигне
Кристалина Георгиева, което е
нейно суверенно право, тогава
ще решаваме, изхождайки от
новата ситуация, че ще има нов
кандидат. Това заявява в интер-
вю за “Интерфакс” заместник-
министърът на външните рабо-
ти на Русия Генадий Гатилов.

Отговаряйки на въпрос за
интригата около избора на ге-
нерален секретар на световна-
та организация, Гатилов
изтъква известната позиция на
Русия, че следващият човек на
този пост трябва да бъде пред-
ставител на страна от Източна
Европа.

Министърът посочва, че
тази тема естествено ще
присъства и в двустранните
консултации по време на сеси-
ята на Общото събрание и “на-
вярно ще се изяснява по-при-
емливата за всички държави

резидентът на Филипините Родриго Дутерте поис-
ка шестмесечно удължаване на войната срещу нар-
котиците, заявявайки, че има твърде много нарко-
трафиканти и че той “не може да ги избие всички-
те”, цитиран от “Франс прес”.

Около 3 хиляди души са убити, откакто Дутерте
спечели президентските избори през май. Той се
закани да избие десетки хиляди престъпници, за
да изчисти страната от наркотиците за 6 месеца.

“Не осъзнавах колко тежка и сериозна е нарко-
заплахата в тази република, докато не станах пре-
зидент”, каза 71-годишният Дутерте. Той поиска
“малко удължаване, с може би още шест месеца”,
за да приключи работата си.

“Дори и да исках, аз не мога да ги избия всичките,
защото последният доклад ще бъде толкова обемист”,
каза той, имайки предвид нов полицейски списък с
имена на хора, включително на топ официални пред-
ставители, въвлечени в търговията с наркотици.

Полицията обяви, че са избили 1105 души за
разпространение на наркотици за повече от два
месеца. Други 2035 души са убити от нападатели.
Организации за човешки права алармират, че тези
хора може да са били обект на саморазправа,
породена от непрестанните призиви на държавния
глава към гражданите да сътрудничат за елимини-
рането на престъпниците.

Ако България смени кандидата си,
Москва ще реагира спрямо това

Подкрепяме Бокова
“Битката на България за най-високия пост на планетата
- позицията на генералния секретар на ООН, е изключи-
телно трудна и към момента е непредсказуема”, заяви
пред българската общност в Ню Йорк държавният
глава Росен Плевнелиев. Той е на работно посещение в
САЩ за участие в 71-вата редовна сесия на Общото
събрание на ООН. По думите му България има “достоен
кандидат и го подкрепяме в тази най-трудна надпрева-
ра”. Президентът изтъкна, че България никога досега
не е била толкова активна във външнополитически план.

РОСЕН ПЛЕВНЕЛИЕВ:

кандидатура”. “Разбира се, това
е много сериозен процес, от
генералния секретар зависят
много неща и в работата на
организацията, и в определя-
нето на нейните приоритети,
поради което ние сме заинте-
ресовани постът да бъде зает
от човек, който действително
отговаря на тези критерии”,
казва руският дипломат.

“Все пак се случи история-
та с Кристалина Георгиева?
От Берлин идват опроверже-
ния, че не е имало нищо ком-
прометиращо...”, посочва от
своя страна журналистът на
“Интерфакс”.

“Тъй като тази тема е мно-
го чувствителна, възникват
много слухове, измислици око-
ло това, как върви процесът на
подбор на кандидати за поста.
За нас официален представи-
тел на България е Ирина Бо-
кова, тя премина вече през три
тура на гласуване и показа
нелоши резултати. Затова ние
изхождаме от това, че в списъ-
ка от България продължава да
съществува един кандидат –
това е Ирина Бокова. Как ще
се развиват по-нататък съби-

тията ние не знаем. Решение-
то принадлежи на конкретни-
те правителства”, отговаря Га-
тилов.

Той добавя, че кандидат
може да бъде сменен и в по-
следния момент и че има веро-
ятност покрай съществуващите
кандидати да “изплуват и нови
кандидатури”. “Напълно веро-
ятно е в последния момент да
се появи нов кандидат, който
въобще не е участвал в досе-
гашните гласувания. Кой ще е
този човек ние не знаем, в
което се състои и интригата”,
добавя той, след което припом-
ня историята с избора за гене-
рален секретар на Кофи Анан.
“Той практически изплува в
последния момент и бе пре-
поръчан от Съвета за сигур-
ност. Тъй че в историята на
ООН е имало такива сюжети,
които са се развивали неочак-
вано”, посочва Гатилов.

“Що се отнася до Кристали-
на Георгиева, в началния етап
тя се позиционира като канди-
дат и дори в това качество
имаше контакти с нас. Но по-
късно заяви, че е решила да
остане на поста си в Евросъю-
за и прекрати кампанията си.
Сега тя има пълното право, ако
реши, да я възобнови. Също
както и българското правител-
ство има право да замени един
или друг свой кандидат”, казва
Гатилов.

Следващото гласуване на
Съвета за сигурност е на 26
септември. Миналата седмица
премиерът Бойко Борисов
даде срок на Бокова до тази
дата да се представи добре. В
зависимост от това щял да ре-
шава дали да сменя българ-
ската кандидатура за наслед-
ник на Бан Ки-мун.

Дутерте поиска
още 6 месеца, за да избие
наркотрафикантите

П
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По инициатива на генералния директор на
ЮНЕСКО световната организация е подела
програма за образование през целия живот

ООН трябва да бъде адекватна и
да отговаря на очакванията на хора-
та. Те желаят тази организация да
бъде онази голяма платформа за пре-
говори и дипломация, за намиране на
решения на големите предизвикател-
ства. Това заяви генералният дирек-
тор на ЮНЕСКО Ирина Бокова пред
пратениците на БГНЕС в Ню Йорк.

Бокова заяви, че в центъра на 71-
вата сесия на Общото събрание ще
бъдат всички най-важни предизвика-

телства, с които се сблъсква светът в
момента - заплахата от тероризъм и
екстремизъм, климатичните промени,
бедността.

По инициатива на Ирина Бокова е
изготвен доклад за перспективите
пред образованието. Идеята за него
се ражда на една конференция преди
година в Осло. “Образованието е в
основата на всичко, което може да
постигне светът в областта на разви-
тието”, категорична е българският

кандидат за генерален секретар на
ООН. “На някои може да им се струва,
че образованието е скъпо, но нека
само за миг си представим до какво
може да доведе невежеството? До
повече екстремизъм”, отбеляза тя.

Докладът за образование рисува
една много тревожна картина за него-
вото състояние, достъпа до него и ка-
чеството му. “За съжаление в много
страни качеството на образование е на
ниско равнище, включително и в доста
европейски държави. Тревожно е, за-
щото расте пропастта между образова-
нието, което получават момчетата и мо-
мичетата. Ако тази тенденция се запа-
зи, те ще се изравнят чак след 70 годи-
ни. Това особено важи за някои регио-

ни на Африка”, подчерта генералният
директор на ЮНЕСКО. По инициатива
на Бокова световната организация е
подела програма, която има за цел да
образова хората през целия им живот.

Според нея ние не можем да се
справим с крайната бедност, а оттам и
с всички останали предизвикателства
като екстремизъм и климатични про-
блеми, ако не инвестираме в образо-
вание. “Особено опасна е ситуацията с
бежанците, бягащи от военни конфлик-
ти. Голяма част от тях са деца. Изпра-
вени сме пред риска да изгубим това
поколение и то да се обърне към теро-
ризма. А именно чрез образованието
можем да направим така, че големите
маси мигранти, които са се насочили
към Европа, да могат да останат по
родните си места и да намерят пер-
спектива”, отбеляза Ирина Бокова.

“Всичко в днешно време е обвърза-
но - мирът, сигурността, човешкото до-
стойнство, развитието, бедността и об-
разованието. Мисля, че това е осно-
вата”, подчерта генералният директор
на ЮНЕСКО.
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Социалистите са готови
да поемат лидерството в Европа

СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ:

Извоювахме 160 млн. евро за България, спестените пари да отидат
за социална политика, настоява президентът на ПЕС

Интервю на
Кристиела СИМЕОНОВА

Ìàêðîèêîíîìèêàòà çàëè÷è
íàé-âàæíîòî - ÷îâåêà

Сергей Станишев заедно с председателя на БСП Корнелия
Нинова и с кандидата за вицепрезидент Илияна Йотова

ще дадат в София старт на кампанията
за Европейски младежки план

‘

 Все по-често се чу-
ват гласове, че ЕС може и
да не оцелее. Каква е ваша-
та прогноза, г-н Стани-
шев?

- Наистина Европа е из-
правена на кръстопът.
Следват криза след криза:
икономическа, финансова,
мигрантска, криза на иден-
тичностите. Натрупа се кри-
тична маса недоверие към
европейския проект. За да
намерим правилното лече-
ние обаче, най-важното е
да поставим правилната
диагноза. Причината за ра-
зочарованието от Европа е
тежко накърненото чувство
за справедливост, за спо-
деляне на трудностите,
подкопаването на фунда-
ментални ценности като со-
лидарност и равен шанс.
Истината е, че при домини-
рането на ЕНП в европей-
ските институции в перио-
да 2009-2014 г. се наложи
политиката на “затягане на
коланите”. Тя разрушава
самата тъкан на общества-
та и на общото ни разви-
тие. В тази политика мак-
роикономиката заличи най-
важното - човека. По съще-
ство тя е ярка демонстра-
ция на нежеланието на
десните да променят как-
вото и да било и да се от-
кажат от неолибералната
философия и политика, ко-
ито доведоха до тази сис-
темна криза. Съвсем зако-
номерен е въпросът, който
хората гневно отправят:
“Спасихте банките, защо не
спасихте нас?”

За да оцелее, Европа
трябва да върне социалния
си характер. Под натиска на
европейските социалисти
тази промяна се случва, но
не достатъчно бързо и кате-
горично. Волята ни, заявена
само преди няколко дни в
Братислава, където ПЕС
събра премиерите от наше-
то семейство, е да върнем
усещането за перспектива и
обща съдба. За първи път от
години официално започна
дискусия за пътя на разви-
тие на ЕС и ние трябва да се
възползваме от това. Още
през юли, незабавно след
британския референдум, на
среща на лидерите ПЕС
прие “Пътна карта” за соци-
ална Европа.

 Възможно ли е пости-
гането на социална Евро-
па? Дошло ли е времето за
ново ляво лидерство? Го-
тови ли са левите в Евро-
па да поемат кормилото?

- Категорично да! Това
всъщност е единственият път
за спасяване на Европа.
Другите две алтернативи -
дясното неолиберално анти-
хуманно статукво и затваря-
нето в собствените граници
с враждебност към остана-
лите, са рецепти за провал.
Но нищо не се дава даром.
Необходимо е желание за
политическа борба и кате-

горичност в отстояването на
общите позиции. Като
съдържателни политики ле-
вицата е много по-добре
въоръжена от нашите опо-
ненти и конкуренти. Това,
което не ни достига, е сил-
ното и еднопосочно дейст-
вие в европейски мащаб.
Затова двата ми основни
приоритета като лидер на
ПЕС са: първо, подкрепа за
националните партии, за-
щото само чрез силни пар-
тии в страните и цялото ни
семейство може да се
обърне посоката на големия
европейски кораб; второ, за-
силване на единодействие-
то на всички членове на се-
мейството ни. Убеден съм, че
през декември, в Прага, по
време на Съвета на ПЕС, ще
дадем ясен знак, че имаме
визията, желанието и сила-
та да променим Европа.

 Какво предлагат ев-
ропейските социалисти,
за да стане ЕС отново
привлекателен за евро-
пейските граждани, а не
да го свързват само с без-
смислени регулации, мно-
го от които вместо да
улесняват, утежняват
живота му?

- Публични инвестиции,
които да създават работни
места. Социални стандарти
- минимална работна запла-
та във всяка страна членка
на ЕС. Перспективи за мла-
дите - работа, образование,
културна идентичност. Замя-
на на политиката на ограни-
чения с политика, която сти-
мулира растежа и инвести-
циите.

 От всички кризи в Ев-
ропа днес положението на
младите е най-сериозен
проблем. Какво предлага
ПЕС, за да им осигури по-
добро бъдеще?

- Според едно проучва-
не днес две трети от млади-
те хора смятат, че ще живе-
ят по-зле от своите родите-
ли. Това е ключовият про-

блем пред Европа - тук ще
се проведе битката за бъде-
щето. След много приказки
на политиците нашата цел е
да направим мащабни, ви-
дими и конкретни неща, за
да види младото поколение,
че Европа им осигурява пер-
спектива. И не започваме от
нулата, а продължаваме
вече свършеното от социа-
листите.

ПЕС стартира кампания
за Младежката гаранция
още през 2012 г. и в резул-
тат на успеха й ЕК отдели 6
млрд. евро за борба с мла-
дежката безработица. Меха-

низмът работи, въпреки че в
някои държави е по-бавен,
но той не е достатъчен. За-
това през март т.г. предста-
вих на левите премиери в
Париж Европейския план за
младежта и те застанаха
единодушно зад него. Той
предвижда увеличаване на
парите за Младежка гаран-
ция от 6 на 20 млрд. евро,
разширяване на програма-
та “Еразъм+” и към средното
образование, както и култу-
рен чек - пари, с които мла-
дежите ще могат да се до-
коснат до европейската кул-
тура (литература, музика,
театър, кино, история). Иска-
ме да върнем у младите усе-
щането за идентичност и
гордост от това, че са евро-
пейци. Последният стълб е
т.нар. Детска гаранция -
средства за здравословна
храна, за достъп до образо-
вание и здравеопазване на

децата. Немислимо е в ХХI в.
в най-богатия съюз в света
все още да има деца, които
не могат да получат лекар-
ска грижа или образование
заради социалния статус на
родителите си.

 Откъде ще дойде фи-
нансирането на тези пред-
ложения - дежурният от-
говор е, че няма пари? Оп-
тимист ли сте за реализи-
рането на плана?

- От опит мога категорич-
но да кажа - водещото за
решаването на всеки про-
блем е политическата воля.
Изведеш ли го като приори-

тет, ще намериш и ресурси-
те, и управленските реше-
ния. Предстои преглед на
бюджета на ЕС по средата
на 7-годишната му рамка.
Сега е моментът да се дей-
ства. Но за да се случи, е
нужен натиск - политически
и обществен. ПЕС и Групата
на социалистите и демокра-
тите ще настояват за заде-
лянето на средства за Пла-
на при прегледа на бюдже-
та на ЕС. Поставих въпроса
и на последния дебат в
Страсбург в присъствието на
председателя на ЕК Жан-
Клод Юнкер и комисарите.
Левите премиери ще отсто-
яват реализацията на Пла-
на на срещите на върха.
Решени сме да се борим
докрай и Европейският план
за младежта да заработи.

Това е целта и на кампа-
нията, която започваме.
През юни се събрахме в
Брюксел, а днес заедно с
председателя на БСП Кор-
нелия Нинова и с кандидата
ни за вицепрезидент Илия-
на Йотова ще дадем старта
й в България.

 В България също ста-
ва модерно да критикуваш
Европа и да си евроскеп-
тик. Как си го обяснявате?

- Обективните причини
са същите, като в останали-
те страни от ЕС - най-вече
разочарованието от липса-
та на справедливост. Но
трябва да осъзнаем, че не-
успехът на европейския
проект ще е огромна траге-
дия за България! Да вземем
най-елементарното - при
ниво на преките чуждест-
ранни инвестиции по-ниско
от кризисната 1996 г., евро-
пейските фондове станаха
едва ли не единствен източ-
ник на инвестиции в инфра-
структурата и модернизаци-
ята на държавата. Готови ли
сме да се лишим от този ре-
сурс и от подкрепа от мили-
арди ежегодно?! По-съще-
ственото е, че европейски-
те правила са единственият
намордник и инструмент

срещу разюзданите ни нра-
ви в политиката и икономи-
ката и срещу превръщане-
то на държавата ни в авто-
ритарна олигархична стра-
на. В регионален план дез-
интеграцията би означава-
ла връщане към времена на
съперничество и враждеб-
ност, а знаем какъв е ре-
зултатът от такава политика
на Балканите! И накрая -
мнозина трупат политичес-
ки точки на гърба на Евро-
па, но не ни предлагат ни-
каква алтернатива! Наисти-
на ли вярват, че в днешния
глобален свят малката ни
лодка ще е по-надеждна?

 Европа на няколко
скорости вече е факт. Как
да се чува гласът и на на-
шата страна сред големи-
те в ЕС?

- У нас темата за Европа
на две скорости е много
болезнена. В ЕС винаги ще
има по-големи и по-влиятел-
ни държави, като Франция и
Германия например. Но в
крайна сметка трябва да се
разобличи манипулацията,
че ЕС е Брюксел. А ние сме
само консуматори или жерт-
ви на решения, които други
вземат и ни налагат. Много
зависи и от това как се
възприемаш сам, как се по-
ставяш, дали умееш да фор-
мираш съюзи и коалиции по
теми. Най-силната институ-
ция на ЕС е Европейският
съвет. Там, около кръглата
маса, седят премиерите. И
по повечето въпроси всяка
държава има право на вето,
а огромна част от решения-
та се вземат с консенсус.
Така че по-важно е как пре-
миерът на съответната дър-
жава поставя даден въпрос,
а не колко голяма е страна-
та му. Ако се държим със са-
мочувствие, умеем с аргу-
менти да защитим интере-
сите си, действаме еднопо-
сочно като страна - намира-
ме и приятели, и подкрепа.

Ще ви дам съвсем пре-
сен пример. Преди три дни,
на последната среща на
левите премиери в Брати-
слава се обърнах към всич-
ки тях, а с мнозина успях да
говоря и поотделно, и по-
молих за подкрепа за
България за поисканите от
правителството 160 млн.
евро за укрепване на
външната ни граница. С
премиера Борисов бяхме в
координация и страната ни
ги получи. Неслучайно 2/3
от премиерите, на които той
благодари лично, са от по-
литическото семейство на
ПЕС. Ето ви конкретен из-
раз на солидарността на
Европа към нас - в нужен
момент. Тази подкрепа спе-
стява на държавния бюджет
близо 160 млн. евро. Това,
което искам да видя сега, и
се надявам БСП да подеме
такава политическа кампа-
ния - тези “спестени” 320
млн. лв. да бъдат насочени
за социална политика: за
пенсии, за майки с деца, за
младежката безработица.
Сигурен съм, че може да
стане, но и за това са нуж-
ни характер и натиск!

‘
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Недомислици

1878 - РАЖДА СЕ ЪПТОН СИНКЛЕР, АМЕРИ-
КАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1968 Г.). Произведе-
нията му отразяват неговите со-
циалистически възгледи, за ко-
ито през 1930 г. той заявява:
“Моята кауза е каузата на чо-
век, който не е бил победен
досега и чието съществуване
има една-единствена, от Бога
дадена, свещена цел.” Един от
най-известните му романи е
“Джунглата” - натуралистично
описание на лошата хигиена и
тежките условия на труд в месопреработвател-
ните фабрики на Чикаго. С постъпленията от
романа Синклер основава социалистическа ко-
муна за писатели. Награден с “Пулицър” (1943).

1918 - НАЧАЛО НА ВОЙНИШКОТО ВЪСТА-
НИЕ. След пора-
жението при До-
бро поле по вре-
ме на Първата
световна война
недоволството
сред войниците
расте. На 24 и
25 септември се
образуват първите въстанически отряди. Зараж-
да се идеята за поход към София с цел сваляне
на правителството и наказване на виновниците
за войната. На 27 септември е обявено, че мо-
нархията е свалена, провъзгласена е т.нар. Радо-
мирска република. За неин председател въста-
ниците избират Александър Стамболийски, а за
главнокомандващ Райко Даскалов. Правителст-
вените войски с подкрепата на германски части
потушават въстанието на 2 октомври. Общият
брой на жертвите сред бунтовниците е около 400
души. На 3 октомври Фердинанд абдикира.

1932 - В ОРЯХОВО СЕ РАЖДА МАРИН
ВЪРБАНОВ, ХУДОЖНИК-ПРИЛОЖНИК (УМИРА
1989 Г.). Професор,
наричан “магьос-
никът в текстила”.
Преподавал в Ру-
сия, Франция, Ав-
стралия, първият
чужденец препо-
давател в Художе-
ствената академия
в Пекин. Основава
академия по текс-
тил в Хайнджоу,
която носи негово-
то име. Творбите
му - стенни кили-
ми, скулптури от вълна и памук, фрески от гай-
тани, макар и с много български дух, са космо-
политни и извеждат на по-високо равнище све-
товните тенденции.

1946 - ВЪЗРОДЕН Е МЕЖДУНАРОДНИЯТ
ФИЛМОВ ФЕСТИВАЛ В КАН. Един от най-пре-
стижните кино-
форуми се от-
крива за пръв
път на 1 септем-
ври 1939 г. с
филма “Гърбуш-
кото от Нотр
Дам”. Датата
обаче се оказва
съдбовна - избу-
хва Втората све-
товна война. Фе-
стивалът е възроден през 1946 г. (от 20 септем-
ври до 5 октомври) под председателството на
Луи Люмиер - един от изобретателите на кинема-
тографа. След това се провежда всяка година
през м. май с малки изключения. Най-престиж-
ната награда в Кан е “Златната палма” за най-
добър филм.

1957 - УМИРА ЯН СИБЕЛИУС, ФИНЛАНДСКИ
КОМПОЗИТОР (Р. 1865 Г.). Признат за най-вид-
ния, след Григ, от страните в Север-
на Европа. Работил плодотворно в
почти всички музикални жанрове.
За световната му слава допринася
най-вече концертът за цигулка и ор-
кестър в ре минор и музиката към
драмата “Куолема” с най-популяр-
ната й част “Тъжен валс”. В негова
чест в Хелзинки има издигнат па-
метник, а единственият университет
за изучаване на музика във Финландия е кръстен
на него - Академия “Сибелиус”.

Във ведомството на
Владислав Горанов явно
цари нещо като чинов-
ническа стахановщина.
Инак няма как човек да
си обясни забързания
мерак за въвеждане на
задължително електрон-
но деклариране и пла-
щане на данъците от
2018 г. Недомислие или
недобра преценка са

твърде слаби и невинни
определения за мярката.
Представете си как ще
стане всичко това в ония
забутани малки селища
из страната, където хо-
рата не ползват интер-
нет, а компютри и лапто-
пи са виждали само в
рекламни клипове и дип-
ляни. За тях откриването
на електронен подпис
или идентификационен
код звучи като научна
фантастика, да не гово-
рим, че заплащането на
подписа си е голям раз-
ход, който малцина мо-
гат да си позволят. Да не
припомняме, че според

статистиката на Евростат
България е на последно
място в ЕС по достъп до
интернет, като такъв
имат около половината
българи. И само 40 на
сто от тях го ползват
лично. Ясно е - не сме
създали условията да
правим това, което пра-
вят другите страни. Но
ще има агенция за еле-
ктронните дейности - пак
места за свои хора. Ап-
ропо, колко милиона
глътна досега химерно-
то “електронно прави-
телство”?

Още по-тънка е смет-
ката на Горанов и хората

му да намалят наполови-
на прага за кешови пла-
щания от 10 000 на 5000
лв. Обясненията, че така
се борела по-ефективно
сивата икономика, най-
добре да си ги хвърлят в
коша. Резултатът от тази
“иновативна мярка” е по-
редна услуга за банките,
които просто ще прилап-
ват повече такси и коми-
сиони.

А че в МФ работят на
празни обороти и имити-
рат дейност е извън
съмнение - защото по-
паметливите помнят, че
преди години лимитът
вече беше 5000 лв. По-

сле същите тия чиновни-
ци го вдигнаха на 15 000
лв., сега е 10 000 лв. и пак
го връщат на 5000. Е, как
не им омръзна? Не-
кадърни са да си съберат
данъците и осигуровките
и само измислят глупост
след глупост, за да има
за заплатки и бонусчета.

Сбъркана политика,
откъдето и да се поглед-
не. Но у нас винаги си е
било така - нищо реално
не се прави за облекче-
ние на гражданите и
срещу сивата икономика.
Даже напротив - по този
начин тя просто се
насърчава.

Анатолий СТАНКУЛОВ

“Зелените” протести в
София нарастват лавино-
образно - започнаха в
“Младост” преди няколко
седмици, минаха през
“Изгрев” и “Оборище”,
избухнаха в сърцето на
града - Борисовата гра-
дина, а последните дни
стигнаха и до “Лагера”.
Няма как в Столичната

община вече да не се по-
тят, усещайки непре-
къснато горещия дъх на
общественото недоволст-
во от опитите за бетони-
ране на зеленината на
града. Още повече, че уп-
равляващите са наясно,
че протестите съвсем
няма да спрат. Хората
може трудно и бавно да
надигат глас на възмуще-
ние, но веднъж извисил
се, той трудно се снижа-
ва. Видно е, че жителите
на “Младост” няма да ос-
тавят без последствия
опита да бъдат заблуде-
ни и измамени и продъл-
жават да събират подпи-
си за местен референдум.

Ясно е също, че
въпреки настоятелните

прокламации от всякакви
етажи на властта на “Мос-
ковска” 33, че уж липсва
намерение за строеж в
Борисовата градина, ини-
циативните граждани
няма да се откажат да
следят отблизо “хигиенни-
те” сечи в парка. Неслу-
чайно бдителни жители
на кв. “Лагера” надават
вопли на неудовлетворе-
ние за подаряването на
зелена площ на частна
фирма. Просто грешките
на Столичната община
станаха твърде много. Те
не са от вчера, само че
сега постепенно, но си-
гурно излизат наяве. И
ако управляващите си
позволят в един момент
да изригнат с обвинение-

то, че е станало модерно
да се протестира по вся-
какви поводи, много ще
сгрешат. Редно е по-ско-
ро да мислят, че хората
се превръщат в активни и
заинтересовани гражда-
ни на София, които искат
и намират начин да се
борят за правата си. Ис-
кат не само бетон и пар-
кинги, а дървета и зеле-
нина. Искат и позицията
им да се приема сериоз-
но от управляващите, да
бъдат чути. Дано само с
енергичността и кипежа
си да не прегорят. Дано
стигнат и до въпроса как
реституирана земеделска
земя насред града се
превръща в строителна
площадка...

Тежка е короната

КРИСТИЕЛА
СИМЕОНОВА

В очевидно отчаян
опит да осигури полити-
ческото си оцеляване,
току преди вота в провин-
ция Берлин германският
канцлер Ангела Меркел
почти си призна, че е
сбъркала с политиката си

спрямо бежанците. Тан-
те Меркел се отрече от
изречената преди годи-
на знаменита фраза “Ние
ще се справим”, тъй като
тя вече била изпразнена
от значение. Гутен мор-
ген, казано на чист нем-
ски. Дойде времето на
осъзнаването, макар и
позакъсняло, че вместо
да реши мигрантската
криза, с поредицата си от
грешни ходове Меркел я
задълбочи. Това й го каз-
ват отдавна по-смелите
европейски политици,
щото не може ей така да
се опълчват на берлин-
ската мъдрост! След като

гръмко взеха да й се про-
тивопоставят и коалици-
онните й партньори, вече
и на германските граж-
дани им дойде в повече
и наказаха същата тази
мъдрост. Първо в Мек-
ленбург, сега в Берлин.
И това бе поредният про-
тестен вот именно срещу
политиката на канцлера,
както сочи допитване за
неуспеха на християнде-
мократите.

Тежка е короната на
неадекватността и праз-
ните приказки за соли-
дарност, които в кризис-
на ситуация е почти
невъзможно да бъдат ре-

ализирани на практика.
Тежестта Меркел вече я
усеща, щом смята, че
трябва да се отчетат и
притесненията на гражда-
ните й, а не сляпо да се
грижи за новодошлите.
Или това е просто демон-
стративно приемане на
краха и след ден-два ще
си продължи по старому?
По-големият проблем е,
че обикновените евро-
пейци, които най-силно
понасят ефекта от премъ-
друванията на европей-
ския стожер Германия, ко-
рона си нямат, вълнува ги
не политическото, а жи-
тейското оцеляване...
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Поне 15 урока с деца и уче-

ници, но не повече от 22, тряб-
ва да навъртят обучаващите се
за учители със статут на ста-
жанти, предвижда проект на
наредба за държавните изиск-
вания за придобиване на про-
фесионална квалификация “учи-
тел”, обнародван от МОН за
обществено обсъждане до 30
септември. Статутът на стажант-
учителите бе въведен с новия
училищен закон, който е в сила
от 1 август т.г. Затова в проекта
за наредба МОН предвижда
квалификация “учител” да полу-
чават и студенти, които обаче
са задължени да имат минима-
лен брой “педагогически ситуа-
ции”, което на човешки език ще
рече уроци, часове или зани-
мания в детска градина или
училище.

За целта висшето училище,
което обучава педагозите, тряб-
ва да сключи договор със заба-
вачка или училище. Квалифи-
кация “учител” може да бъде
получена в някое от висшите
училища, акредитирани според
Закона за висшето образова-
ние за област “Педагогически
науки” или по специалност,
съответстваща на училищен
учебен предмет. Други висши
училища нямат право да обуча-
ват учители. Обучението за цел-
та е поне една година, а за при-
тежаващите степен бакалавър
или магистър може да е по-
малко, ако това е предвидено в
правилника на вуза. С проекта
за наредба се увеличават на
555 часовете за теоретична и

Не лишавайте физиците
на България от
възможността да работят

За пръв път тази година Бълга-
рия ще е домакин на Междуна-
родната олимпиада по астроно-
мия, която ще е от 5 до 13 октом-
ври 2016 г. в курорта Пампорово.
До момента, съобщиха от МОН,
са регистрирани 130 участници от
Армения, Бангладеш, България,
Китай, Чехия, Италия, Казахстан,
Корея, Киргистан, Литва, Русия и
Москва, Индия, Румъния, Швеция,
Тайланд и Украйна. Всеки ден се
регистрират нови държави, като
се очаква броят на участниците
да нарасне до 180.

Олимпиадата се организира от Евроазиат-
ското астрономическо общество и Асоциацията
на учителите по астрономия към Европейската
асоциация за астрономическо образование. По
правило състезанието се провежда в голяма ас-
трономическа обсерватория или институт.
Българската Национална обсерватория на БАН
на връх Рожен е най-голямата на Балканите и
въобще в Югоизточна Европа. Обаче поради нис-
кото финансиране на академията тъкмо тази об-
серватория, с която се хвалим по света, всяка
година, включително и сега, изпада в колапс и
невъзможност да функционира. Стигна се дори
до ситуация, в която Бойко Борисов накара уче-
ните астрономи да мерят слънчевите кръгове на
дърветата, та да си заслужели малко повече
пари... Властта не изпитва срам в подобни ситу-
ации.

В МОА участват около 120 ученици от 20
страни на Европа и Азия. България е взела уча-
стие в 18 издания на олимпиадата от 1998 г.
досега. Българските ученици са спечелили за
страната ни десетки медали, от които 14 златни.
През 2015 г. българското представяне на XX юби-

Проф. дфн Соня КАСЧИЕВА, асоцииран член
на Института по физика на твърдото тяло (ИФТТ)
“Акад. Г. Наджаков” - БАН
Проф. дфн Николай ТОНЧЕВ, ИФТТ - БАН,
представител на института в Дубненския съвет
Проф. дфн Кирил БЛАГОЕВ, ИФТТ - БАН
Доц. д-р Маргарита ГРОЗЕВА, ИФТТ - БАН.

Открито писмо
До Министър-председателя Бойко Борисов
Копие: до Парламентарната комисия
по образованието и науката
на 43-то НС на РБългария

Ñòàæàíò-ó÷èòåëèòå
ñ 15 ÷àñà ïðàêòèêà
МОН пусна проект за професионалната квалификация
„учител”, пълен с „педагогически ситуации”
и „хоспитиране”

Велиана ХРИСТОВА

практическа подготовка за учи-
тел, до момента се изискват
общо 390 часа. На 255 акаде-
мични часа се увеличава тео-
ритичната подготовка по
задължителните училищни
предмети (досега 180 часа). С
проекта се удвояват часовете за
избираемите училищни дисцип-
лини и стават 120 академични
часа. За пръв път се предлага
включването на Приобщаващо-
то образование като учебна
дисциплина с минимален хора-
риум за изучаване 15 часа. За
практическа подготовка хора-
риумът се увеличава от 150 на
180 часа.

Проектът предвижда обуче-
нието по педагогика и по пси-
хология да е минимум по 60
академични часа, по дидактика
на съответния предмет - 90 часа,
за приобщаващо образование
- 15 часа, за ИКТ - 30 часа. за
задължителните предмети лек-
циите трябва да четат хабили-
тирани преподаватели, като

поне половината от тях трябва
да са на основна работа в съот-
ветното висше училище. Прак-
тическата подготовка пък
включва педагогическа практи-
ка, стажантска практика и...”хо-
спитиране” - МОН по традиция
не може да излезе от небългар-
ските термини и чуждици. На-
лага се обяснението, че “хоспи-
тиране” означавало “наблюде-
ние и анализ на педагогически
ситуации” под ръководството на
преподавател от вуза.

Обучението за придобиване
на професионална квалифика-
ция “учител” завършва с държа-
вен изпит с практика и теория
пред изпитна комисия от хаби-
литирани преподаватели,
включваща и учителя наставник
на стажант-учителя. Ако квали-
фикация “учител” получава лице
с вече придобита бакалавърска
или магистърска степен, то
завършва само със свидетелст-
во за професионална квалифи-
кация.

лейна международна олимпиада бе изключител-
но - с четири медала и абсолютното първо място
на Стефан Иванов, ученик от ²Х клас на ПМГ-
Бургас. До момента от всички 14 златни медала
за страната ни последният е с най-висок резул-
тат за цялата олимпиада. Това представяне оп-
редели и домакинството на България на XXI меж-
дународна олимпиада по астрономия.

Олимпиадите по астрономия се провеждат от
1996 г. В тях участват първенците от национал-
ните олимпиади по този предмет - ученици на
възраст от 14 до 18 години. Състезанието е в три
тура - теоретичен, практически и наблюдателен.
В първия тур се поставят задачи с остроумна и
нестандартна формулировка, като се поощрява
оригиналното мислене. Във втория задачите
поставят участниците в ситуация, максимално
близка до тази на професионалните астрономи
при решаване на даден научен проблем. В тре-
тия тур задачите са свързани с наблюдение с
просто око или телескоп и изискват много добро
познаване на звездното небе. МОА се провежда
в две групи: младша възраст (до 16 г.) и старша
възраст (до 18 г.), напомнят от МОН.

НАО “Рожен”

Повод за настоящото
писмо е отговорът на ми-
нистър Горанов в парла-
мента на 16 септември т.г.
на въпрос на народния
представител Велизар Ен-
чев относно заплащането
на членския внос на
България за участие в
Международния Обединен
институт за ядрени из-
следвания (ОИЯИ) в гр.
Дубна, Русия. Министър
Горанов потвърди, че па-
рите са в наличност в
бюджета, но на него и на
министър Кунева (цитира-
ме): “На нас не ни стоеше
добре... националният ор-
ган АЯР да членува в
ОИЯИ” и написахме пис-
мо до БАН да оглави
представителството в
ОИЯЕ... и чакаме отговор”.

Министър Горанов чака
отговор... от БАН? А защо
не от СУ “Св. Кл. Охрид-
ски” или от ПУ “Паисий
Хилендарски” или от ЮЗУ
“Неофит Рилски”? Ми-
нистър Кунева ще прави
пък допитване. Некомпе-
тентност! Отговорът на ми-
нистър Горанов в Парла-
мента НЕ РЕШАВА, а за-
мазва проблема.

Този отговор получава-
ме (в една или друга фор-
ма) вече ТРЕТИ ПЪТ през
настоящата годината:

а) През март, когато ко-
леги, работещи в ОИЯИ-
Дубна, пристигнаха за че-
стване, организирано от
АЯР тук, в София, по по-
вод на 60-годишнината на
ОИЯИ.

б) През юли, когато
представители на пресата
бяха помолени от колеги,
които се завърнахме от
командировка в ОИЯИ, да
разберат защо се прекъ-
сва работата с Дубна и
повече от половин година
вноската не е платена.

в) В парламентарния
контрол в петък,
16.09.2016 г.

Вашите двама минист-
ри (иска ни се да вярва-
ме, че поради НЕКОМПЕ-
ТЕНТНОСТ, но вече допу-
скаме, че е целенасочено)
вървят към ликвидиране
на членството на РБълга-
рия в ОИЯИ. Тази БЕЗОТ-
ГОВОРНОСТ продължава
вече 9 месеца и послед-
ствията са очевидни: Про-
пускаме заявките за
съвместни проекти с
ОИЯИ за следващата 2017
година. Финансирането на
тези проекти (стотици хи-
ляди долара) идва от
членския внос на Бълга-
рия. Проектите за 2017 г.
са обречени, ако НЕЗА-
БАВНО не се преведат па-
рите на ОИЯИ.

НЕ ЛИШАВАЙТЕ ФИ-
ЗИЦИТЕ на България от
възможността да работят
и да се развиват на СВЕ-
ТОВНО ниво - шанс, който
ОИЯИ предлага. ОИЯИ
притежава уникални уста-

новки за работа на пред-
ния фронт на науката. Ек-
спериментите, които про-
веждаме/участваме, стру-
ват невероятно скъпо, но
България е съсобственик
и ние нищо не плащаме
(засега). Забележете, за
съвместна работа учени от
останалите държави, в ча-
стност от страни с развита
модерна физика като
САЩ и Япония, плащат
суми, немислими за нас.
Дипломите за научните
степени (Кандидат или
Доктор на Физико-матема-
тическите науки), получе-
ни след защита в ОИЯИ (а
това е трудно изпитание)
откриват невероятни
възможности за професи-
онална реализация по це-
лия свят.

Най-настойчиво молим
за незабавно решаване на
проблема със заплащане-
то на членския внос на
България в ОИЯИ. Довере-
те се на работещата вече
60 години система -
прехвърлете парите на
АЯР, те знаят как да се
справят с проблема в ми-
нимален срок. А кой да е
представител на България
в ОИЯИ, нека решат про-
фесионалистите - УЧЕНИ-
ТЕ, а не министрите. Със
своите действия двама от
тях вече застрашават раз-
витието на ядрената физи-
ка у нас. Напомняме, че
фундаментът на това раз-
витие е дело на великия
акад. Георги Наджаков.
Един от инициаторите за
създаването на междуна-
родната организация
ОИЯИ, Г. Наджаков е и
първият Пълномощен
представител на България
в нея. Той е не само учен,
но и общественик от све-
товна величина. Откритие
Nol на България - за Фо-
тоелектретното състояние
на веществото, с автор
акад. Георги Наджаков е
база, на която се разви
съвременната размножи-
телна техника и светът
получи ксерокса и принте-
ра. Инициатор, основател
и активен участник в
Пъгуошкото движение на
учените и в Световното
движение за защита на
мира. До края на дните си
е почетен председател на
Световния съвет на мира.

Създаване на условия
за развитие на модерна,
съвременна физика в
България бе каузата на
живота на акад. Наджаков.
Той имаше правило и ни
учеше: “Ако искаш да ре-
шиш проблема, трябва да
се обърнеш към най-висо-
кото началство”. Затова
призоваваме: Не допус-
кайте Вашето правителст-
во да унищожи участието
на България в ОИЯИ - едно
от големите творения на
най-големия български фи-
зик Георги Наджаков.

За пръв път Международната олимпиада
по астрономия ще е у нас
За пръв път Международната олимпиада
по астрономия ще е у нас
За пръв път Международната олимпиада
по астрономия ще е у нас
За пръв път Международната олимпиада
по астрономия ще е у нас
За пръв път Международната олимпиада
по астрономия ще е у нас
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Все пак

основните проблеми

които подлагат на риск цялата енерге-
тика на страната, са свързани с държав-
ната електроенергетика. Състоянието на
държавните предприятия в този сектор
ми дава основание да напиша подобно
заглавие. Ще се спра на всяко едно от
тези предприятия поотделно.

1. НЕК. Днес НЕК е в най-лошото си
финансово състояние, в което някога е
била, независимо от мантрите, че била
се била оздравила и вече, благодаре-
ние на Фонда за сигурност на електро-
енергийната система, получавала всич-
ко, което й се дължало. Де да беше така.

Фактите говорят следното: компани-
ята изтегли 650 млн. евро, които са за
погасяване на част от борчовете на НЕК,
основно към така наречените “амери-
кански” централи. Електрическата ком-
пания ще плаща лихва от 68 млн. лв.
годишно с едногодишен гратисен пери-
од. Дружеството вече дължи 1,321 млрд.
лв. по отпуснати му от БЕХ кредити.
Отделно има заеми от други банки. В
следващия регулаторен период от 1 юли
2016 г. до края на юни 2017 г. НЕК ще
има да плаща общо 253 млн. лв. лихви
и главници по заеми.

Макар след предприети през мина-
лата година законодателни промени
НЕК да е намалила загубите си с 368
млн. лв., финансовото й състояние

остава тежко

най-вече заради задължението й да
изкупува по преференциални цени еле-
ктроенергията от възобновяемите източ-
ници, високоефективното производство
от топлофикациите и от въглищните
централи “Ей И Ес Гълъбово” и “Контур-
Глобал Марица Изток 3”. Държавната
компания има над 1 млрд. лв. недоком-
пенсирани разходи по това задължение,
независимо че през миналата година
получи 183 млн. лв. от новосъздадения
фонд “Сигурност на електроенергийна-
та система”. Тези средства трябва по
някакъв начин да влязат в НЕК, дори и
да отпадне ангажиментът й за изкупува-
не на тази енергия след либерализаци-
ята на пазара.

Финансовата дупка в НЕК обаче
остава доста широка, тъй като през 2015
г. арбитражен съд към Българската
търговско-промишлена палата е осъдил
компанията да плати на “Енерго-Про”
52,526 млн. лв. задържани средства по
фактури за изкупена от частното друже-
ство ВЕИ-енергия. Други 8,439 млн. лв.
трябва да даде НЕК за съдебни разходи
по делото. Отделно се очакват решения
по идентични жалби от страна на ЕВН
за 100 млн. лв. и от ЧЕЗ - за 16 млн. лв.

Още един щрих от “оптимистичната”
картинка - става въпрос за управление-
то на ДЪРЖАВНИТЕ ВЕЦ, в това число

Äúðæàâíàòà åëåêòðîåíåðãåòèêà
å â ïåðèîä íà óñêîðåí ðàçïàä
В резултат на лобистката политика на двете правителства на ГЕРБ
единствените печеливши в сектора са частните предприятия

ПАВЕЦ “Чаира”. Оказва се, че тези гене-
риращи мощности, които участват на

балансиращия пазар

са най-ощетените. Когато частните ТЕЦ,
участници в същия балансиращ пазар,
не изпълняват заявените си графици за
осигуряване на електроенергия, се на-
лага те да бъдат гарантирани от ВЕЦ-
овете. Разходите са за сметка на НЕК,
техен собственик и оператор.

Можете сами да си направите изво-
дите доколко НЕК е стабилизирана...

2. ТЕЦ “Марица Изток” 2. Загубата на
това предприятие нарасна от 35 млн. лв
през 2014 година на 72 млн. лв през
2015 година. Причината за този резул-
тат основно са увеличените разходи за
квоти вредни емисии на централата с
3,5 пъти до 128,8 млн. лв., но най-вече
от намалението на приходите за предо-
ставяне на мощности за студен резерв,
тъй като централата не може да пред-
ложи конкурентна цена в търговете,
които се провеждат от ЕСО.

3. ЕСО. ЕСО е една от двете държав-
ни компании от електроенергийната
система, която през първата половина
на 2016 година е реализирала печалба
на база общата си дейност. Въпреки това
и тук има дейности, които са на загуба.
Например в резултат на

действащите цени за пренос

финансовият резултат е загуба от над
32 млн. лв., цената за достъп и пренос
на електроенергия, дължима от ВЕИ, е
довела до загуба от над 27 млн. лв. Има
и други негативни тенденции. Понижава
се финансовата независимост на дру-
жеството от кредитори, увеличава се и
коефициентът на задлъжнялост. По-рис-
ково е обаче изпълнението на инвести-
ционната програма на дружеството и
извършените планови ремонти. За
първата половина на 2016 година са ре-
ализирани едва 26% от предвидените
за годината инвестиции и 36% от го-
дишните планови ремонтни дейности.
Много вероятно е тези програми да не
бъдат изпълнени до края на годината,
което пък поставя въпросите за надежд-
ността и най-вече ефективността на
преноса на електроенергия, особено

при по-тежки климатични условия.
4. АЕЦ “Козлодуй”. И тук положение-

то е далеч от розовото. Въпреки че АЕЦ
“Козлодуй” отчита печалба от 0,236
млн.лв. през първото полугодие на 2016
г., финансовото състояние на дружест-
вото не изглежда много радостно. Това
става ясно от отчета, публикуван на стра-
ницата на Министерството на финанси-
те. Всъщност печалбата, която се отчита
за шестмесечието, е със 70 млн. лв. по-
малко от отчетената през съпоставимия
период на 2015 г. Както става ясно, това
се дължи реализирани

по-малко приходи
и повече разходи

Намаляването на приходите се
дължи на намалени продажби по двуст-
ранни договори, ниска цена на електро-
енергията на борсата, намаление при
продажбите на стоки и услуги. В същото
време ръководството на дружеството
отчита увеличение на разходите и за
пореден път забавяне на издължаване-
то от НЕК.

В доклада се посочва, че НЕК дължи
на атомната централа 135 млн. лв., от
които 94 млн. лв. с настъпил падеж.
Всъщност през изминалото шестмесе-
чие в хода на дейността на дружеството
е отчетен отрицателен нетен паричен
поток от 36 млн. лв., значително под
нивото на реализирания положителен
нетен поток от 58 млн. лв. през първите
шест месеца на 2015 г.

5. Влияние на проекта АЕЦ “Белене”
върху състоянието на НЕК. НЕК е стра-
ната по договор с руската “Атоменерго-
експорт” за строителството на АЕЦ “Бе-
лене”. Публично известно е, че българ-
ската страна беше осъдена да плати на
руската между 560 и 620 млн. евро (су-
мите са обект на доуточняване, но и в
двата случая става въпрос за над мили-
ард лева), а като черешка на тортата е
и задължението да плащаме

всекидневно
по 167 хиляди евро

лихви от влизането на решението в
сила до деня на изплащане на присъ-
дената сума. Тук трябва да добавим

инвестираните вече над 1,5 млрд. лв.
в площадката и платените 330 млн.
лв. за оборудване (от тях 300 млн.
авансово и 30 млн. платени от прави-
телството на ГЕРБ след уж официал-
ното прекратяване на проекта).
Всъщност новото задължение от над
милиард плюс лихвите трябва да бъде
платено от НЕК, но не се знае с какви
средства, имайки предвид недобрия,
меко казано, кредитен рейтинг на
НЕК и БЕХ.

В заключение. Вижда се, че няма
държавно предприятие в областта на
електроенергетиката, което да не е
на загуба или подложено на огромен
риск в бъдещето си развитие. Един-
ствените, които печелят в този сек-
тор в резултат на недалновидна, ло-
бистка, непрофесионална политика
от страна и на двете правителства на
ГЕРБ, са частните предприятия, кои-
то се занимават с генериране, раз-
пределение и продажба на електро-
енергия. Допълнително към това е па-
радоксалната ситуация, при която
ДЪРЖАВНИТЕ ПРЕДПРИЯТИЯ тряб-
ва да отчисляват по 5% от приходите
си в споменатия вече Фонд за сигур-
ност на електроенергийната система,
за да може НЕК да плаща на ЧАСТ-
НИТЕ ЕЛЕКТРОГЕНЕРИРАЩИ ПРЕД-
ПРИЯТИЯ, които са пък на огромна
печалба. Казано на по-простичък
език - вземи и последната риза на
бедния (и понеже е държавна, значи
не я брой) и я дай на богатия.

Много може да се напише и за
състоянието на топлофикационните
дружества, и за газопреносните и га-
зоразпределителните предприятия, за
проваления “Южен поток”, прекрате-
ния проект “Бургас - Александрупо-
лис”, прибраните от Дянков при първо-
то правителство на ГЕРБ над 1,4 млрд.
лева от фондовете за ремонтни дей-
ности на споменатите държавни пред-
приятия, за начина, по който държа-
вата ни бе залята от необоснован
брой ВЕИ-та, но тогава вече заглави-
ето би трябвало да бъде “Държавната
енергетика е в период на ускорен
разпад”, а обемът на материала ще
надхвърли разумните граници на една
статия.

Има една теория за пожеланото бъдеще, според която, ако често повта-
ряш, че ще ти се случват лоши неща, те задължително ти се случват.
Някои могат да ме обвинят в този грях, но за съжаление вината за
състоянието на българската държавна енергетика днес не е нито моя,
нито пък това състояние се дължи на многократно повтаряните от мен
аргументи за пагубната политика на двете правителства на ГЕРБ.
Няма елемент от енергийната система на държавата, който да не остана
разнебитен. Като се започне от електроенергетиката, мине се през
топлоенергетиката и се завърши със състоянието на газовите доставки
и газовите пренос и разпределение.

Таско
ЕРМЕНКОВ
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Право, куме, в очи...

Г ÓÂ˘‡ ÒÂ ÓÍ‡Á‡ ËÁÏËÌ‡Î‡Ú‡
ÒÂ‰ÏËˆ‡. » ‚ ·ÛÍ‚‡ÎÌËˇ, Ë
‚ ÔÂÌÓÒÌËˇ ÒÏËÒ˙Î. ŒÚ
ÔÂ‰ËÁ·ÓÌË ÒÚ‡ÒÚË,

Ô˙ÎÂÌ ı‡ÓÒ Ì‡ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú‡ Û ÎË‰Â-
ËÚÂ Ì‡ ≈—, ÔËÔ‡‰˙ˆËÚÂ Ë ‚ËÒÓ-
Í‡Ú‡ ÚÂÏÔÂ‡ÚÛ‡ Ì‡ ’ËÎ˙Ë ‰Ó
Ì‡Ú˙ÔÍ‡ÌË Ò ‚ÁË‚ „˙Ïˇ˘Ë ÚÂÌ-
‰ÊÂË ÔÓ‰ Ì‡Îˇ„‡ÌÂ ‚ Õ˛ …ÓÍ.
Õ‡ ÙÓÌ‡ Ì‡ Ú‡ÁË ‡Á„ÓÂ˘ÂÌ‡ Í‡-
ÚËÌ‡ ¡˙Î„‡Ëˇ, Í‡ÍÚÓ Í‡Á‚‡ ìÌ‡-
Ó‰ÌËˇÚ ‚ÓÊ‰î ¡ÓÈÍÓ, ÓÒÚ‡‚‡ ìÓÒ-
ÚÓ‚˜Â Ì‡ ÒÚ‡·ËÎÌÓÒÚÚ‡ Ë ÒÔÓÍÓÈ-
ÒÚ‚ËÂÚÓî. ¡Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ ÛÒËÎËˇÚ‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÔÓÎËÚËˆË Úˇ
‚ÒÂ Ú‡Í‡ ÒÚ‡·ËÎÌÓ ÎÂÊË Ì‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍÓÚÓ ÒÓˆË‡ÎÌÓ ‰˙ÌÓ,
ÌËÍÓÈ ÌÂ ÚÂ‚ÓÊË ÏËÁÂÌÓÚÓ È ·ËÚËÂ Ë ÔÎ‡‚ÌÓÚÓ È ÚÓÔÂ-
ÌÂ. ƒÓË Á‡‰‡‚‡˘ËÚÂ ÒÂ ÔÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË ÌÂ Ó·ÂÁÔÓ-
ÍÓˇ‚‡Ú ‚ÂÎË˜‡‚ÓÚÓ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍÓ Á‡ÚË¯ËÂ.

¬ˇÎËÚÂ ÓÔËÚË Ì‡ ÏÂ‰ËËÚÂ ‰‡ ‚ÌÂÒ‡Ú ËÌÚË„‡ Ò‡ Ì‡-
Ô‡ÁÌË. ŒÚ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂÚÓ Á‡ ÔÓÂ‰ÂÌ Ô˙Ú ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡
‰˙Ê‡‚Ì‡Ú‡ „Î‡‚‡ Ë Ò ˜Û‚ÒÚ‚Ó Ì‡ ËÁÔ˙ÎÌÂÌ ‰˙Î„ „‡·Ì‡
ÍÛÙ‡ËÚÂ Ë Á‡ ÚÂÚË Ô˙Ú Ú‡ÁË „Ó‰ËÌ‡ ÔÂÍÓÒË ÓÍÂ‡Ì‡, Á‡
‰‡ Ì‡‚ÂÒÚË ìÒÚ‡ÚÂ„Ë˜ÂÒÍËˇ Ò˙˛ÁÌËÍî. ÕÂÍ‡ ÔËÔÓÏÌËÏ,
˜Â ‰Û„Ë ‰˙Ê‡‚ÌË ÎË‰ÂË, ÍÓËÚÓ ˆÂÌˇÚ ÚÂÊÂÒÚÚ‡ Ì‡ ÔÓÒÚ‡
ÒË, ÔÓÒÂ˘‡‚‡Ú ÒÂÒËËÚÂ Ì‡ Œ·˘ÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ Ì‡ ŒŒÕ Ò‡ÏÓ
ÔÓ ÒÔÂˆË‡ÎÌË ÔÓ‚Ó‰Ë. Õ‡¯‡Ú‡ „Î‡‚‡ Ó·‡˜Â ÌÂ ÔÓÔÛÒÌ‡
ÌËÚÓ Â‰Ì‡ ÔÂÁ Ï‡Ì‰‡Ú‡ ÒË - Á‡ÏËÌ‡ Á‡ ÔÂÚË Ô˙Ú. Œ˜Â‚Ë‰-
ÌÓ, Ò‡ÏÓ Ú‡Ï, ‚ ‰‡ÎÂ˜Ì‡ ¿ÏÂËÍ‡ ÔÂ‰ ¯ÂÔ‡ Ò˙Ì‡Ó‰ÌËˆË
Úˇ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ ÁÌ‡˜ËÏ‡. œËÁÓ‚‡ „Ë ‰‡ „Î‡ÒÛ‚‡Ú ‚ ÔÂÁË-
‰ÂÌÚÒÍËÚÂ ËÁ·ÓË. ÕÂ ÒÚ‡Ì‡ ˇÒÌÓ Ì‡ ÍÓË - ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ
ËÎË ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍËÚÂ. «‡ Ì‡¯ËÚÂ ËÁ·ÓË ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ Ô‡ÚËˇ
Ó˘Â ÌÂ Â ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÎ‡ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú, ÌÓ Â ËÁ‚ÂÒÚÌÓ, ˜Â ‚
‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍËˇ ‚ÓÚ ÒËÏÔ‡ÚËÁË‡ Ì‡ ·ÓÎÌ‡‚‡Ú‡ ’ËÎ˙Ë.
ŒÒ‚ÂÌ ˜Â Û˜‡ÒÚ‚‡ ‚ ÌÂËÌ ÔÂ‰ËÁ·ÓÂÌ ÍÎËÔ, „Î‡‚‡Ú‡ Ô‡Í
Ì‡Ú˙ÚË, ˜Â ÒÂ „Ó‰ÂÂ Ò Ú‡ÁË Ò‚Óˇ ÔË‚˙Á‡ÌÓÒÚ. “‡Í‡
Ì‡ÏË„Ì‡ Ì‡ ·Ë‚¯ËÚÂ ÌË Ò˙„‡Ê‰‡ÌË Á‡ ÍÓ„Ó ‰‡ „Î‡ÒÛ‚‡Ú
Ú‡Ï. Δ‡ÎÍÓ, ˜Â Ì‡ Ú‡ÁË ÒÏÂÎ‡ ÒÚ˙ÔÍ‡ Ì‡ Ì‡¯‡Ú‡ „Î‡‚‡
ÌËÍÓÈ ÌˇÏ‡ ‰‡ Ó·˙ÌÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ. “‡Í‡ Ë ˘Â ÒÎÂÁÂ ÓÚ
ÒˆÂÌ‡Ú‡ ÌÂÁ‡·ÂÎˇÁ‡Ì‡ Ë ÌÂÓˆÂÌÂÌ‡.

—‚ÂÚ˙Ú ÒË ËÏ‡ ‰Û„Ë „Î‡‚Ó·ÓÎËˇ. ¬ÁË‚ˇ‚‡˘ËÚÂ ÒÂ ÚÂÌ-
‰ÊÂË ‚ Õ˛ …ÓÍ ÌÂ Ò‡ ÒÂ‰ Ì‡È-‚‡ÊÌËÚÂ - Á‡ÒÂ„‡. ¬˜Â‡
ÒÂ ‡Á‚˙ÎÌÛ‚‡ ÓÚ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡Ì‡Ú‡ ÔÓ·Â‰‡ Ì‡ Ô‡ÚËˇÚ‡ Ì‡
œÛÚËÌ ì≈‰ËÌÌ‡ –ÛÒËˇî. ÕÂ ˜Â ·Â¯Â ËÁÌÂÌ‡‰‡, ÌÓ ÌÂ Ó˜‡Í-
‚‡ı‡, ˜Â ËÁ·Ë‡ÚÂÎÌ‡Ú‡ ÔÓ‰ÍÂÔ‡ ˘Â È ‰ÓÌÂÒÂ ÍÓÌÒÚËÚÛˆË-
ÓÌÌÓ ÏÌÓÁËÌÒÚ‚Ó - 343 Ï‡Ì‰‡Ú‡ ‚ 450-˜ÎÂÌÌ‡Ú‡ ƒÛÏ‡.
Õ‡È-ÌÂÔËˇÚÌ‡Ú‡ Á‡ ˆˇÎÓÚÓ ÛÒÓÙÓ·ÒÍÓ Â‚Ó‡ÚÎ‡ÌÚË˜ÂÒÍÓ
·‡ÚÒÚ‚Ó ÒÚ‡Ì‡ „Î‡‚ÓÁ‡Ï‡È‚‡˘ËˇÚ ÔÓ‚‡Î Ì‡ ÛÒÍ‡Ú‡ Ï‡-
„ËÌ‡ÎÌ‡ ÓÔÓÁËˆËˇ. Õ‡È-ÏÌÓ„Ó Ò˙ÎÁË ÒÂ ÎÂˇÚ Á‡ ‰‚ÂÚÂ Ô‡-
ÚËË ìfl·ÎÓÍÓî Ë ìœ‡Ì‡Òî, ÍÓËÚÓ ÔÂÁ ˆˇÎ‡Ú‡ ÔÂ‰ËÁ·ÓÌ‡
Í‡ÏÔ‡ÌËˇ Ú‚˙‰ˇı‡, ˜Â ì ËÏ ÌÂ Â ÛÒÍËî. »ÒÍ‡ı‡ ‰‡ ÒÂ
ı‡ÂÒ‡Ú Ì‡ ÒÔÓÌÒÓËÚÂ ÒË ÓÚ «‡Ô‡‰‡, ·ÂÁ ‰‡ ÒË ‰‡‚‡Ú
ÒÏÂÚÍ‡, ˜Â ËÁ·ÓËÚÂ Ò‡ ‚ –ÛÒËˇ. “Â Ò‡ÏË Ì‡Ô‡‚Ëı‡ ‚ÒË˜-
ÍÓ, Á‡ ‰‡ ÓÚ‚‡ÚˇÚ ËÁ·Ë‡ÚÂÎˇ. —Â„‡ ËÏ ÓÒÚ‡‚‡ Ò‡ÏÓ ‰‡ ÒÂ
ÔÓ‚ËÍ‚‡Ú, ˜Â ËÁ·ÓËÚÂ ÌÂ Ò‡ ·ËÎË ˜ÂÒÚÌË.

“ˇıÌ‡Ú‡ ˜ÂÒÚÌÓÒÚ Ë Á‡ÍÓÌÌÓÒÚ Ó·‡˜Â ·Â ÔÓÚ‚˙‰ÂÌ‡ ÓÚ
264-ÚÂ ıËÎˇ‰Ë ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌË Ë ÏÂÒÚÌË Ì‡·Î˛‰‡ÚÂÎË Ë 10
000 ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡ ÏÂ‰ËËÚÂ. —Ë„Ì‡ÎËÚÂ Á‡ ÌÂÂ‰ÌÓÒÚË -
ÏÌÓ„Ó ÔÓ-Ï‡ÎÓ·ÓÈÌË ÓÚ ËÁ·ÓËÚÂ ‚ Â‰Ëˆ‡ ‰Û„Ë ì‰Ó-
ÒÚÓÈÌËî Â‚ÓÔÂÈÒÍË ÒÚ‡ÌË, ‚Â‰Ì‡„‡ ·ˇı‡ ÔÓ‚ÂÂÌË Ë
ÔÂ‰‡‰ÂÌË Ì‡ ÍÓÏÔÂÚÂÌÚÌËÚÂ Ó„‡ÌË. “Ó‚‡ ÔÓÚ‚˙‰Ë Ë ÔÂ‰-
ÒÂ‰‡ÚÂÎˇÚ Ì‡ ÷»  ≈Î‡ œ‡ÏÙËÎÓ‚‡, ‡ Úˇ ÚÛ‰ÌÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â
Ì‡Â˜ÂÌ‡ ì˜Ó‚ÂÍ Ì‡ œÛÚËÌî. “˙ÍÏÓ Ó·‡ÚÌÓÚÓ - ËÁ‚ÂÒÚÌ‡ Â
Ò˙Ò Ò‚ÓˇÚ‡ ÓÔÓÁËˆËÓÌÌ‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ Ì‡ Ô‡‚ÓÁ‡˘ËÚÌËÍ, ÔÓ
‚ÂÏÂÚÓ Ì‡ ≈ÎˆËÌ ·Â ÏËÌËÒÚ˙ ‚ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ≈„Ó
√‡È‰‡. “ˇ ÔËÁÌ‡, ˜Â ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ ËÁ·ÓËÚÂ ˇ Ó„Ó˜‡‚‡Ú,
ÌÓ ˜Â ÚÂ Ò‡ ·ËÎË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ˜ÂÒÚÌË Ë ÔÓÁ‡˜ÌË. »Á‚Ó‰˙Ú
Â, ˜Â ÍÓÎÍÓÚÓ ÔÓ‚Â˜Â «‡Ô‡‰˙Ú Á‡ÒËÎ‚‡ Ì‡ÚËÒÍ‡ ÒË ‚˙ıÛ
ÃÓÒÍ‚‡, ÚÓÎÍÓ‚‡ ÔÓ‚Â˜Â ÌÂ Ò‡ÏÓ „Û·Ë ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÚÓ ÒË
‚ÎËˇÌËÂ ÒÂ‰ ÛÒÌ‡ˆËÚÂ, ÌÓ Ì‡ Ô‡ÍÚËÍ‡ ÔÓ„Û·‚‡ ÓÌÂÁË
ÛÒÍË ÔÓÎËÚËˆË, ÍÓËÚÓ ÔÓ‰ı‡Ì‚‡ Ë ÓÚÍÓ‚ÂÌÓ ÍÛÔÛ‚‡, Á‡
‰‡ ·˙‰Â ÒÏÂÌÂÌ‡ ‚Î‡ÒÚÚ‡ ÔÓ‰ ‚˙Ì¯ÂÌ Ì‡ÚËÒÍ. ÀË‰Â˙Ú Ì‡
ìœ‡Ì‡Òî ÃËı‡ËÎ  ‡ÒˇÌÓ‚ - Î˛·ËÏÂˆ Ì‡ ˇÒÚÂ·ËÚÂ ‚  ÓÌ-
„ÂÒ‡ Ì‡ —¿Ÿ, ÓÚÍËÚÓ ÔËÁÓ‚‡‚‡ Í˙Ï Ì‡ÒËÎÒÚ‚ÂÌË ‰ÂÈÒÚ-
‚Ëˇ: ì»Á˜ÂÔ‚‡Ú ÒÂ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚËÚÂ Á‡ ÏËÌ‡ ÒÏˇÌ‡ Ì‡
‚Î‡ÒÚÚ‡î, Í‡Á‡ ÚÓÈ. «‡ ÌÂ„Ó‚Ó Ë Ì‡ Á‡‰„‡ÌË˜ÌËÚÂ ÏÛ ÔÓ-
ÍÓ‚ËÚÂÎË Ò‚Â‰ÂÌËÂ: ÒÔÓÂ‰ ÔÓÛ˜‚‡ÌÂ ÓÚ ÏËÌ‡Î‡Ú‡ ÒÂ‰-
ÏËˆ‡ Â‰‚‡ 15 Ì‡ ÒÚÓ ÓÚ ÛÒÌ‡ˆËÚÂ ·Ëı‡ Û˜‡ÒÚ‚‡ÎË ‚ ‡ÌÚË-
Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌË ‡ÍˆËË.

œ‡‡Ú‡ Ì‡ÔË‡ ‚ Â‰Ì‡ ‰Û„‡ ÚÂÌ‰ÊÂ‡ ÔÓ‰ Ì‡Îˇ„‡ÌÂ ‚
≈‚ÓÔ‡. ì≈— Â ‚ ÍËÁ‡î, Á‡ˇ‚Ë ¿Ì„ÂÎ‡ ÃÂÍÂÎ ÔÂ‰ ÒÂ˘‡-
Ú‡ Ì‡ ≈— ‚ ¡‡ÚËÒÎ‡‚‡. —ÎÂ‰ ÌÂˇ „Ó ÔÓ‚ÚÓË Ë ‘‡ÌÒÓ‡
ŒÎ‡Ì‰. “Â ÌÂ ÛÚÓ˜ÌËı‡ Í‡Í‚‡ ÍËÁ‡. » ÌˇÏ‡¯Â ÌÛÊ‰‡. “ˇ Â
Ì‡‚ÒˇÍ˙‰Â - ‚ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡, ËÍÓÌÓÏËÍ‡Ú‡, ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ, ÒË„Û-
ÌÓÒÚÚ‡. ¬ ÍÓˇ ÒÙÂ‡ ÌˇÏ‡ ÍËÁ‡? œËÁÓ‚‡‚‡Ú ÌË ‰‡ ·˙‰ÂÏ
ÒÓÎË‰‡ÌË, ÚÓÎÂ‡ÌÚÌË, ‰‡ ‚ˇ‚‡ÏÂ. ƒÓÌ‡Î‰ “ÛÒÍ Ë fiÌÍÂ
ÌË Ó·Â˘‡ı‡ ‰Ó ÔÓÎÂÚÚ‡ ‰‡ ÌË ‚˙Ì‡Ú ‚ˇ‡Ú‡ ‚ ≈—. «‡ ÍÓÈ
ÎË Ô˙Ú ÔËÂı‡ ÌˇÍ‡Í‚‡ ìÔ˙ÚÌ‡ Í‡Ú‡î.  ÓÈ Ô˙Ú Ó·‡˜Â ‰‡
ı‚‡Ì‡Ú Â‚ÓÔÂÈˆËÚÂ, Ì‡Í˙‰Â „Ë ÔÓ‚ÂÊ‰‡Ú ÌÂ ÒÚ‡Ì‡ ˇÒÌÓ.
«‡ÒÂ„‡ Â ˇÒÌÓ, ˜Â ‚ÒÂÍË ÚÂ„ÎË ˜Â„‡Ú‡ Í˙Ï ÒÂ·Â ÒË. ì≈‰ËÌÌ‡
≈‚ÓÔ‡î ÒÂ ˆÂÔË Ì‡ ¬Ë¯Â„‡‰ÒÍ‡ ˜ÂÚ‚ÓÍ‡, Í˙Ï ÍÓˇÚÓ ËÒÍ‡
‰‡ ÒÂ ÔËÒ˙Â‰ËÌË Ë ¿‚ÒÚËˇ, Ì‡ —Â‰ËÁÂÏÌÓÏÓÒÍ‡ ÔÂÚÓ-
Í‡, Ì‡ ÌÂÔÓÌˇÚÌ‡ „ÛÔ‡ ì¿‡ÈÓÎÛ¯î, Ì‡ ìÁ‰‡‚Ó ˇ‰Óî ÓÚ
œ‡ËÊ Ë ¡ÂÎËÌ Ë ËÁÚÓ˜Ì‡ ÔÂËÙÂËˇ. ¬ ÚÂÌ‰ÊÂ‡Ú‡ Ì‡-
·Ë‡ ÒËÎ‡ ÌÂ„Ó‰Û‚‡ÌËÂ ÓÚ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍËˇ ‡ÛÚËÁ˙Ï Ì‡ ÎË‰Â-
ËÚÂ. ¬˜Â‡ ÍÎ‡Ô‡Ú‡ ÎÂÍÓ ËÁ·Ë Ì‡ ÏÂÒÚÌËÚÂ ËÁ·ÓËÚÂ ‚
Ó·Î‡ÒÚÚ‡ Ì‡ ¡ÂÎËÌ Ë ìÏÓ˘Ì‡Ú‡î ÃÂÍÂÎ ËÁı‚˙˜‡ ÓÚ ÛÔ-
‡‚Îˇ‚‡˘‡Ú‡ ÍÓ‡ÎËˆËˇ. ÕÂ‰Ó‚ÓÎÒÚ‚ÓÚÓ Ó·‡˜Â ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡
Ì‡ Ì‡·Ë‡ ÒÍÓÓÒÚ ‚ ˆˇÎ‡ ≈‚ÓÔ‡ Ë ÒÍÓÓ Ò‡ÏÓ Ò ÎÂÍÓ
ËÁÔÛÒÍ‡ÌÂ Ì‡ Ô‡‡Ú‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÏËÌÂ.

Ïî ïúòÿ êúì óñïåõà
ГЕРБ преднамерено принизяват мястото
и ролята на президентските избори

Франц СПАСОВ

В условията на глобализация
нашата държава и общество пре-
минават сложен период. През
последните години, особено при
управлението на ГЕРБ, България
не само не се нареди сред про-
спериращите европейски страни,
а се оказа на опашката по ос-
новните индекси за индекси за
икономическо и социално разви-
тие. Не можем да се похвалим и
с международен престиж. Принос
за незавидното ни положение
има и сегашният президент Ро-
сен Плевнелиев. На този фон, в

От обявяването
на Независимост-
та са изминали
точно 131 години.
Каква независи-
мост, от кого и от
какво!? Независи-
мост от бедността,
от правителството
на Бойко Борисов,
от Европейския
съюз, от НАТО, от
САЩ, от Меркел,
от Юнкер!?

Каква незави-
симост, когато
премиерът е по-
следната инстан-
ция!? Всичко е в
зависимостта на
Бойко Борисов. А

условията на динамично проме-
няща се международна среда,
сме на прага на избори за нов
държавен глава. До вота остава
малко време за нормална кам-
пания и пълноценни дебати. ГЕРБ
преднамерено принизяват място-
то и ролята на тези избори и на
президентската институция, като
не обявяват своя кандидат, огра-
ничавайки по този начин време-
то за истински диалог с избира-
телите.

Съвсем друг - открит и демо-
кратичен - е подходът на БСП,
която номинира своевременно
солидна двойка - ген. Румен Ра-

дев и Илияна Йотова. Личности,
доказали се професионално, с
богати знания, подготовка и воля
да служат на народа и отечество-
то, с високо чувство на дълг и
отговорност. Това вече пролича-
ва от първите им публични изяви.
Обществото все още очаква да
разбере техните позиции по клю-
човите проблеми на нашето раз-
витие, както и за характера на
външната политика. Как ще след-
ват и отстояват националните
интереси, суверенитета в между-
народните отношения? На кое
място в своята дейност ще поста-
вят утвърждаването на страната
ни като демократична, правова и
социална държава? Как ще ра-
ботят за укрепване на държав-
ността, на вътрешната сигурност
и ред? Как може да бъде пови-
шено доверието в президентска-
та институция? Могат да се доба-
вят още въпроси, които вероятно
ще възникнат и по време на пре-
дизборната кампания.

Много е важно инициативни-
те комитети по места да съдейст-
ват на предизборния щаб. Тряб-
ва да се даде възможност на из-
бирателите да се ориентират по-
добре, да открият достойнствата
на кандидатите по време на кам-
панията. А те трябва да се попу-
ляризират не само сред членове
и симпатизанти на БСП, но и
сред привържениците на коали-
ционните партньори на социали-
стическата партия и безпартий-
ните. Шансовете за успех са тол-
кова по-големи, колкото по-ак-
тивна и широка е подкрепата.
Защото това е кандидатпрези-
дентската двойка, която може и
ще работи последователно и
целенасочено за устойчиво раз-
витие и по-добро бъдеще на
България и нейните граждани.

Очаква се инициативните ко-
митети и партийните структури
по места са излъчат свои пред-
ставители в избирателните ко-
мисии, наблюдатели и застъпни-
ци, които да следят за редов-
ността и демократичността на
вота. От тях също зависи атмо-
сферата и увереността в реди-
ците на социалистите за пости-
гане на изборна победа.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Каква Независимост!

Лозан ТАКЕВ

и 131 години все
зависим от нещо
и някого - от ос-
манците, от русна-
ците, от германци-
те, от американци-
те, от Ксавие дьо
Кабан. Какво уни-
жение! Той да ни
учи какво е за
нас Русия и какво
е за нас Европа!
Срамно, недопус-
тимо е чужд по-
сланик, та бил той
и български зет,
да определя на-
ционалното ни са-
мочувствие и при-
оритети. Това, че
Росен Плевнелиев
му даде и орден,
съвсем не го пра-
ви фактор в
българската поли-
тика.

Каква незави-
симост, когато
така нареченият
държавен глава
има правото да
определя кое е
престъпно и кое не
е, кое е цивили-

зовано и кое не е,
кое е правилно
и кое не е във
възпитанието на
младото поколе-
ние... Каква неза-
висимост, когато у
нас правосъдие-
то е независимо
единствено от
главния прокурор,
а той е единстве-
ният независим от
българското пра-
восъдие? Каква
независимост, ко-
гато друг ни каз-
ва кой да е бъл-

гарският кандидат
за генерален сек-
ретар на ООН?
Каква независи-
мост, когато друг
трябва да ни каже
кой да ни е прези-
дент, а кой - пре-
миер?

Каква незави-
симост, когато не-
прекъснато зави-
сим от европей-
ските пари? Каква
независимост, ко-
гато нищо, ама
нищо не можем да
постигнем със соб-

ствени сили, ако
не се съобразим с
мнението на евро-
комисарите, на на-
блюдателите, на
САЩ, на... Дори
границите и небе-
то си вече сами не
можем да пазим!

И ще говорим
за Независимост!
Хайде, холан! Де-
нят на Независи-
мостта е само за-
главие на филм,
повод за почивни
дни и нищо пове-
че...

Тенджера
под налягане

Тенджера
под налягане

Тенджера
под налягане

Тенджера
под налягане

Тенджера
под налягане
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за борба против
корупцията в България

ДЕЗОДОРАНТИТЕ
ВЪРХУ ИСТОРИЯТА2

ИКОНОМИЧЕСКА ПОМОЩ ЗА
КОЛОНИЗИРАНИТЕ В МИНАЛОТО
ИСЛЯМСКИ ДЪРЖАВИ Е ПЪТЯТ ЗА
ИЗКУПЛЕНИЕ НА ВИНАТА КЪМ ТЯХ
И ЗА ПРЕСИЧАНЕ НА „ТЕРОРИЗМА”

Според Хасан ал-Банна,
един от основоположниците
на създаденото през 1928 г.
движение “Мюсюлмански бра-
тя”, наподобяването на Запа-
да и подмяната на законите,
дадени от Бога, със закони,
внесени от Запад и създаде-
ни от хората, са отровили
мюсюлманското общество.
Като иска привеждане на
всички аспекти на обществе-
ния живот в съответствие с
ислямските ценности, Хасан
ал-Банна отстоява ислямския
постулат, че държавата и ре-
лигията са неделими. Затова
и настоява за реформа на
политическата система в стра-
ната, предлагайки на нейни-
те лидери да въведат в Еги-
пет законите на шариата. От
своя страна Сейид Кутб заема
радикална позиция и обявява
религиозна война на държа-
вата. Наблюденията му по
време на неговото пребива-
ване в САЩ са го убедили в
неизбежния разпад на запад-
ната цивилизация. Според
Сейид Кутб привързаността
на американците към матери-
алните ценности, техният
прагматизъм и повърхностна
религиозност ги превръщали
в материално тяло, лишено от
душа и духовно начало. Тех-
ният гений в това, което се
отнася до промишлеността и
управлението, бил съпрово-
ден с духовна и етична при-
митивност. Съгласно разбира-
нията на Сейид Кутб, изложе-
ни в написаната от него по
време на пребиваването му в
затвора като член на ръко-
водството на “Мюсюлмански
братя” книга “Жалони по
пътя”, ислямът трябва да ста-
не господстваща идеология:
“Ако ние искаме ислямът да
стане оръдие на спасението,
той трябва да управлява. Тряб-
ва да бъде разбрано, че на-
шата религия не е дошла за
това, за да обитава в храмо-
вете и да остава само в сърца-
та на хората,

тя е дошла,
за да управлява

за да създава напредничаво
и съвършено общество в съот-
ветствие със своите понятия
за живота, и не просто по пътя
на призивите и наставления-
та, но по пътя на пряко уста-

Продължение
от вчерашния брой

новяване на обществения
строй и създаване на свои
закони”.

Съвременният свят, според
твърденията на мнозина по-
литици и учени, се формира
под влиянието на глобализа-
цията, т.е. на процеса на на-
саждане, възприемане, вкоре-
няване на създадените на
Запад средства за комуника-
ции, компютърни техники, кул-
турни образи и присъщите им
форми на потребителска кул-
тура, краен индивидуализъм,
идеята за социален инжене-
ринг във вид на демокрация,
свобода на личността, откри-
то общество, върховенство на
закона и правата на личност-
та над държавните и общест-
вените интереси. Като пози-
тивни последствия от този
процес преди всичко изпъква
възможността за приобщава-
не към техническите и техно-
логичните постижения на за-
падния свят, възползването от
резултатите на неговите на-
учни открития, усвояването на
неговата демократична култу-
ра, приемането на толерант-
ността като норма на поведе-
ние. Логически следваше, че
глобализацията би трябвало
да учреди този единен уни-
фициран порядък, който поне
съответства на глобализма.

В реалността обаче е на-
лице друга ситуация.

Расте
нестабилността
в отношенията

между държавите
и народите

глобални мащаби придобиват
междукултурните и междуци-
вилизационните противоре-
чия, проявявани както в инди-
видуалните, така и в групови-
те съзнания. Тези процеси
водят до фрагментаризация на
света, което нагледно е де-
монстрирано от противостое-
нето на западната цивилиза-
ция и радикализиращия се
ислямски свят. Хаосът започ-
ва да преобладава над ико-
номическия, културен и со-
циален живот, обхващайки
все нови и нови държави и
региони на земното кълбо.

Но тези явления всъщност
са на повърхността. А в
дълбините действа и предпо-
ставя повърхностната карти-
на победилото в световен
мащаб лихварство, монета-
ризмът по същество. И той не
само изисква, но и неумоли-
мо налага преразглеждане-
то на самите основи на чо-
вешката култура - отказът от
всички традиционни за-
дръжки и противотежести,
посредством които всяко об-
щество се е защищавало от
агресията на финансовия
капитал. Всички предишни
морални добродетели, култи-
вирани от човечеството в
продължение на цялата му
история, вече са подложени
не само на съмнения, но и
на отхвърляне, понеже

възпрепятстват пълното
тържество на стоковия об-
мен. Западната либерална
цивилизация премина през
етапа на пазарната икономи-
ка и навлезе в стадия на
пазарното общество. По този
начин глобализацията отпра-
вя предизвикателство както
към установения в продълже-
ние на столетия световен
ред, така и към традицион-
ните ценности.

Там, в бившите колонии с
преобладаващо или поне
значително мюсюлманско
население, проглобализаци-
онните агенти налагат пара-
дигмата, че постколониа-
лизмът се идентифицира с
епохалния и невъзвратим
завършек на колониализма.
Но това внушение на глоба-
листите за по-добър и спло-
тен световен ред целенасо-
чено пропуска да отчете как-
то разделение между и в
рамките на съвременните
общества, така и игнорира
проблемите на “неоколониа-
лизма” - появили се с транс-
националните корпорации и
международното разделе-
ние на труда, което обвързва

капитала на Първия
свят с пазара на

труда в Третия свят

и неговата многостранна ек-
сплоатация.

Когато се разглеждат ак-
товете на насилие в държави
от Европа, Африка, Азия, как-
то и в САЩ, предприети като
индоктринирани действия на
радикалния политически ис-
лям, то е налице сблъсък на
ценностни системи, конфликт
между конкуриращи се уни-
версални визии за света. Яв-
ление, което Западът се
опитва да неглижира, за да
избегне идентификацията за
обективните предпоставки на
конфликта. Етикетирането на
актовете на насилие като “те-
роризъм” е неточно и под-
веждащо. Всъщност се води
асиметрична война между
определени идеологии. От
едната страна са въоръжени-
те сили, службите за сигур-
ност, икономическият потен-
циал на всички държавни
институции на западните

страни, с мощната им медий-
на и информационна подкре-
па, а от друга страна са “Ис-
лямска държава”, “Ал Кайда”
и още стотина обявени от
ООН за терористични орга-
низации. На сцената има два-
ма воюващи актьори - запад-
ната цивилизация с военно-
техническия си, културен и
духовен потенциал, и ислям-
ската цивилизация с увелича-
ващия се конгломерат на все-
странен радикален политиче-
ски ислям, който търси свои-
те корени в ислямския фунда-
ментализъм.

Ако сравним настоящата
ситуация с проявите на ра-
дикални идеологии от мина-
лото, независимо дали се от-
нася до организации, които
се основават на расистки
убеждения за превъзходство
на бялата раса, като напри-
мер “Ку-клукс-клан” в САЩ,
или сепаратистки организа-
ции като ЕТА в Испания, или
с крайно лява ориентация
(“Червените бригади” в Ита-
лия), както и радикални дяс-
ноориентирани формирова-
ния като “Ордине нуово”,
“Ордине неро” и “Авангуар-
диа национале” в Италия, то
те са били изцяло светски и
поради това с преходен ха-
рактер. Докато проблемът
понастоящем израства на
основата на

комплексна и дълбока
радикализация

на една от
световните религии

и развитието на неговото по-
литическо радикално крило,
чиито цели са дългосрочни
и се подкрепят от много хора
по света. Именно върху тази
територия е разковничето за
стратегическото решение на
проблема. Както справедли-
во отбелязва видният немски
философ Юрген Хабермас:
“Универсалистките претен-
ции за общозначимост, кои-
то Западът свързва със сво-
ите базисни политически
ценности, тоест с процеса на
демократично самоопреде-
ляне, списъка с правата на
човека, не трябва да бъдат
бъркани с имперските амби-
ции - като че ли формата на

политическия живот и култу-
рата на една, макар и най-
старата (съвременна - б.а.)
демокрация се явява пример
за всички общества”.

Как да бъде решен про-
блемът с насилието, упраж-
нявано на основата на ради-
кален политически ислям
върху територията на евроат-
лантическата цивилизация?

За да бъде отговорено
правилно на този въпрос, е
необходим анализ кои от
страните, споделящи ценнос-
тите на либералната доктри-
на, не са били обект на рели-
гиозно насилие с ислямски
генезис. В тази група са Ка-
нада, Австралия, Нова Зелан-
дия, Швейцария, държави от
Северна Европа. И именно
тези са нациите, които в ис-
торически план не са обре-
менени от престъпна импери-
алистическа политика спрямо
мохамеданския свят.

Ето защо единствената
възможност, съществуваща в
реалността, за редуциране
на враждебния потенциал на
оксидентализма - омразата
към Запада у мюсюлманска-
та цивилизация, е да бъдат
компенсирани щетите, нане-
сени му от империализма
както по време на колониал-
ния период, така и през го-
дините на постколониализ-
ма, продължаващи да бъдат
нанасяни и понастоящем.

И ако емоционалните
щети не биха могли да бъдат
обезвъзмездени, то поне в
икономически план е нало-
жително да бъде предприет
пакет от мерки в размер на
стотици, може би хиляди ми-
лиарди долари. Но не като
инвестиции, от които печал-
бите отново да потичат към
бившите колониални метро-
полии, към “неоколониалния”
монстър Съединените щати
или към балансите на транс-
националните корпорации. А

инвестиции,
които да бъдат

безвъзмездни

придружени със съответното
научно-техническо съдейст-
вие. Връщане на дълг. Край-
ният резултат от изминава-
нето на различните етични
етапи в процеса “съжаление
- разкаяние - покаяние - из-
купление” от страна на исто-
рическите субекти, в чиито
досиета графите “колониа-
лизъм” и “неоколониализъм”
са обагрени с кръвта не на
стотици или хиляди, а на ми-
лиони невинни жертви.

Като държава, чието ми-
нало не е обременено с ко-
лониални или неоколониал-
ни инвазии, в интерес на
България е да заеме адек-
ватна външнополитическа
позиция, без да се поддава
на автоматизма от членство-
то си в Европейския съюз или
като латерна да преповтаря
идеологеми, суфлирани
откъм отвъд Атлантическия
океан. Понеже проблемът е
генериран от наличието на
исторически несправедливо-
сти, в чиято реализация ние
- българите, нямаме никакво
участие.

Друг вид опити биха били
не повече от пръскане с дез-
одоранти върху вонящите
миазми на Историята.

Край
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ЛИТЕРАТУРНИЯТ  ФЕСТИВАЛ
В РУСЕ - ЗА ДЕВЕТИ ПЪТ

Пловдивската галерия
“Възраждане” ще отбележи
своя 21 рожден ден с из-
ложба скулптура, рисунка,
графика и живопис на
проф. Георги Чапкънов-
Чапа. Откриването е днес
от 18 ч. Изложбата ще
продължи до 10 октомври.

Празникът ще бъде по-
срещнат с изложба на

Премиера на Елена
Алекова във Военния
клуб

Елена Алекова представя
сборника си със статии: “Круше-
нието. Към историята на СБП
1990-2016 г.”. Премиерата е днес
от 18 ч. в Централния военен
клуб, зала 1 (на партера вляво).
Водеща ще е Галя Асенова. Сло-
во на Йордан Каменов. Ще уча-
стват Атанас Капралов, ак-
тьорът Валентин  Николов, Ру-
мяна Петрова (флейта), Нарин
Варданян (виола) и Бистра Вуто-
ва (виолончело).

Билетите за „Котки”
свършиха. В продажба
е нова дата

Ãåîðãè ×àïêúíîâ
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ИЗВЕСТНИЯТ СКУЛПТОР
ЩЕ ПРЕДСТАВИ ПЪРВИЯ СИ
ЛУКСОЗЕН АЛБУМ
НА 21-Я РОЖДЕН ДЕН
НА ПЛОВДИВСКАТА ГАЛЕРИЯ
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ЩЕ ПРЕДСТАВИ ПЪРВИЯ СИ
ЛУКСОЗЕН АЛБУМ
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проф. Георги Чапкънов. Той
ще представи луксозния,
голямоформатен, двуези-
чен албум, който галерия-
та изработи, с творчество-
то на този изключителен
български творец. Албумът
всъщност е първи опит за
по-пълно публикуване на
творбите на Чапа. На 148
стр. са разположени 239

илюстрации и 96 фотогра-
фии. На празника ще бъде
връчена и поредната на-
града за арт журналистика.

Георги Чапкънов все по-
вече се утвърждава на най-
високото художествено
ниво, което отдавна
всъщност му принадлежи.
Рисувач, мислител и човек,
ваятел от Бога, той все по-
вече търси големите форми
(бюстове и монументи), но и
продължава да създава ве-
ликолепните си рисунки,
които го нареждат в първа-
та тройка съвременни
български рисувачи. Какво-
то и да излезе из под ръце-
те му, то вече е с качества-
та на класика. Сякаш с на-
растването на годините на-
раства и духовната, и душев-
на щедрост, която той даря-
ва на зрителя, влагайки я в
творенията си. Чап възпя,
осмя и осъди, с много обич
към човека, всичко човеш-
ко и остава ненадминат ху-
манист в съвременното ни
изкуство, посочва галерист-
ката Красимира Алексиева.

По думите й Чапкънов е
ювелирният чародей в
съвременната българска

скулптура. Светлият мора-
лен кодекс на един човек,
философ и естет, неговият,
дълбоко вкоренен, патриар-
хален дух, надзалезният му
идеализъм, сърцето му -
отворено и съпричастно към
всеки и всичко - ето базата,
върху която талантът на ху-
дожника създава авторски
свят, в който, абсолютно
достойно, се конкурират
скулптурата, рисунката, ак-
варелът, графиката и про-
чие, допълва Алексиева.

Българският камерен
оркестър в Добрич, с дири-
гент Алексей Измирлиев,
открива сезон 2016-2017 г.
днес в Огледална зала
“Нели Божкова”.

След завръщането си от

Камерният оркестър в Добрич
очаква японски диригент

Германия и успешното
представяне на оркестъра
на фестивала “Оper Oder-
Spree” в Нойцеле, Бесков и
Франкфурт (Одер), ор-
кестърът ще открие своя нов
сезон с интересна програ-
ма. Ще прозвучат симфония
в сол минор - “Испания” от

Томазо Албинони, диверти-
менто 1 в ре мажор на Мо-
царт, два акварела за стру-
нен оркестър на Фредерик
Делиус, както и Седмата
симфония на Менделсон.

Публиката и почитатели-
те на класическата музика
могат да очакват нови инте-

ресни концерти, програми,
гостуващи диригенти и со-
листи, обещават от оркестъ-
ра. На 30 октомври акцент в
програмата ще бъде кон-
цертът “Неделно матине” с
гост-диригент Шунго Мори-
яма и талантливи гостуващи
солисти от Япония.

Легендите “Ролинг Стоунс” ста-
ват първата група, която прави ог-
ромен безплатен концерт в центъ-
ра на Хавана, Куба, на 25 май.
(Преди тях подобно нещо са опит-
вали само “Audioslave”, но не с

Дана РУСЕВА

Излъчват концерта на „Ролинг Стоунс”
от Хавана в кино „Сине гранд”

Поради настъпила промяна в
програмата на театъра, спек-
такълът “Кой в гората знае
правилата” на 25 септември от
11 ч. няма да се играе, съобща-
ват от Държавния куклен те-
атър във Варна.

СЪОБЩЕНИЕ

такъв размер...) Чудовищният live е
заснет изключително професионал-
но и сега ще може да бъде видян.
Прожекцията ще бъде само на 23
септември  в кино “Cине гранд”,
часът е 20.

“Концертът в Куба беше просто
невероятен. Беше огромно море от
хора, докъдето поглед стига. И мо-
жеше да усетиш вълната на енту-
сиазъм, което за мен е най-важно”,
разказва Мик Джагър, който по
време на шоуто шеговито предста-
вя останалите от групата като “ре-
волюционера Рони Ууд, Чарли Че
Уотс и компадре Кийт Ричардс”.

“Имаше слънце, луна, звезди и
нашата група. Най-накрая видяхме
Куба, свирихме там и беше специ-
ално. Определено нощ, която ще за-
помня”, допълва Кийт Ричардс.

Киносалоните на кино “Cине
гранд” ще пресъздадат тази емоция,
все едно присъствате на концерта
на легендарната банда. Ще звучат
чутовни класики като “Jumpin’ Jack
Flash”, “It’s Only Rock ‘n’ Roll”, “Paint
It Black”, “Brown Sugar”, “You Can’t
Always Get What You Want”, “(I Can’t
Get No) Satisfaction”.

“Уау, никога не съм си предста-
вял, че това ще се случи тук, в
Куба, и ще мога да го видя! Искаме
още такива концерти, беше фанта-
стично!”, споделя екзалтиран фен,
присъствал на шоуто.

Билетите за първите две
дати за оригиналния бродуейски
мюзикъл “Котки” са напълно из-
черпани, съобщават организато-
рите от продуцентска компания
“Арт БГ”. Само две седмици след
обявяването на световноизве-
стната продукция, феновете й у
нас се оказаха изключително
активни и вече взеха своите
билети за датите 11 и 12 май
2017 г., в зала 1 на НДК. Приятно
изненадани от огромния инте-
рес, организаторите успешно
финализираха преговорите за
отварянето на трета дата и
тя вече е факт: на 13 май в зала
1 на НДК шоуто ще зарадва
всички, които до момента не са
успели да запазят своите мес-
та. Билетите са вече в продаж-
ба в мрежата на Eventim, като
цените остават същите, както
и за първите две дати: от 65 до
125 лв. и ВИП места на стойност
155 лв. Закупените онлайн биле-
ти на сайта Eventim.bg вече
могат да се чекират през мобил-
ните телефони на притежате-
лите си на входа на залата.

Петдневна младежка
изложба „Живи
картини”

Иновативната младежка из-
ложба “Живи картини” ще бъде
открита на 21 септември от 19
ч. Събитието ще се състои на
ул. “Георги Бенковски” 10 (Култу-
рен бар “ДаДа”). Изложбата съче-
тава творческите виждания на
младежи от София, които обеди-
нени под мотото “живи картини”
представят добри практики за
облагородяване на столицата.
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Срещи на младото
европейско кино

Наградени филми от Кан „идват” на кинофестивала
у нас, който започва на 26 септември в „Одеон”

18 филма, няколко диску-
сии, безплатни ученически
прожекции, уъркшоп за мла-
дежи и представяне на евро-
пейската платформа за кино-
образование “CinEd” - това са
само част от акцентите в тре-
тото изданиe на фестивала
“Срещи на младото европей-
ско кино”. Той ще се състои от
26 септември до 2 октомври в
кино “Одеон” и залата на
Френския културен институт и
ще покаже филмови заглавия,
обединени в 3 тематични про-
грами. Първата, наречена
“Нови гласове”, ще представи
филми на съвсем млади авто-
ри. Сред тях е “Party Girl/Ку-
понджийка”, спечелил “Злат-
на камера” в Кан и опреде-
лен от журито като “див,
щедър и невъзпитан”. Публи-
ката ще може да види и
първия френски филм за су-
пергерой “Винсент не е риба”,
както и португалските “Джон
Фром” и “Обратно у дома”.
Безспорният гвоздей обаче е
“Утре”. Той е отличен със “Се-
зар” за най-добър документа-
лен филм през 2016 г.

Публикацията за изслед-
ване, според което част от
човечеството ще изчезне до
2100 г., провокира режисьо-
ра Сирил Дион и приятелка-
та му - актрисата Мелани
Лоран, позната от “Гадни ко-
пелета” на Куентин Таранти-

Кадър от “С високо вдигната глава” с Катрин Деньов

но, да проведат собствено из-
следване в десет държави, за
да разберат какво би могло
да провокира тази катастро-

фа и преди всичко - как да я
избегнем! Голям интерес се
очаква към програмата “Пра-
ва на детето”. Филмите ще

станат отправна точка за
кръгли маси и дискусии, в
които ще се включат френски
магистрати и техни български

колеги, както и специалисти
от Румъния и Молдова по
въпроси, свързани с образо-
вание и успешни съдебни
практики. Програмата е част
от мащабния проект “Пер-
спективи върху детството,
образованието и миграцията
в Източна Европа” и специа-
листи от държавни институ-
ции и неправителствени ор-
ганизации ще дискутират по
теми като анти-дискримина-
ция, социално неравенство и
др. Отправна точка ще бъде
филмът на режисьорката
Еманюел Берко - “С високо
вдигната глава”, открил фес-
тивала в Кан м. г. Неговият
сюжет разказва историята на
6-годишния Малони. За учас-
тието си талантливият Род
Парадо получава награда
“Сезар” на тазгодишната це-
ремония за най-добър актьор
във второстепенна роля и
най-добър млад актьор.

Интересно хрумване на
организаторите е да направят
програма “Forever Young”, по-
светена на първите опити в
киното на режисьори, смята-
ни за класици. Началото ще
бъде посветено на Годар с
два филма, променили киното
завинаги: “Лудият Пиеро” и
“Презрението”. За догодина
създателката и основен дви-
гател на фестивала Ралица
Асенова обещава да видим
първите опити в киното на
Жак Деми, а за петото изда-
ние е в преговори за две не-
показвани заглавия на ранния
Трюфо. За най-младите зри-
тели е подбрана програма от
безплатни образователни
прожекции и кино-уъркшоп, в
който за 5 дни група младежи
ще направят кратък филм и
ще го покажат на голям ек-
ран при закриването.

Певицата Рамона Ту-
ломани бе първото албан-
ско сопрано от страната
на Майка Тереза, покане-
но да пее на канонизаци-
ята й във Ватикана. В един
от репортажите на “RAI 3”
Рамона е представена
като “най-красивият глас
на това събитие”.

Голяма радост за
мене беше поканата, ко-
ято получих от Ватикана,
за да пея на концертите,
организирани от Светия
престол по повод кано-
низирането на Майка Те-
реза. Много съм горда,
че тя е албанка. Нека
всички се молим на тази
жена, защото тя носи
само доброта, казва 31-
годишната певица, която
е сред десетте избрани
измежду сто кандидати
за майсторския клас на
Райна Кабаиванска.

Aз съм от Албания, но
не забравям никога моите
български корени. Пея с
голяма любов за България.

Столичният клуб “Joy
Station” в Студентския град ще
стане домакин и част от евро-
пейското турне на един от
най-влиятелните барабанисти
Стив Гад и неговата банда от
знакови имена -  Michael
Landau, Jimmy Johnson, Kevin
Hays и Walt Fowler. Концертът
е на 21 септември от 20 ч.

Майсторът на барабаните

Стив Гад ще свири в столичен клуб

С

СЦЕНОГРАФСКА
ИЗЛОЖБА „70 ГОДИНИ
ХУДОЖНИЦИ И КУКЛИ”

ценографска изложба “70 години художници
и кукли”До 2 октомври в ДНК - пространство
за съвременен танц и пърформанс, може да
бъде видяна сценографската изложба “70 го-
дини художници и кукли”, която е част от 9-ото
издание на Международния фестивал за ули-
чен и куклен театър “Панаир на куклите”.

Изложбата представя творчеството на сце-
нографи, художници и кукломайстори, остави-
ли ярка следа с творчеството си на сцената на
Столичния куклен театър от създаването му
досега. Експозицията включва кукли, декори,
костюми, реквизит, плакати от представления
и богат снимков материал с творби на едни от
най-изявените куклени сценографи, формира-
ли и променяли с годините естетиката и стили-
стиката на българската куклена сценография
във всичките й форми и разновидности.

Вълнуващият разказ за работата на
утвърдили се имена, положили началото на
това изкуство, представя и съвременни твор-
ци, почерпили вдъхновение от предшестве-
ниците си.

Славчо Младенов представи и албум-ка-
талога, включващ работата на 76 художници
и сценографи, работили в Столичния куклен
театър от неговото създаване до наши дни.
Това е първото подобно издание за Бълга-
рия, чрез което натрупаното досега визуал-
но наследство ще бъде съхранено и преда-
дено на идните поколения.
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НА МАЙКА ТЕРЕЗА
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Гад е сред най-уважаваните
музиканти в света. Наричат го
дори “Аномалия”. Той умело
преминава през различните
стилове и жанрове, като трупа
все повече “цвят” в своята па-
литра от звуци и умения. Ре-
зултатите от таланта, размаха,
разпознаваемия стил и непо-
вторим звук са стотиците вълну-
ващи и перфектно изпълнени

ритмически произведения, ос-
танали във времето. Няма друг
барабанист в света, който да е
оказал такова влияние както в
джаза, така и в съвременната
музика, като Стив Гад, твърдят
специалисти.

Билетите са в продажба в
мрежите на “Тикетпро”, “Ивен-
тим”, “Фантастико” и на място
в “Joy Station”.

Така, както може да пра-
вят само албанските жени.
Майка Тереза чрез живо-
та си направи прекрасна
характеристика за тях.
Приживе каза вдъхновени
думи, които са за мене
ориентир за всеки ден. Те
са свещени: “Половината
от човешката красота е
думата. Говорете сладко,
това не ви струва нищо!”

Рамона обича да пее
в Софийската опера, за-
щото цени хората и рабо-
тата в първия ни оперен
театър. Нейният прадядо
Георги Лилов е бил инже-
нер и помага на архитект
Лазар Парашкеванов при
строителството. През
1963 г. Николета Лилова,
дъщеря на Георги Лилов,
бабата на Рамона, се
омъжва за албанеца Ра-
миз Ковач, който учи
оперно пеене при проф.
Христо Бръмбаров. След
като завършва следване-
то си, той заминава със
съпругата си за Тирана.
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Според статистиката човек изми-
нава по 1500 км на година. Също така
има данни, че човек изпива средно
90 литра алкохол на година. Или, ако
трябва да бъдем обективни, човек
харчи по около 6 литра на 100 км...

20

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

Св. вмчк Евстатий Плакида и семей-
ството му

ФОЛКЛОРЪТ НА БЪЛГАРИЯ
СЕ СЪБИРА В ЮЖНИЯ ПАРК

ВАЛЕНТИН РАЙЧЕВ,
олимпийски шампион
по борба, треньор
ВИЛИ БОРШУКОВА,
стилистка, коафьорка
ПЛАМЕН ДИМИТРОВ,
президент на КНСБ
РАЛИЦА ПАСКАЛЕВА, актриса

âçå 12 íàãðàäè „Åìè”
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Лос Анджелис бе домакин на 68-ата церемония
по връчването на отличията, смятани за аналог
на „Оскар” в телевизионното изкуство

Наградите “Еми” за праймтайм
предавания се връчват от 1949 г. от

Академията за телевизионно изкуство
и наука. Победителите получават

3-килограмова статуетка на крилата
жена, олицетворяваща муза на

изкуствата. В протегнатите си
нагоре ръце тя държи атом,

символизиращ научно-техническата
страна на телевизията

ентъзи епосът “Игра на троно-
ве” стъпи на церемонията
“Еми” (аналог на “Оскар” в те-
левизионното изкуство) с най-
много номинации - 23, като

постижения, включително за най-добра
режисура и най-добър сценарий. В ка-
тегорията за най-добър драматичен
сериал сагата надделя над конкуренти
като “Господин Робот”, “Обадете се на
Сол”, “Американците”, “Вътрешна сигур-
ност”, “Къща от карти” и “Имението
Даунтън”. Така “Игра на тронове” стана
рекордьор по общ брой награди “Еми”
- 38, като измести сериала “Фрейзър”
от тази позиция с една статуетка.

На 68-ите телевизионни награди
“Еми”, връчени в Лос Анджелис, “На-
родът срещу О`Джей Симпсън” спече-
ли 5 от 22-те отличия, за които беше
номиниран, включително за кратък се-
риал, за най-добра актриса и най-добър
актьор в минисериал - Сара Полсън и
Кортни Б. Ванс, както и за най-добър
актьор в поддържаща роля в минисери-
ал или телевизионен филм - Стърлинг
К. Браун. Заедно с призовете за креа-
тивни постижения от миналата седмица
статуетките за “Народът срещу О`Джей
Симпсън” стават общо 9.

Звездата от “Вице” Джулия Луис-
Драйфус спечели петата си награда
“Еми” за ролята си на абсурдната, но
изключително амбициозна дама на
президентски пост, опитваща се да
задържи властта в ръцете си. Сагата
бе номинирана за 17 награди, но спе-
чели едва в 3 от категориите. За най-
добър актьор в комедиен сериал за

втори път беше отличен Джефри Там-
бор за “Трансродител”. В категорията
за най-добър актьор в телевизионна
драма 35-годишният Рами Малек из-
мести ветераните Кевин Спейси (“Къща
от карти”) и Лив Шрайбър (“Рей Доно-
ван”) с ролята си в “Господин Робот”.

Татяна Маслани пък грабна приза
за най-добра актриса в телевизионна
драма за ролята си в “Клонинги”. Но-
минирани в същата категория бяха
Клеър Дейнс (“Вътрешна сигурност”),
Вайола Дейвис (“Как да ни се разми-
не за убийство”), Тараджи Хенсън (“Им-
перия”), Кери Ръсел (“Американците”)
и Робин Райт (“Къща от карти”).

С наградите за най-добра актриса
и най-добър актьор в поддържаща
роля в драма бяха отличени съответно
Маги Смит (“Имението Даунтън”) и Бен
Менделсон (“По кръвна линия”).

В категориите за най-добра акт-
риса и актьор в поддържаща роля в
комедиен сериал се наложиха Кейт
Маккинън (“Saturday Night Live”) и Луи
Андерсън (“Баскетс”).

Наградата за най-добър телевизи-
онен филм спечели “Шерлок: Отвра-
тителната булка”. В категорията за ри-
алити шоу отличието бе присъдено
на музикалното предаване “Гласът”, а
сред телевизионните компании, как-
то и през 2015 г., абсолютен победи-
тел се оказа HBO с 22 награди.

Ф
спечели 12 награди заедно с присъде-
ните миналата седмица 6 за креативни

Световното турне на украинската рок банда “Океан
Ельзи” отчита рекордни продажби в редица страни. Кон-
цертът в Стокхолм, Швеция, е продаден изцяло само
за 3 дни и предстои анонсирането на нова дата. Биле-
тите за изявата на бандата в “Медисън скуеър гардън”
в Ню Йорк също са изкупени много бързо. Мащабното
турне на най-популярната рок група в историята на
Украйна, което е в подкрепа на деветия студиен албум
на бандата, наречен “Без меж” (“Без граници”), ще
продължи тази и следващата година.

“Океан Ельзи” ще завърши 2016-а със своя първи
концерт в България. Музикантите ще забият на 23 де-
кември в зала 3 на НДК, както ДУМА писа. Билетите за
шоуто в София все още са налични и се продават в
мрежите на Ивентим и Тикетлоджик.

Рекорден интерес към
турнето на „Океан Ельзи”

Столичният клуб
“Биад” открива есен-
ния парти сезон с аб-
солютно нов луксозен
декор и с чисто ново
име. Официалната
галавечер на Biad

„БИАД” ЩЕ ОТКРИЕ
СЕЗОНА С НОВО ИМЕ

Иван Шопов, Теодосий Спасов и
Иво Христов ще представят на живо
“Бalkansky” - съвместния си аудио-
визуален проект, изтъкан от фолклор,
смесен с електронни звуци и визуа-
лизации от бъдещето. Сцената на
A-Side в столичния клуб “Mixtape 5”
на 29 септември от 21 ч. ще посрещ-
не един от най-иновативните и успеш-
ни формати, излезли от родната
сцена през последните няколко
години. През 2015 Г. триото покори
САЩ и Канада на първото си супер
успешно турне в тази част на света.
Артистите представиха “Бalkansky” на
живо над 20 пъти за 25 дни в Щатите.

Билети за изявата на артистите се
продават по 10 лв. в мрежата на
Eventim, а при останала наличност на
входа в клуба ще струват 15 лв.

Premium Club е днес,
20 септември, с екс-
клузивен концерт на
Фики Стораро и Пре-
слава, които за първи
път ще пеят заедно на
една сцена. В новата

програма на заведе-
нието са включени
най-големите имена
от балканската сцена.

Ултрамодерната
парти дестинация е с
оригинално обновен
интериор в черно и
златно, по аналог на
световноизвестния ем-
блематичен The Bank
Nightclub в Лас Вегас.
Българският топ ди-
зайнер Мая Дянкова,
по чиято идея е цяла-
та бляскава трансфор-
мация на Biad Premium
Club, е заложила на
лукс, класа и стил.
Нова мащабна сцена
пресича централния
бар, а два нови бара
предоставят на всички
посетители отлична
видимост и директен
контакт с артистите.

Преслава и Фики Стораро
за първи път ще пеят заедно на една сцена

Музика и звуци от бъдещето
завладяват столичен клуб
Музика и звуци от бъдещето
завладяват столичен клуб
Музика и звуци от бъдещето
завладяват столичен клуб
Музика и звуци от бъдещето
завладяват столичен клуб
Музика и звуци от бъдещето
завладяват столичен клуб

Магията на “Бalkansky” ще оживее
в “Mixtape 5” на 29 септември

Финландската готик метъл банда
“2 Wolves” ще има концерт в българ-
ската столица на 21 септември, сряда,
в клуб “Три уши”. Софийската група
“Bleak Revelation” също ще представи
свои емблематични парчета. Румънци-
те от “Downfall” ще открият концерта,
чието начало е в 20 ч. Билетите са на
цена 10 лв. и се продават ексклузивно
в системата на eTicketsMall.

“2 Wolves” е готик метъл група от
Южна Карелия, Финландия. Бандата е
създадена през 2010 г. и има три албума.
Звукът на групата е съчетание на готик и
дуум метъл с мелодичен дет метъл.

Софийската дуум/дет метъл банда
“Bleak Revelation” издаде дебютния си
албум “Afflictive Seclusion” миналата
година в колаборация с белгиеца Deha
(Clouds, Maladie, Deos etc.) и в момента
работи по нов материал.

“Downfall” е създадена през 2014 г.
в Букурещ. Бандата черпи влияние от
Rotting Christ и Dissection.

Концертът е третият, посветен на
деветата годишнина на Metal Hangar
18. Организатори на събитието са
Icreative Events.

МЕТЪЛ БАНДИ
СЕ СРЕЩАТ
В „ТРИ УШИ”
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ремето и днес ще е облачно и дъждовно.
По-значителни ще са валежите през нощ-
та в Североизточна България и планин-
ските райони. На отделни места ще има

и гръмотевици. Ще духа умерен, в западната част
на Дунавската равнина временно силен северо-
западен вятър. В Източна България вятърът ще
е от север-североизток. Температурите ще
продължат да се понижават. Атмосферното наля-
гане е значително по-ниско от средното за сеп-
тември. През деня ще започне да се повишава,
но ще остане под нормата.

В сряда е възможно е над североизточнитеВ сряда е възможно е над североизточнитеВ сряда е възможно е над североизточнитеВ сряда е възможно е над североизточнитеВ сряда е възможно е над североизточните
райони да превалява слабо. Вятърът ще бъдерайони да превалява слабо. Вятърът ще бъдерайони да превалява слабо. Вятърът ще бъдерайони да превалява слабо. Вятърът ще бъдерайони да превалява слабо. Вятърът ще бъде
слаб, от север. Хладно, с температури от 16слаб, от север. Хладно, с температури от 16слаб, от север. Хладно, с температури от 16слаб, от север. Хладно, с температури от 16слаб, от север. Хладно, с температури от 16
до 22 градуса, ще е времето в четвъртък.до 22 градуса, ще е времето в четвъртък.до 22 градуса, ще е времето в четвъртък.до 22 градуса, ще е времето в четвъртък.до 22 градуса, ще е времето в четвъртък.
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ÙÓÏ‡ˆË-
Ó Ì Ì Ó

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â  ̆ ¿ÌÚÓÌ
’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓˇ-
ÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡‰Ë-
Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

13.30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò. 1,
ÂÔ. 80

14.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 158,159

15.30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-
‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1405-
1407

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìÃ‡Ï‡ „ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî -
ÒÂÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ,ÂÔ. 51

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡î - Ë‡ÎËÚË
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
00.10 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ.4
01.00 ì¡ÂÁÒ‡ÏÌËˆËî - ÒÂË‡Î,

Ò.4, ÂÔ. 9
02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ¯ÓÛ

Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

03.50 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.20 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-

‚ÓÚî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.20 ì«‰‡‚ÂÈ,
¡˙Î„‡Ëˇî -
Ò Û Ú  Â ¯ Â Ì
·ÎÓÍ

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî -

06.00 “ÂÎÂÍ‡-

Ì‡Î ìƒÓ-

·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ NOVA

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
14.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
17.55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18.00 ì—ÂÏÂÈÌË ‚ÓÈÌËî (ÔÂ-

ÏËÂ‡) - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡
Ë„‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -
ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 VIP BROTHER 2016 -
Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ

21.00 ìŒÚÍ‡‰Ì‡Ú ÊË‚ÓÚî (ÔÂ-
ÏËÂ‡) - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,
2 ÒÂÁÓÌ

22.00 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î
(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î-
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
00.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
NOVA

01.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

02.00 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

03.00 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

04.00 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

09.10 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

09.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.55 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÕÓ‚ËÌË

12.15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

13.20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË

15.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16.00 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

17.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

18.55 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

19.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ¬ÂÏÂ

21.35 —ÂË‡Î: ì”˜ËÚÂÎÍÓ

Î˛·ËÏ‡î

23.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

00.05 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

01.05 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË

01.20 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

02.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.45 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

03.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

04.30 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.30 «‰‡‚ÂÚÓ ÓÚ·ÎËÁÓ «‰‡‚-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

11.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3804 ÂÔËÁÓ‰/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
13.00 ÃÛÒÍÂÚ‡ËÚÂ 2 Ú‚ ÙËÎÏ

/4 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.55 »ÒÚÓËˇ.bg 200 „Ó‰ËÌË

ÓÚ ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ≈ÍÁ‡ı
¿ÌÚËÏ I /Ô/

15.10 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /118
ÂÔËÁÓ‰/

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.50 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /8

ÂÔËÁÓ‰/
17.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
17.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.45 ”ËÎˇÏ,  ÂÈÚ Ë ƒÊÓ‰Ê -

Â‰ÌÓ ÌÓ‚Ó Í‡ÎÒÍÓ ÒÂ-
ÏÂÈÒÚ‚Ó ‰ÓÍ. ÙËÎÏ /¬Â-
ÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ, 2014„./

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡ œÛ·ÎËˆË-
ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.00 ÃÛÒÍÂÚ‡ËÚÂ 2 Ú‚ ÙËÎÏ
/5 ÂÔËÁÓ‰/

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò »ÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

23.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.30 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 5 Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
00.40 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
01.55 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /8

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
03.50 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /118

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
04.35 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚

ÙËÎÏ /3804 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
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В ИМЕТО НА ЕДИН
ВЕЛИК ИДЕАЛ

110 години от създаването на местната организация на Българската
работническа социалистическа партия (тесни социалисти) в Долна баня

Жив е споменът за
героичната смърт на То-
дор Атанасов Стайков
(Тошко), когато на 11
март 1943 година, издъ-
хвайки със смазано от
бой тяло в Александров-
ската болница в София,
с пълно съзнание извик-
ва: “Нищо не казах! Да
живее Малчика!”

Тошко израства в со-
фийската ремсова орга-
низация и става един от
първите й герои. В ранни-
те ученически години той
е член на пионерските
групи. Оттогава се
свързва здраво с борче-
ските организации на ра-
ботничеството. После, в
гимназията в София, се
проявява като добър и
прилежен ученик. В 6 и 7
клас той е деен член на
ученическите активи и е

Отчетно-изборно събрание на БСП
в Долна баня на 6 март 2016 г.

Иван ВАСИЛЕВ

С гордо вдигната глава со-
циалистите от Долна баня от-
белязват 110 години от създа-
ването на местната организа-
ция на Българската работниче-
ска социалистическа партия
(тесни социалисти) и с дълбока
признателност си спомнят за
своите предшественици, отдали
живота си на един велик идеал.

Изминали са 15 години от
Бузлуджанския учредителен
конгрес и словото, и идеите на
Димитър Благоев и Георги Кир-
ков се разпространяват из цяла
България. В днешна Софийска
област вече работят партийните
организации в градовете Ботев-
град (създадена 1894 г.), Само-
ков (създадена 1899 г.) и Етро-
поле (създадена 1902 г.). Дол-
набанската организация на
БРСДП (т.с.) е четвъртата поред
и едновременно първата в се-
лата на областта. С уважение и
преклонение се помнят имена-

та на първите: Александър Ке-
рамидаров, Буко Аврамов Леви,
Владимир Георгиев Грънчаров,
Георги Йосифов Клисуров, Илия
Дебелянов, Коста Иванов Широ-
кодолски и Стефан Аврамов,
както и на лидера на партията в
Самоковска околия Борис Хад-
жисотиров, завършил право в
Лозана - Швейцария, народен
представител. Много са славни-
те страници в 110-годишната
история на социалистите от Дол-
на баня, но достойното първо
място заема Септемврийското
въстания от 1923 година, което
е най-масовото в Софийска об-
ласт. Цялото тогавашно Долно-
банско корито участва в славна-
та епопея: над 400 души от с.
Долна баня, 400 души от с. Ко-
стенец и също 400 души от с.
Горна Василица се включват във
въстанието, Долна Василица -
100 души, Радуил - 150, Марица
- 80, Гуцал - 40, Очуша - 40, Ко-
ванлъка - 40. Навсякъде народът
издига червени знамена над

кметствата. Четирите паметни
дни на въстанието, подвизите и
саможертвата на Септемврийци
са увековечени от признателни-
те поколения. Героизмът на сто-
тиците комунисти, земеделци,
интелектуалци, безпартийни от
Долнобанското корито трябва да
напомня, че обединеният народ
е непобедим и е по-силен от
всяка тирания.

След Втората световна вой-
на, под ръководството на БКП и
в съюз с БЗНС, село Долна баня
се развива, създава се индуст-
рия и съвременно селско сто-
панство, строят се почивни стан-
ции, населението достига 5000
души и през 1974 година с Указ
на Тодор Живков село Долна
баня е обявено за град.

Социалистите от Долна баня
се гордеят с двама свои видни
дейци: проф. Кирил Георгиев
Лазаров (1895-1980) - ръково-
дител на Септемврийското
въстание 1923 г., министър на
финансите, народен представи-
тел 1945-1980 г., и проф. Рубен
Аврамов Леви (1900-1988), ми-
нистър на културата, народен
представител 1945-1988 г.БКП в Долна баня чества 1 май, 1920 г.

Нищо не казах! Да живее Малчика!
Стефчо КИРИН в центъра на ученически-

те борби. В 7 клас става
отговорник на Четвърта
мъжка гимназия. През
това време вече попада
веднъж в Дирекцията на
полицията в София.

След завършване
на гимназията Тошко се
записва в университе-
та студент по право
като взема дейно учас-
тие в борбите на сту-
дентството. През 1941
година влиза в град-
ската организация на
РМС. За втори път, по
подозрение, че се за-
нимава с комунистиче-
ска дейност, попада в
полицията. На излизане
палачът Гешев му се
заканва: “Трети път
дойдеш ли тука, вече
жив няма да излезеш!”
Тези закани обаче не
стряскат Тошко. С още
по-голям ентусиазъм, с
още по- голяма вяра в

борбата той продължа-
ва да работи сред ра-
ботниците. В 1942 г. е
отговорник на Индуст-
риалния квартал. Със
своята скромност, със
своята преданост и
любов към великото
дело той спечелва сим-
патиите на работничест-
вото. За кратко време
разширява, заздравя-
ва и укрепва организа-
цията. Където Тошко
минава, след него из-
никват групи, закипява
организационен живот,
расте увереността в по-
бедата. През есента на
1943 г. полицията вли-
за в дирите му. Той ус-
пява да се укрие. За-
почва трудният нелега-
лен живот. Този живот
не му попречва да бъде
постоянно в контакт с
хората. В интерес на
партийната работа не-
веднъж се е излагал на

рискове. Много пъти
Тошко попада в обръча
на полицейските аген-
ти, но благодарение на
своята съобразителност
успява да се измъкне.

Зимата на 1943 г. е
изпълнена с много ра-
бота. Малко преди за-
лавянето му той става
секретар на Ючбунар-
ския район. В навече-
рието на 3 март 1943 г.
в усилена подготовка
на улична демонстра-
ция по случай Освобож-
дението на България от
турско робство, Тошко
попада в ръцете на по-
лицията. Само за 7 дни
той е с изпочупени реб-
ра, крака, с пробит че-
реп, но не продумва
нито дума. И Тошко
умира от тежки поли-
цейски инквизиции
като неговия любим
Малчика. Но остава жив
за делото на Партията!
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ГЛЕДАЙТЕ

РЕЗУЛТАТИ

¡ÂÓÂ - ƒÛÌ‡‚ 0:0;
÷— ¿-—Ù - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ
1:0  ÛÎÏ‡ (90+3); ÀÛ‰Ó-
„ÓÂˆ - —Î‡‚Ëˇ 3:1; ÀÂ‚-
ÒÍË - œËËÌ 2:0; ¡ÓÚÂ‚
œ‰ - ÀÓÍÓ √Œ 4:0 ; ÀÓÍÓ
œ‰ - ¬ÂÂˇ 3:1; ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 2:0.

œ⁄–¬¿ À»√¿, VII  –⁄√

VIII Í˙„: ÔÂÚ˙Í, 19.00 œËËÌ - ÃÓÌÚ‡Ì‡;
21.15 ¬ÂÂˇ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ; Ò˙·ÓÚ‡, 19.00 ÕÂÙ-
ÚÓıËÏËÍ - ÀÓÍÓ œ‰; 21.15 ƒÛÌ‡‚ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰;
ÌÂ‰ÂÎˇ, 19.00 ÷— ¿-—Ù - ¡ÂÓÂ; 21.15 ◊ÂÌÓ
ÏÓÂ - —Î‡‚Ëˇ; ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ, 20.00 ÀÓÍÓ √Œ
- ÀÂ‚ÒÍË.

ФУТБОЛ

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЛЕВСКИ 7 5 2 0 15:3 17
 2. ДУНАВ 7 5 2 0 10:1 17
3. ЛУДОГОРЕЦ 6 4 1 1 14:6 13
 4. ЦСКА-СФ 7 4 1 2 11:5 13
 5. БЕРОЕ 6 4 1 1 5:2 13
 6. БОТЕВ ПД 7 3 1 3 12:11 10
 7. ЧЕРНО МОРЕ 7 3 1 3 9:10 10
 8. ВЕРЕЯ 7 3 1 3 6:8 10
 9. ЛОКО ПД 7 2 3 2 13:13 9
10. ПИРИН 7 2 1 4 6:10 7
11. СЛАВИЯ 7 2 0 5 11:17 6
12. МОНТАНА 7 1 1 5 3:11 4
13. НЕФТОХИМИК 7 1 1 5 5:13 4
14. ЛОКО ГО 7 0 2 5 3:13 2

ПО ДИЕМА СПОРТ
КУПА НА БЪЛГАРИЯ

16.00 Ботев Вр -
Лудогорец

КУПА НА ЛИГАТА
21.45 Лестър - Челси

НАКРАТКО

Пак софиянец
удари джакпота

Късметлия от София спечели 1
598 460 лв. в играта на Тото 2 “6
от 42“ на Спорт тото в 74-ия
тираж. Така той става 89-ият
тотомилионер в България. В ти-
раж №71 39-годишен шофьор от
София улучи 6-те числа в играта
“ 6 от 49” и стана 88-ият тотоми-
лионер, като спечели 2 867 557 лв.

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹74

ТОТО

6 от 49
Числа: 3, 9, 24, 29, 31, 47
I гр. (6) няма
II гр. (5) 5 по 5253,20 лв.
III гр. (4) 668 по 39,30 лв.
IV гр. (3) 11 547 по 3,20 лв.
ДЖАКПОТ: 2 257 961,78 лв.

6 от 42
Числа: 4, 14, 19, 25, 40, 42
I гр. (6) 1 от 1 598 460,10 лв.
II гр. (5) 22 по 765,20 лв.
III гр. (4) 733 по 23 лв.
IV гр. (3) 9789 по 2,50 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 1, 6, 14, 15, 29
I гр. (5) няма
II гр. (4) 178 по 200,60 лв.
III гр. (3) 6493 по 6,70 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 3, 6, 8, 28, 33
I гр. (5) 2 по 11 903,30 лв.
II гр. (4) 276 по 86,30 лв.
III гр. (3) 8675 по 3,70 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 2, 6, 9
Цифра: 2, 8, 5 I гр.
(3) 13 по 1255,50 лв.
II гр. (2) 1570 по 10,40 лв.

ЗОДИАК
Числа: 5, 9, 13, 33, 40 + 4
I гр. (5+1) няма
II гр. (5) няма
III гр. (4+1) няма
IV гр. (4) 4 по 500 лв.
V гр. (3+1) 25 по 100 лв.
VI гр. (3) 342 по 10 лв.
VII гр. (2+1) 481 по 5 лв.
VIII гр. (1+1) 2091 по 1,50 лв.
IX гр. (2) 4894 по 1 лв.
X гр. (0+1) 3066 по 1 лв.
ДЖАКПОТ: 3 000 000 лв.

Колумбиецът Уилмар Джордан е заклещен между
Александър Цветков и Стефан Станчев (№5) в мача,

спечелен от ЦСКА с 1:0 с гол в добавеното време

Берое спря лидера Дунав и запази
върха за Левски след VII кръг в Първа
лига. Последният мач от кръга завърши
0:0 в Стара Загора и от поделените
точки повече трябва да съжаляват ру-
сенци, които изпуснаха дузпа в края.
Вратарят на домакините Благой Макен-
джиев спаси удара от бялата точка на
капитана на “сините” Диян Димов (79),
а след това отрази и добавката на
Юлиан Ненов.

За “зелено-белите” след претърпя-
на операция от херния за първи път от
мача с ХИК Хелзинки от Лига Европа в
игра се появи Радослав Кирилов, който
започна на върха на атаката. Брази-
лецът Маркитос пък за първи път игра
в стартовите 11.

В началото защитникът Венцислав
Василев проби отдясно и центрира „по
конец“ в малкия пеналт, където русен-
ският страж Мартин Луков остана под
топката и тя попадна в Радослав Кири-
лов (18). Таранът не се възползва доб-
ре от подаръка и стреля в аут. Алек-
сандър Василев получи пас от дясно и
върна назад към нахлулия Венцислав
Василев (20), който стреля диагонално,
но на сантиметри покрай десния стълб.

След меле, забъркано от Радослав
Кирилов и Атанас Зехиров, бранителят
Василев отново шутира неточно над
вратата.

Благой Макенджиев спаси удар от
пряк свободен удар на Антон Огнянов
(33). Гостите изпуснаха реална голова
възможност в следващата атака, след
като защитата на Берое остави Ивайло
Раденцов очи в очи срещу Макенджи-
ев, но стражът спаси слабия му удар.
Японецът Кохей Като пък шутира не-
точно след заучено изпълнение на

Берое спря Дунав

Нападателят на Берое Александър Василев прескача шпагата на играч от
Дунав в последния мач от VII кръг в Първа лига, завършил 0:0

Русенци изпускат дузпа и си тръгват с 0:0 от Стара Загора

Снимка BEROE.BG

фаул. Александър Василев (43) стреля
от средна дистанция по земя и не за-
трудни вратаря Луков.

След паузата Радослав Кирилов
(53) размина трима бранители на гости-
те и стреля от движение, но ударът му
бе блокиран. Топката пое Неманя Ми-
лисавлевич, който направи рейд по
десния фланг, но защитник на Дунав
изби в корнер. Васил Шопов (62) полу-
чи топката в малкия пеналт на Берое,
но шутира над целта. След центриране
от фаул Мирослав Будинов (69) засече
топката с глава, но Макенджиев улови.
Последваха пропуски на Нуриддин Да-
вронов от гостите и Давид Манга от до-
макините.

В 78-та мин. Антон Огнянов се
откъсна от отбраната на Берое и нахлу
в наказателното поле, където бе фаули-
ран от Иво Иванов и главният рефер
Георги Кабаков посочи бялата точка.
Макенджиев обаче спаси удара на ка-
питана Диян Димов, а после и добавка-
та от близо на Юлиан Ненов. Георги
Божилов пък опита от дъгата да
прехвърли излезлия напред русенски
вратар, но Атанас Атанасов изби с гла-
ва. Резервата на гостите Спас Георгиев
(90+3) проби добре и стреля над врата-
та от удобна позиция.

Равенството остави Дунав втори с
равни точки (17) и по-лоша голова раз-
лика от новия лидер Левски.

Във второ поредно дома-
кинство колумбиецът Густаво
Кулма (90+3) се превърна в
герой за ЦСКА-Сф и донесе
успех с 1:0 над Черно море в
мач от 7-ия кръг. Пак след
ходене по мъките Кулма от-
кри и в предния мач на “Ар-
мията” срещу Локо ГО (2:0).
Божидар Чорбаджийски пък
изведе ЦСКА-Сф срещу “мо-
ряците” с капитанската лен-
та, след като Борис Галчев
бе отстранен от първия тим в
събота. През първото полу-
време “армейците” и варнен-
ският тим, воден от легенда-
та на Левски Георги Иванов-
Гонзо, се надиграваха, но
реални положения за гол
липсваха. След почивката
момчетата на Едуард Йорда-
неску вдигнаха оборотите и
почти през цялото време иг-
раха в половината на гости-
те. Чорбаджийски (65) и Ар-
сенио Нунеш (75) стреляха
във вратата, но Александър
Чанович запази мрежата си.
Между двете ситуации пък
Бакари (72) пропуснаха
единственото по-сериозно

ЦСКА-Сф излъга с 1:0 Черно море в 93-ата минута
Мони ГЕОРГИЕВ да от добра организация в

предни позиция. Трябва да
бъдем по-фокусирани и аг-
ресивни в наказателното
поле, за да правим мачовете
си по-лесни.  Аз трябва да
изкарам на терена футболи-
стите, които са на 100% гото-
ви”, заяви старши треньорът
на домакините Едуард Йор-
данеску, но отказа да комен-
тира случая с отстранения
капитан Борис Галчев.

Самият Галчев изгледа
мача от пистата. Вчера от
клуба официално обявиха, че
той е отстранен от първия от-
бор “заради системно нару-
шаване на вътрешния пра-
вилник”. По същите “причи-
ни” от дублиращия тим пък е
отстранен друг футболист,
вдигнал купата с ЦСКА през
месец май - Павел Голово-
дов. 18-годишният талант от
Гоце Делчев изгледа на
съседния стадион “Васил
Левски” мача на аматьорския
ЦСКА 1948 срещу Конелиа-
но (1:1). На Головодов му е
съобщено от наставника Ста-
мен Белчев, че ръководство-
то не желае да разчита по-
вече на него.

Дисциплинарната комисия към БФС наложи
изненадващо леко наказание на ЦСКА-София
след агресивните действия на феновете в по-
следните минути при успеха с 1:0 над Черно
море в 7-ия кръг на Първа лига. Клубът е глобен
с общо 6300 лева и на следващия домакински
мач ще бъде частично затворен сектор А на
“Българска армия” след огромния брой бутилки,
хвърлени по треньора на гостите Георги Ива-
нов-Гонзо. Инцидентът се случи непосредстве-
но след победния гол на Густаво Кулма в
продължението, а още преди края на двубоя
Гонзо пое към тунела. Веднага от Сектор А
полетяха куп бутилки, а полицай от охраната на
мача беше ударен с предмет в лицето, докато
подсигуряваше зоната около тунела.

Снимка БГНЕС

положение, като излезе сам
срещу Георги Китанов, но би
в тялото на бившия вратар на
варненци.

В 3-ата от 4-те минути
добавено време Кулма откло-
ни леко центриране от фаул
на Давид Шимао и хвърли в
екстаз 5000-те на стадиона.
Нелепият завършек вбеси
Георги Иванов, който потег-
ли към съблекалните още
преди последния съдийски
сигнал, а от трибуните поле-

тяха към него десетки бутил-
ки, както и учебници по ма-
тематика, български и лите-
ратура за 9 клас.

След  успеха “червените”
са на 4-то място с 13 т., а
Черно море е 7-и с 10.

“Поздравявам играчите,
които не спряха да се борят
нито за миг. Искам да благо-
даря много на феновете.
Имаме силен отбор, но в тези
моменти имаме още по-голя-
ма нужда от тях. Имаме нуж-

Съдийската комисия към БФС
обяви реферите за 1/16-финалите в
турнира за Купата на България, ко-
ито ще са от днес до четвъртък. Пе-
тричанинът Ивайло Стоянов - Сват-
бата ще свири двубоя между Ботев
Враца и шампиона Лудогорец днес
от 16.00 ч. На Локомотив Сф и
ЦСКА-Сф утре от 16.00 главен
съдия е Ангел Ангелов. На следва-
щия ден отново на стадион “Локо-
мотив” е другото столично дерби
Царско село - Левски, което е по-
верено на Стефан Павлов.

Останалите наряди: днес, 16.00
ч.: Левски Карлово - Верея (Вихрен

СВАТБАТА ЩЕ СВИРИ НА
БОТЕВ ВР И ЛУДОГОРЕЦ ДНЕС

Манев); Спартак Пл - Пирин (Тихо-
мир Алексов); Етър -  Нефтохимик
(Станислав Тодоров); Ботев Гълъбо-
во - Монтана (Вангел Вангелов);
Черноморец Балчик - Локо Пд
(Ивелин Занев); утре, 16.00 ч.: Ви-
тоша - Дунав (Николай Йорданов);
Несебър - Поморие (Станислав
Ставров); Банско - Созопол (Ангел
Баялцалиев); Септември Сф- Берое
(Никола Попов); Пирин ГД - Ботев
Пд (Иван Пенчев); Розова долина -
Черно море (Валентин Железов);
19.00 ч.: Литекс - Славия;
Четвъртък, 16.00 ч.: Оборище Па-
нагюрище - Локо ГО.

БФС пожали „червените”
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БФС пожали
ЦСКА-Сф
за ударен
полицай

ГЛЕДАЙТЕ

ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС

11.00 и 17.30 Турнир
в Санкт Петербург

(мъже)
КОЛОЕЗДЕНЕ

Параолимпийските игри в Рио де
Жанейро официално бяха обявени за
закрити с церемония на легендарния
стадион “Маракана”. Представлението
бе посветено на любовта на бразилци-
те към музиката.

“Мисията е изпълнена... Бразилци-
те никога не се предават”, заяви пред-
седателят на Организационния коми-
тет за Рио 2016 Карлос Нузман, на-

15.45 “Енеко тур”, II етап
СНУКЪР

20.30 “Шанхай мастърс”
РАЛИ

22.30 ЕШ, Латвия
1.15 СП по футзал, 1/8-финал

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СНУКЪР

9.30 и 14.30 “Шанхай Мастърс”

Снимка CEV.LU

Волейболистките на България се снимаха
с националния флаг след победата над Румъния с 3:0

гейма и първото място в група Е от квалификациите

Женският тим на Бълга-
рия направи сериозна крач-
ка към директно класиране
на Евроволей 2017 в Грузия
и Азербайджан. Тимът на
Иван Сеферинов спечели
безапелационно първия ква-
лификационен турнир в зала
“Христо Ботев” след 3 побе-
ди с по 3:0 гейма над Швей-
цария, Черна гора и Румъ-
ния.  Капитанът на отбора
Елица Василева изрази на-
дежда, че тимът ни ще
продължи с доброто си пред-
ставяне и във втория турнир
на квалификациите за Евро-
волей 2017 в Пятра Нямц от
петък до неделя. Нашите за-
минават днес за Румъния.

„На мен ми се видяха като
много добри мачове, но ес-
тествено има все още какво
да се желае от нашата игра,
тъй като не трябва да се за-
доволяваме с чистите побе-
ди и винаги да искаме от нас
самите и представянето ни

22-годишният халф на ЦСКА-Сф
Кристиян Малинов ще остане в състава
на националите до 21 г. за решителни-
те 2 квалификации за Евро 2017. Петри-
чанинът бе част от тима, спечелил гос-
туването на Армения в Ереван с 1:0,
след като България изостава на 2 т. от
второто място в група “Е”. То е заемано
от Румъния, която обаче е с мач повече.
На 7 октомври приемаме осигурилия си
първо място и класиране тим на Дания,
а 4 дни по-късно ни гостува и Румъния.

България с мощна крачка към Евроволей 2017
като отбор. Отборът ни има
по-голям потенциал, който би
трябвало да разгърнем и, дай
Боже, в следващите 3 мача
това да се случи. Трите побе-
ди в София ни дават едно
спокойствие, малко повече
самочувствие и спокойствие-
то да изиграем едни добри
мачове и там, без да имаме
притеснението, че се борим
за всеки гейм и всяка точка.
Както винаги досега, ние сме
ходили на европейско след
квалификация. Въпросът е как
ще се представим там, кога-
то отидем, тъй като за нас
това е винаги е бил главният
проблем. Класирането нико-
га не е било пречка. Надя-
вам се всичко да върви по
план и да разгърнем нашия
потенциал, който имаме, но
от много време не сме успе-
ли да покажем“, каза 26-го-
дишната дупничанка, която
заби общо 51 т. в само 9
изиграни гейма.

Малинов ще помага на младежите за Евро 2017
Освен да изместим северните ни съсе-
ди в надпреварата, трябва да сме сред
4-те най-добри втори отбори, за да иг-
раем баражи за класиране на шампи-
оната в Полша. “Кирил Десподов няма
да тренира още 2 седмици, което прави
включването му почти невъзможно.
Наско Милев и Стойчо Атанасов
претърпяха операции. Борислав Цонев
се лута от отбор в отбор”, призна селек-
ционерът на младежите Тони Здравков
- Сухия в Актуално студио “Ефбет”. Гру-
пата от 18 души ще се изясни на 31
септември. Бившият треньор на Левски

и Ботев Вр не очаква, че датчаните ще
подценят мача и ще дойдат на екскур-
зия. “Няма шанс да ни подценят. Вина-
ги съм давал пример с Меси и Ронал-
до. Струват толкова милиони, защото
се влагат на максимум във всеки мач.
Кой българин през последните години
е изиграл 2 силни мача поред?”, запи-
та риторично Здравков. Той не пожела
да посочи имена, но е оптимист, че
ако 4-5 от момчетата му играят редов-
но в клубовете си в България, имат
шансове да се наложат и при мъжете
на Ивайло Петев.

Мони ГЕОРГИЕВ

Ïàðàîëèìïèàäàòà
â Ðèî âå÷å å èñòîðèÿ
България с най-слабо класиране въпреки титлата на Ружди Ружди

Снимка БГНЕС

Танцьори представят Токио и Япония като следващ домакин
на Параолимпиада 2020 на церемонията по закриването

на Игрите в Рио на митичния стадион “Маракана”

меквайки за многобройните трудности
при подготовката за Олимпиадата и
Параолимпиадата. Президентът на
Международния параолимпийски ко-
митет сър Филип Крейвън обяви Игри-
те за закрити и връчи параолимпий-
ския флаг на представители на следва-
щата Олимпиада в Токио. Зрители и
участници пък отдадоха с едноминут-
но мълчание почит към загиналия 48-

годишен ирански параолимпиец Бах-
ман Голбарнежад по време на състе-
занията по колоездене.

България приключи с един медал -
златен, който бе извоюван от Ружди
Ружди в тласкането на гюле със свето-
вен рекорд. Това отреди на страната
ни 60-о място в крайното класиране
заедно с Бахрейн, Грузия и Кувейт.
Въпреки това страната ни отбеляза
едно от най-слабите класирания след
Атина 2004, когато параолимпийците
ни не спечелиха нито един медал. На
Параолимпиадата в Лондон 2012 пък
страната ни завърши 59-а със спече-
лени 3 медала, но без титла.

Този път България изпреварва дори
домакина на Игрите през 2020 г. Япо-
ния, която завърши с 24 медала, но
без титла - 10 сребърни и 14 бронзови.

Отличия спечелиха 83 страни. Ки-
тай за четвърта поредна параолим-
пиада побеждава в класирането по
нации - този път със смазващо
превъзходство и рекордни спечеле-
ни 107 златни, 81 сребърни и 51
бронзови (общо 239) медала. Втори
се наредиха параолимпийците от Ве-
ликобритания 64, 39, 44 (147), пред
Украйна 41, 37, 39 (117), САЩ 40, 44,
31 (115) и др. В състезанията участ-
ваха рекорден брой - 160 страни, а в
23 спорта на 20 арени бяха раздаде-
ни 528 комплекта медали.

От Параолимпиадата безпреце-
дентно и безцеремонно бяха изхвърле-
ни спортистите от Русия заради изкуст-
вено раздухания допинг скандал.

Гълъбинов
пак национал

Нападателят на италианския
втородивизионен Новара Андрей
Гълъбинов отново получи повик-
вателна за националния отбор.
Таранът е в списъка на селекци-
онера Ивайло Петев на играе-
щите в чужбина футболисти, ко-
ито са повикани за световните
квалификации с Франция (на 7
октомври) и Швеция (на 10-и).
Гълъбинов дебютира за “трико-
льорите” на 9 септември 2014 г.
при успеха в Азербайджан с 2:1
в квалификациите за Евро 2016.
Той игра още в 3 от тях и дори
вкара гол за 1:1 с Малта на 16
ноември 2014. През октомври
2015-а обаче Гълъбинов отказа
повиквателната за евроквалифи-
кациите срещу Хърватия и Азер-
байджан, като изтъкна за мотив
лошото си функционално състо-
яние и оттогава Ивайло Петев
не го викаше. Селекционерът ще
разчита още на Божидар Мит-
рев (Шериф, Молд), Васил Божи-
ков и Страхил Попов (Касъмпа-
ша, Тур), Живко Миланов (АПОЕЛ,
Кип), Михаил Александров (Легия,
Пол), Ивайло Чочев (Палермо,
Ит), Симеон Славчев (Лехия
Гданск, Пол), Георги Миланов
(ЦСКА М, Рус), Александър Тонев
(Кротоне, Ит), Димитър Ранге-
лов (Коняспор, Тур) и Ивелин
Попов (Спартак М, Рус).

БФС отряза Локо ГО
да играе в Разград

БФС не разреши на Локо ГО
да изиграе следващите си 3
домакински мача в Разград. “Же-
лезничарите” играят в Пловдив
на стадиона в парк “Лаута” за-
ради ремонта на игрището си в
Горна Оряховица. Те искаха в
Разград да посрещнат Левски (на
26 септември), а после Локо Пд
и Славия, но се надяват да от-
крият ремонтирания си стадион
срещу Пирин на 26 ноември вече
с нов терен и осветление.

Арестуваха вратар
след 0:43

Двубоят между ПСФ Оберха-
узен и СФ Фондерорт от VII
дивизия в Германия завърши с
разгромна победа с 43:0. На след-
ващата тренировка вратарят
Марко Квиотек беше арестуван
от полицията. Фондерорт е тим,
в който играят предимно бежан-
ци от Сирия, Ирак и Гвинея.
Скоро след откарването му в
участъка Квиотек беше освобо-
ден. Властите отказаха комен-
тар по случая.
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